
TÜRK KÜTÜPHANECİLER DERNEĞİV. KURULTAY
(17-20 AĞUSTOS 1970-KQNYA)



Gündem ve Program

17 Ağustos 1970 Pazartesi

8.30 Atatürk Anıtı’na çelenk konulması ve saygı duruşu
8.45 Yoklama ve kayıt (İl Halk Kütüphanesi Girişi)

10.00 Kurultay dolayısıyla düzenlenen sergilerin açılışı
11.00 Açılış konuşmaları

a. Millî Eğitim Bakanlığı Kültür Müsteşarı
b. Konya Valisi
ç. Konya Millî Eğitim Müdürü
d. TKD Konya Şubesi Başkanı

11.45 KURULTAY BİRİNCİ OTURUMU (İl Halk Kütüphanesi Sinema Salonu)
1. Türk Kütüphaneciler Derneği Genel Başkanı’nın Kurultayı açış konuşması
2. Kurultay Başkanlık Divanının seçimi

12.30 Konya Turizm Derneği’nin Kurultay üyeleri şerefine düzenlediği yemek 
(Hayat Lokantası)

15.00 BİLİMSEL BİLDİRİLER (İl Halk Kütüphanesi Sinema Salonu)
Başkan: Prof. Dr. Osman Ersoy, Yazmaalar: Aysel Birer, Hicran Özandaç

— Ord. Prof. Dr. A. Süheyl Ünver’in bildirisi
— Doç. Dr. Berin U. Yurdadoğ'un bildirisi :
— Dr. Jale Baysal’ın bildirisi

20.30- Folklor Gösterileri (İl Halk Kütüphanesi Bahçesi)

' 18 Ağustos 1970 Salı

9.00 Mevlâna Müze ve Türbesini, Yusufağa Kütüphanesini ziyaret
10.30 KURULTAY 1^1. OTURUMU (İl Halk Kütüphanesi Sinema Salonu)

3. Genel Merkez Yönetim Kurulu Çalışma ve Kesin Hesap Raporlarının 
okunması

4. Genel Merkez Denetleme Kurulu Raporunun okunması

13.00 TKD Genel Merkezi’nin Kurultay üyeleri şerefine düzenlediği yemek

15.00 BİLİMSEL BİLDİRİLER (İl Halk Kütüphanesi Sinema Salonu)
Başkan : Doç. Dr. U Y.urdadoğ, Yazmanlar : Aysel San, Üstün Yıldırım.
— Dr. Müjgân Cunbur’un bildirisi
— Dr. Meral Alpay’ın bildirisi
— Salgır’ın bildirisi
— Nimet Bayraktar’ın bildirisi



âid

18.00 Konya Belediyesi’nin Kurultay üyeleri şerefine düzenlediği çay 
(Meram Parkı)

20.30 Film Gösterisi (İl Halk Kütüphanesi Sinema Salonu)

19 Ağustos 1970 Çarşamba

9.00 KURULTAY III. OTURUMU (İl Halk Kütüphanesi Sinema Salonu)

5. Yönetim ve Denetleme Kurulları raporları üzerinde görüşmeler ve ra
porların kabulü

6. Genel Merkez Yönetim Kurulunun ibrası

7. VI. Çalışma (1970 — 1972) Dönemi bütçe tasarısının üzerine görüşmeler 
ve bütçenin kabulü

13.00 Türk Kütüphaneciler Derneği Konya Şubesi’nin Kurultay üyeleri şerefine 
düzenlediği yemek (Hayat Lokantası)

15.00 KURULTAY IV. OTURUMU (İl Halk Kütüphanesi Sinema Salonu)

8. Anatüzükte değişiklik yapılması tekliflerinin görüşülmesi ve karara bağ
lanması1

9. Seçimler

a) Genel başkan seçimi
b) Merkez Yönetim Kurulu üyelerinin seçimi
c) Merkez Denetleme Kurulu üyelerinin seçimi
ç) Merkez Haysiyet Divanı üyelerinin seçimi

10. Dilekler

20.30 Mevlevi Ayini gösterileri

20 Ağustos 1970 Perşembe

Konya içindeki ve çevresindeki müze ve kütüphanelerin gezilmesi

xBu madde sonradan, Kurultay kararı ile eklenmiştir.



K Kurultay Üyeleri

(Adının başında * işareti bulunan üyeler toplantılara katılamamışlardır)

Acır, Benal
*Açgül, Türkân
"Açıkalın, Mustafa 
'"Ağaver, Fikret
"'Akgül, Bilâl 
Akgüney, Âsim 
‘"Akış, A. Neyyire
Akkaş, _İsmail
"Aktaş, Âdem 
‘"Alparslan, Halit 
Alpay, Dr. Meral
Altaylı, Âlim
Arbak, Aylâ
Ataberk, Mehmet

‘"Bahadır, Dr. Yaşar 
‘"Barutçuoğlu Rakibe 
‘"Bayçın, Türkay
Bayraktar, Nail 
Bayraktar, Nimet
Bilâl, Cemile
Bilici, Mehmet
Binark, İsmet
Birer, Aysel
‘"Borcakh, Ahmet
Boya, Ahmet
Can, Mustafa
Caymaz, Gülsevim 
"Cerep, İmadettin
Ciddî, Hasan 
’"Coşlkiniar, Şahap Nazmi 
Cunbur, Dr. Müjgân
Çağatay, Şevket
Çetiner, Fuat
"Çubuk, Ömer
"Ekinci, Yusuf
‘"Ener, Sevinç

TKD Genel Yazmanı
Erzurum Şubesi Temsilcisi
Burdur Şubesi Başkanı
Erzurum Şubesi Başkanı
Yalvaç Şubesi Temsilcisi
Nevşehir Şubesi Temsilcisi
Adana Şubesi Başkanı
Niğde Şubesi Temsilcisi
Kayseri Şubesi Temsilcisi
Ankara Şubesi Temsilcisi
İstanbul Şubesi Temsilcisi
Samsun Şubesi Başkanı
Manisa Şubesi Yazmanı
Genel M. Denetleme Kurulu Üyesi, Kayseri Şubesi 
Başkanı
Gaziantep Şubesi Başkanı
İzmir Şubesi Yazmanı
Manisa Şubesi Temsilcisi
İstanbul Şubesi Temsilcisi
İstanbul Şubesi Temsilcisi
İskenderun Şubesi Temsilcisi
İzmir Şubesi Temsilcisi
Genel M. Yönetim Kurulu Üyesi
Eskişehir Şubesi Yazmanı
Genel M. Yönetim Kurulu Üyesi
Konya Şubesi Yazmanı
Gaziantep Şubesi Yazmanı
Samsun Şubesi Yazmanı
İskenderun Şubesi Temsilcisi
İstanbul Şubesi Temsilcisi
Genel M. Haysiyet Divanı Üyesi
Genel M. Denetleme Kurulu Başkanı
Eskişehir Şubesi Temsilcisi
Burdur Şubesi Temsilcisi
Ürgüp Şubesi Yazmanı
Burdur Şubesi Yazmanı
Adana Şubesi Temsilcisi
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Erdoğan, Halis 
Erdoğan, Hasan Hüseyin 
Ergene, Çiğdem 
Ersoy, Prof. Dr. Osman

Fişek, Oya 
”Eyaz, M. Mahir 
’’Fesçioğlu, Temel 
Gidiş, Ahmet 
"Gonca, Dursun 
"Göksel, Burhan 
Göktürk, Mehmet 
Gözet’at, Kemal 
"Gücen-, İhsan 
Gülay, Osman 
Gündüz, İzzet 
Güngör, Meserret 
’■■Güngör, Nuri 
Gürsan, Muide 
’’Gürsan, Süleyman Sırrı 
"Gürtürk, Sami 
Güzelbey, Cemil Cahit 
"Güzelgöz, Mustafa 
’’Heilman, Emily Dean 
’'İnan, Prof. Dr. Âfet 
İnan, İbrahim ' Ethem 
Karakaya, Yılmaz 
’'Kaya, Leman 
Kişmir, Celâleddin 
Koç, Emin
”Koşay, Dr. Hamit ' Zübeyr 
Köylü, Abdülkadir 
Köylü, İfakat 
’’Kuşoğlu, Reşat 
"Makas, Fikret 
"Menekşe, Memduh 
Nakib, Hakbilen 
Neşeli, Mehmet 
Oktar, Ekrem
"Öcal, Doç. Dr. Akar

Kayseri Şubesi Temsilcisi
Yalvaç Şubesi Temsilcisi
Adana Şubesi Temsilcisi
TKD Eski Genel Başkanı, Genel M. Yönetim Kuru
lu Vezneci Üyesi
Ankara Şubesi Temsilcisi
Gaziantep Şubesi Temsilcisi
Erzurum Şubesi Yazmanı
Konya Şubesi Temsilcisi
Amasya Şubesi Başkanı
TKD Şeref Üyesi
Adana Şubesi Temsilcisi
Mersin Şubesi Temsilcisi
Erzurum Şubesi Temsilcisi
Ankara Şubesi Yazmanı
Ordu Şubesi Başkanı
Aydın Şubesi Yazmanı
Aydın Şubesi Temsilcisi
Aydın Şubesi Temsilcisi
TKD Şeref Üyesi
Genel M. Yönetim K. Üyesi
Gaziantep Şubesi Temsilcisi
Ürgüp Şubesi Başkanı
TKD Şeref Üyesi
TKD Şeref Üyesi
Niğde Şubesi Temsilcisi
İstanbul Şubesi Temsilcisi
Mersin Şubesi Yazmanı
Konya Şubesi Başkanı
Niğde Şubesi Temsilcisi
TKD Şeref Üyesi
Niğde Şubesi Başkanı, M. Denetleme Kurulu Üyesi
Niğde Şubesi Temsilcisi
İskendurun Şubesi Temsilcisi
Amasya Şubesi Temsilcisi
Kayseri Şubesi Temsilcisi
İskenderun Şubesi Başkanı
Nevşehir Şubesi Temsilcisi
Mersin Şubesi Başkanı
Eskişehir Şubesi Temsilcisi
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Öcal, Güzin 
♦ömeroğlu, Cemal 
öneril, Selâhattin 
ötüken, Adnan 
özandaç, Hicran 
’Özdemir, F. Hayal . 
’özerdem, Kemal 
özsoy, İsmet 
’Palamut, Bedri 
♦Peküz, Nuran 
Polat, Tahsin
Rehber, Mehmet 
Rehber, Remzi 
Salgır, Abdülkadir

San, Aysel 
Sancak, Macide 
’Sarar, İsmail Ali 
Savaşçı, Abdullah 
Sefercioğlu, Dr. Necmed- 

din
’Severcan, Halil 
’Soysal, Dr. Özer 
'■‘Taner, Hasan 
Taygon, Muazzez 
Tıkıroğlu, Nazım 
Tuzkaya, Sami 
Tütüncü, Muzaffer 
’Ujğraş, İhsan 
Uncu, Mustafa 
Ülker, Muammer 
Ünver, Ord. Prof.

Dr. Süheyl 
’Varol, Erdal 
’Yavuz, Süleyman 
Yıldırım, Üstün 
Yüğrük, Hasan 
’Yörgüç, Kadri 
Yurdadoğ, Doç Dr. Berin

Eskişehir Şubesi Temsilcisi 
İskenderun Şubesi Başkanı 
Ankara Şubesi Temsilcisi 
Genel M. Yönetim K. Üyesi 
Ankara Şubesi Temsilcisi 
Amasya Şubesi Temsilcisi 
İzmir Şubesi Temsilcisi 
Aydın Şubesi Başkanı 
Amasaya Şubesi Temsilcisi 
Erzurum Şubesi Temsilcisi 
Konya Şubesi Temsilcisi 
Nevşehir Şubesi Başkanı 
Nevşehir Şubesi Temsilcisi 
TKD Eski Genel Başkam, Genel M. Haysiyet Divanı 
Üyesi
İstanbul Şubesi Temsilcisi
Adana Şubesi Temsilcisi
Eskişehir Şubesi Başkanı 
Genel M. Yönetim Kurulu Üyesi

TKD Genel Başkanı
Kayseri Şubesi Yazmanı
Genel M. Yönetim Kurulu Üyesi
Genel Başkan Yardımcısı 
Manisa Şubesi ' Başkanı 
Samsun Şubesi Temsilcisi 
Nevşehir Şubesi Yazmam 
Yalvaç Şubesi Başkanı 
Gaziantep Şubesi Temsilcisi 
Mersin Şubesi Temsilcisi 
TKD Genel Saymanı

Şeref Üyesi
İzmir Şubesi Temsilcisi
Ürgüp Şubesi Yazmam 
Ankara Şubesi Temsilcisi 
Konya Şubesi Temsilcisi 
Amasya Şubesi Temsilcisi
Ankara Şubesi Başkanı, Genel M. Haysiyet Divanı 
Üyesi

J
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V. Kurultaya katılanlar toplantı salonunda

V. KURULTAY BAŞKANLIK DİVANI---------- -------------------

V. Kurultay Başkanı Abdiilkadir Salgır (Sağda) ve 
Başkanvekili Abdülkadir Köylü (Solda)

Yazman Çiğdem Ergene Yazman Aysel Birer



V. Kurultayın Öyküsü

Türk Kütüphaneciler Derneği . Ku
rultayının hazırlıkları aylarca önce baş
lamıştı. TKD Yönetim Kurulu, Kurulta
yın tarihini - tâ Mart 197O'de tesbit etmiş 
ve durum şubelere bildirilmişti. Şubeler 
bir yandan şube genel kurullarını topla
yıp kurultay temsilcilerini seçerken, Ge
nel Merkez de öte yandan, Kurultayın 
merkezce yapılacak işlerini tamamlama
ğa çalışıyordu. Bu arada, bazı meslektaş
larımıza başvurularak Kurultayda birer 
bildiri sunmaları istenmişti. Buna çok
lukla olumlu cevap alındı. Böylece, bu 
Kurultayın öncekilerden daha bilimsel 
bir havaya sahip olması sağlanıyordu.

Bu arada, TKD Genel Başkanı Dr. 
Necmeddin Sefercioğlu 19 Mayıs tatilin
den yararlanarak Konya'ya gitmiş ve 
Konya'daki hazırlıklarla ilgili olarak 
Konya Şubesi yetkilileri ile görüşmüştü.

Özellikle Kurultaydan önceki bir ay, 
Genel Merkez'in ve Konya Şubesinin en 
yoğun çalışmaların içinde bulunduğu 
aydı. Genel Merkezde, demek hesapları 
gözden geçirilip kapatılıyor ve kesin 
hesaba bağlanıyor, hesaplar Denetçilerce 
inceleniyor, faaliyet raporları, Kurultay 
gündem ve programı -hazırlanıyor, işle
rin eksiksiz ve yanlışsız tamamlanması
na çalışılıyordu .Bu sıralarda Konya'da 
da hummalı bir faaliyet vardı. Konya 
Şubemizin yetkilileri Kurultay üyelerinin 
en iyi biçimde konuk edilmelerini sağla
yabilmek için her tedbiri düşünüp alı
yorlardı. Karşılaşılan güçlükler azim ve 
irade karşısında eriyip gidiyordu.

Kurultaya bir kaç gün kala, Anka
ra'ya bazı şubelerimizin temsilcileri gel
meğe başladılar. îlkin Samsun, sonra 
Ordu temsilcileri geldiler.

Kurultay Arefesi

KURULTAY ÖNCESİ
Mayıs Pazar sabahı, bir Konya 

otobüsü Ankara'da Dil ve Tarih-Coğraf- 
ya Fakültesi önünde, Konya'ya gidecek 
kütüphanecileri almak üzere bekliyordu. 
Genel Merkez organları üyeleri, Ankara 
Şubesi, Samsun Şubesi, Ordu Şubesi 
temsilcileri, İstanbul Şubesi Başkanı, iki 
Amerikalı, bir Güney Koreli kütüphaneci, 
Kurultayı dinleyici . olarak izleyecek olan 
Ankaralı kütüphaneciler bu otobüsü dol
durdular ve saat 10.00'da Konya'ya hare
ket edildi. Gayet rahat ve eğlenceli bir 
yolculuktan sonra Konya İl Halk Kütüp
hanesi önünde otobüsten inildiği vakit, 
otobüsün çevresi birden kalabalıklaştı. 
Otobüsün çevresinde yer alan ve kendi
leri daha önce gelmiş olan diğer şubele
rin temsilcileri ile Konyalı meslektaşla
rımız yeni gelen arkadaşlarını büyük bir 
içtenlikle karşılıyor, büyük bir sevgi ile 
selâmlıyorlardı. Otobüs yanında başlayan 
karşılama merasimi uzun süre devam 
etti. Sonra, yeni gelen kütüphaneciler 
önce gelenlerin kılavuzluğunda kalacak
ları okullara gittiler.

Genel Merkezin Millî Eğitim Bakan
lığına başvurması üzerine, Konya okulla
rında . Kurultay üyeleri için 250 kişilik 
yer ayrılmıştı. Erkek kütüphaneciler 
Konya Erkek Lisesi ile Konya Kolejinde, 
hanım arkadaşlarda İlköğretmen Oku- 
lu'nda kalacaklardı.

Konya'ya her gelen önce İl Halk Kü
tüphanesine uğruyor, oradan da kalacağı 
okula gidiyordu. Bu akın bütün gün de
vam etti.

Genel Merkez üyelerinin Konya'ya 
gelmesinden sonra, buradaki hazırlıklar 
gözden geçirilmiş, eksiklerin tamamlan
ması yoluna gidilmişti. Bir yandan sa
londaki hazırlıklar bitirilirken bir yandan 
da Kurultay dolayısıyla açılacak sergi
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lerin hazırlıkları yapılıyordu. Akşam, 
Korçelik Müessesesinin sergi malzemesi 
yüklü olan kamyon gelmiş ve bu sergi 
malzemesi kütüphanecilerin el birliği ile 
kamyondan indirilmiş, sergi yerine taşın
mış, ambalajları açılmış ve düzenlenme
ğe hazır duruma getirilmişti. Ertesi sa
bah Konya'ya ulaşan Korçelik sorumluk
larına yalnızca bu malzemeyi sergi dü
zenine sokmak kalıyordu.

AÇILIŞTAN ÖNCE

Atatürk Anıtına Çelenk
17 Ağustos 1970 Pazartesi sabahı, V. 

Kurultaya temsilci ve konuk olarak ka
tılacak kütüphaneciler ve kütüphane 
dostları erkenden Halk Kütüphanesinin 
önünde toplanmıştı. Çünkü, Kurultay ça
lışmalarına saat 8,30 da, Kütüphane ya
pısının 100 metre kadar ilerisindeki Ata
türk Anıtına çelenk konularak başlana
caktı.

8.25'de, Kurultay üyeleri ve konuk 
kütüphaneciler toplu bir halde Anıta 
doğru yürüyüşe geçtiler. Konya Şehir 
Bandosu, Anıt çevresindeki yerini almış 
törene katılacakları bekliyordu. Çok ge
niş bir alanın ortasında yer alan Atatürk 
Anıtı gerçekten güzel ve muhteşemdi. 
Çevresi çiçeklerle süslü bir havuzun için
deki yüksek ve kendisi de ayrı bir sanat 
eseri ve bağımsız bir anıt olan bir kaide
nin üzerinde, Atatürk'ün Meram'a doğru 
yönelmiş heykeli yer alıyordu. Ata, bu 
kaidenin üzerinde ayakta duruyor ve san
ki Konya'lılara yeni bir istikameti göste
riyordu.

Törene katılan topluluk Anıt önün
de, Atatürk'ün tam karşısındaki yerini 
aldıktan sonra, verilen bir işaretle saygı 
duruşuna geçildi. Bir dakika süren say
gı duruşundan sonra, Türk Kütüphaneci
ler Derneği Genel Başkanı Dr Necmed-

Kütüphaneciler, gece geç vakit ya
taklarına uzandıkları zaman yol ve çaîîş- 
ma yorgunluğu, fakat ertesi güne eksik 
bir iş bırakmamış olmanın rahatlığı ve 
mutluluğu içinde idiler. Biliyorlardı ki, 
ertesi gün sabahın erken saatlerinde baş
layacak olan Kurultay çalışmaları, hazır
ladıkları program çerçevesinde aksama
dan yürüyüp tamamlanacaktır.

18 AĞUSTOS 1970 SALI
din Sefercioğlu, yanında Genel Yazman 
Benal Acır, Genel Yönetim Kurulu üyesi 
Abdullah Savaşçı ve TKD Konya Şubesi 
Başkanı Celâleddin Kişmir olduğu halde 
Anıta kadar giderek üzerinde Türk Kü
tüphaneciler Derneği V. Kurultayı yazılı 
çelengi anıta koydu.

Atatürk Anıtındaki tören, Şehir Ban- 
dosu'nun çaldığı «İstiklâl Marşımızla 
son buldu.

Yoklama
Atatürk Anıtından yine topluca dö

nen kütüphaneciler, Halk Kütüphanesi
nin girişinde hazırlanan bir masada Ku
rultay yoklama listesini imzalamaya baş
ladılar. Böylece, Kurultay'a hangi şube
lerin kaçar temsilci ile katıldığı, Kurul
tay üye listesinde adları olduğu halde 
kimlerin gelmediği daha Kurultay res
men açılmadan öğrenilmiş oluyordu.

Kurultay Yoklama Listesini imzala
yan her Kurultay üyesine, Kurultay hatı
rası olarak Genel Merkezce hazırlatılan 
bir plâstik kaplı bloknot ile, adı ve bağlı 
olduğu şube yazılı bir yaka kokart veri
liyordu. Ankara Üniversitesi Dil ve Ta- 
rih-Coğrafya Fakültesi Kütüphanecilik 
Bölümü Öğrencisi dört gencin yönettiği 
bu yoklama ve kayıt işlemi büyük bir dü
zen içinde yürütüldü ve yoklama kısa 
bir süre içinde tamamlandı.

Genel Merkezin bol sayıda hazırlat
tığı hatıra defterleri yalnız Kurultay 
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temsilcilerine değil, Kurultayı izlemeye 
gelen konuk kütüphanecilere ve kütüpha
ne dostlarına da verildi.

Ziyaretler
Halk kütüphanemdeki yoklama işi 

devam ederken, Genel Merkez Yönetim 
ve Denetleme Kurulları ile Merkez Hay
siyet Divanı üyelerinden kurulu bir heyet, 
Genel - Başkan ve Konya Şubesi Başkanı 
ile birlikte, Konya ili ve şehri yöneticile- ■ 
rini ziyaret ettiler.

İlk ziyaret, bütün Kurultay boyunca 
ilgi ve yakınlığını kütüphanecilerden esir
gemeyen Millî Eğitim Müdürü sayın - Va
hit Yılmaz’a yapıldı. Sayın Müdür, ziya
retçileri içten bir ilgi ile karşıladı.

Kurultay için Konya'ya gelmiş bulu
nan M.E.B. Kültür Müsteşarı da orada 
idi.

Bu ziyaretten sonra, kütüphaneciler, 
sayın Millî Eğitim Müdürü’nün kılavuz
luğunda, Konya Valisini ziyaret ettiler. 
Konya Valisi sayın Ali Rıza Aydos resmî 
bir iş için gittiği Mersin'den henüz döne- 
memişti. Ziyaretçileri Vali Yardımcıların
dan Mustafa Kösem kabul etti.

Konya Vilâyet Konağındaki bu ziya
retlerden sonra, Kütüphaneciler Konya 
Belediyesine gittiler. Burada Konya Be
lediye Başkanı sayın Yılmaz Kulluk ve 
Belediye Başkan Yardımcısı tarafından 
kabul edilen kütüphaneciler, Kurultayla
rını Konya’da yapmaktan duydukları 
memnunluğu belirttiler.

Milli Kütüphane Resim 
Sergisinin Açilışı

Saat 10.00’a gelmişti. Programda Ku
rultay dolayısıyla düzenlenen Sergilerin 
açılışı yer alıyordu. Açılışı yapılacak ilk 
sergi, Millî Kütüphane tarafından ■ düzen
lenen «Türk Resim Sanatndan Örnekler 
Sergisi» idi. Sergi Belediye Sarayının 
Galerisinde düzenlenmişti.

İl Halk Kütüphanesindeki Kurul
tay üyeleri ve konuklar, yoklama işlemi 
tamamlandıktan sonra, gruplar halinde 
Belediye Sarayına gelmişlerdi. Belediye 
Başkanını ziyaret eden grupun da sayın 
Belediye Başkanı ile birlikte Galeriye in- _ 
meleriyle, açılış töreni başladı.

Serginin açılışında ilk konuşmayı 
Millî Kütüphane Genel Müdürü Dr Müj- 
gân Cunbur yaptı ve Millî Kütüphanenin 
sahip bulunduğu materyalleri fırsat düş
tükçe yurt alanında yararlanmaya sun
duğunu belirterek, açılacak serginin bu
na bir örnek sayılabileceğini söyledi. Da
ha sonra Millî Eğitim Bakanlığı Kültür 
Müsteşarı Mehmet önder konuşarak, 
Türk Kütüphanecilerinin Kurultayı mü
nasebetiyle böyle bir sergi düzenlenme
sinden duyulan sevinç ve memnunluğu 
belirterek, sergiyi açmasını, ev sahibi 
durumunda olan Konya Belediye Başka
nı Yılmaz Kulluk'tan rica etti.

Belediye Başkanı, gerek Kurultay’m 
Konya'da toplanmasından, gerekse böyle 
bir serginin şehirlerinde açılmış bulun
masından doğan sevinçlerini belirttikten 
sonra, kordelayı keserek sergiyi açtı.

Türk ressamlarının Millî Kütüphane 
koleksiyonunda bulunan tablolarından 
seçilmiş 34 eserin yer aldığı sergi toplu
ca gezildi.

Diğer Sergiler

Belediye Sarayındaki serginin açılış 
törenine katılan kütüphaneciler, yine 
gruplar halinde, Halk Kütüphanesine 
döndüler. Burada, Kurultay toplantıları
nın yapılacağı büyük salonun fuayyesin- 
de iki ayrı sergi daha düzenlenmişti.

Bunlardan biri Konya Halk Kütüp
hanesi tarafından düzenlenen «Konya İle 
İlgili Yayınlar» sergisi idi. Konya ili ve 
şehri hakkında yayınlanmış çok sayıda 
eserin yer aldığı sergi gerçekten ilgi çeki
ciydi.
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Diğer sergi çok daha değişik bir nite
likte idi. Yurdumuzun madenî eğitim ge
reçleri yapmakla ün yapmış bir firması 
olan Korçelik, Kurultayın kütüphane ge
reçleri ile ilgili imalâtı sergilemek için 
iyi bir fırsat olacağını düşünmüş ve bu 
gereçleri toplu halde İstanbul'dan gön
dermişti. Böyle bir serginin düzenlenişi, 
kütüphaneciler için gerçek bir sürpriz 
teşkil etmişti.

Kütüphaneciler, toplantı salonunun 
önünde açılan bu sergileri, her hangi bir 
törene lüzum kalmadan, ilgi ile gezdiler, 
incelediler.

AÇILIŞ TÖRENİ

Saat 11’00’de, Kurultay temsilcileri 
Konferans Salonunda toplanmış, Kurul 
tayın açılışını beklemeğe başlamışlardı.

TKD Ankara Şubesi'nin genç temsil
cilerinden Üstün Yıldırım Kürsüye gele
rek, önce toplantıya katılanları Atatürk 
ve ebediyete göçmüş kütüphaneciler için 
bir dakikalık saygı duruşuna davet etti. 
Bundan sonra da, Açılış toplantısının ilk 
konuşmasını Millî Eğitim Bakanlığı Kül
tür Müsteşarı Mehmet Önder yaptı. Sa
yın Önder, Türk Kütüphaneciler Derne
ği Kurultayı’nın Konya’da yapılmasının 
bir bakıma bir hakkın teslimi niteliğin.’ 
taşıdığını, çünkü Konya'nın bu gibi top
lantıların özlemi içinde ve buna lâyık bir 
yer olduğunu belirttikten sonra, Türkiye 
kütüphaneciliğinin gelişmesini, rakkam 
lar vererek açıkladı. (Bak. 251. sayfa)

Daha sonra sırasıyla Vali Vekili Mus
tafa Kösem, Belediye Başkanı Yılmaz 
Kulluk, Millî Eğitim Müdürü Vahit Yıl
maz, Konya İl Halk Kütüphanesi Müdü
rü ve TKD Konya Şubesi Başkanı Celâ- 
leddin Kişmir, Kurultayın Konya’da top
lanmasından duydukları memnunluğu be
lirten ve kütüphanecilere «Hoşgeldiniz» 
diyen birer konuşma yaptılar.

KURULTAY BİRİNCİ OTURUMU

TKD Genel Başkam'nın 
V. Kurultayı Açış Konuşması

Açılış törenine giren bu konuşmalar
dan sonra Türk Kütüphaneciler Derneği 
Genel Başkanı Dr. Necmeddin Seferci- 
oğlu kürsüye geldi.

Dr. Sefercioğlu, imza alınmak sure
tiyle yapılan yoklama sonuçlarına göre 
20 şubenin ve 64 üyenin Kurultaya ka
tıldığını, bu itibarla Kurultay’m resmen 
açılabileceğini belirterek, Kurultay Gün- 
demi’nin ilk maddesi gereğince, V. Kurul
tayı açış konuşmasını okumağa başladı.

TKD Genel Başkanı, konuşmasına 
Kurultayın Konya'da toplanmasındaki 
isabete temas ederek başladıktan sonra, 
1970 yılının «Eğitim Yılı» olduğunu belir
terek sözlerine' devam etmiş ve kütüpha
nelerin eğitim hayatındaki yerini tesbit 
ettikten sonra, bu kuruluşlara Türk ulu
sunun eğitiminde yüklenmeleri gereken 
görevleri yerine getirme imkânının veril
mediğini, kütüphanecilerin ' de eğitim ça
basında lâyık oldukları yeri alamadığını 
söylemişti.

Konuşmasını, Kurultay çalışmaları
nın başarılı olması dileğiyle ' bitirdi. 
(Bak. 253. sayfa)

Başkanlık Divanı Seçimi
Dr. Sefercioğlu, konuşmasını tamam

ladıktan sonra, Gündemin 2’nci maddesi 
gereğince Kurultay çalışmalarını yönete
cek bir Kurultay Başkanlık Divanı’nın 
seçilmesi gerektiğini bildirdi.

İlk olarak Kurultay Başkanlığı için 
seçim yapıldı ve gösterilen tek aday 
olan Kütüphaneler Genel Müdürü ve Ge
nel Merkez Haysiyet Divanı Üyesi Abdül- 
kadir Salgır, oy birliği ile Kurultay Baş
kanlığına seçildi.

Dr. Sefercioğlu’nun daveti üzerine 
Başkanlık Divanm'daki yerini alan Ku
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rultay Başkanı Başkanvekilliği ve yaz
manlıklar için yapılan seçimleri yönetti. 
Bu seçimler de, Başkanvekilliği için Niğ
de Î1 Halk Kütüphanesi Müdürü ve TKD 
Niğde Şubesi Başkanı Abdülkadir Köylü, 
yazmanlıklara ise Eskişehir İl Halk Kü
tüphanesi Müdürü ve TKD Eskişehir Şu
besi Yazmanı Aysel Birer ile Adana Halk 
Kütüphanesi Çocuk Kütüphaneleri Yö
neticisi ve TKD Adana Şubesi temsilcisi 
Çiğdem Ergene seçildiler.

Başkanlık Divanının bu biçimde ku
rulup yerini almasından sonra, Kurultaya 
gelen - başarı telgraf ve mesajlarının 
okunmasına geçildi. İlk gün gelen 41 me
sajın dinlenilmesinden sonra, Kurulta
yın ilk oturumu tamamlanmış oldu ve 
saat 12.30'da çalışmalara son verildi.

KONYA TURİZM DERNEĞİ’NİN 
YEMEĞİ

Kütüphaneciler o günkü öğle yemek
lerini Konya Turizm Derneğinin konuğu 
olarak, Konya’nın ünlü lokantalarından 
birinde, Hayat Lokantasında yiyecek
lerdi. 100’ü aşkın kütüphaneci, gruplar 
halinde oraya götürüldü. Yemekte Millî 
Eğitim Bakanlığı Kültür Müsteşarı Meh
met önder ve Konya Senatörü Feyzi Ha
lıcı da hazır bulundular.

BİLİMSEL BİLDİRİLER — I
Kurultay programına göre, o günün 

öğle sonu, bilimsel bildirilere ayrılmıştı. 
Birinci bildiriler oturumu, saat 15.00 de, 
oturum başkanlığını yapan Prof. Dr. Os
man Ersoy yönetiminde açıldı. Bu otu
rumda yazman olarak da Aysel Birer ve 
Hicran özandaç bulunuyorlardı.

Ord. Prof. Dr. A. Süheyl Ünver’h. 
Bildirisi 

îlk ' okunan 'bildiri, TKD Şeref Üyesi 
Ord. Prof. Dr. A. Süheyl Ünver’e aitti. 
«Çelebi Sultan Mehmet Hususî Kütüp
hanesi» konulu olan , .bildiri, yazarı top

lantılara katılamadığı için Genel Merkez 
Yönetim Kurulu üyelerinden İsmet Bi
nark tarafından okundu.

Bu bildirinin dinlenilmesinden sonra, 
Doç. Dr. Berin U. Yurdadoğ söz alarak, 
önce yazarları Kurultaya gelemeyen . bil
dirilerin okunmasının yerinde olacağını 
söyledi. Daha sonra da, Kurultay'a katı
lan yabancı kütüphaneciler de bulundu
ğunu belirterek, . kendilerini tanıtacağını 
açkladı ve 3 yabancı kütüphaneciyi din
leyenlere tanıttı. Bunlardan ikisi Ameri
kalı, biri Koreli idi. Amerikalılardan 
Dr. Mathilda Verner, Washington Kato
lik Üniversitesinin Kütüphanecilik Fakül
tesinde öğretim üyesi idi. Miss Mary 
Barkaushas ise Amerika Birleşik Devlet
leri İçişleri Bakanlığı Kütüphanesi Sağ
lama Bölümü Şefi idi. Güney Koreli Ba
yan King Sun Lee, Dil ve Tarih-Coğraf- 
ya Fakültesi Kütüphanecilik Bölümünün 
doktora öğrencilerinden biri olarak V. 
Kurultayı izliyordu.

Dr. Jale Baysal’m bildirisi

Konuk yabancı kütüphanecilerin Doç. 
Dr. Berin U. Yurdadoğ tarafından tanı
tılmasından sonra, TKD İstanbul Şubesi 
temsilcilerinden Aysel San, İstanbul Ede
biyat Fakültesi Kütüphanesi Müdürü 
Dr. Jale ■ Baysal’m «Üniversiteler Kanunu 
ve Kütüphaneciler» konulu bildirisini 
okudu. Dr. Baysal, bu bildirisinde Üni
versiteler Reform Kanununda kütüpha
nelere ve kütüphanecilere verilen yer ve 
önem tartışıyor ve bu tasarısının kütüp
haneler ve kütüphanecler için beklenen 
ve özlenen yeniliği getirmediği sonucu
na varıyordu.

Bildirinin okunmasından sonra, otu- 
rumbaşkanı prof. Dr. Ersoy, konunun 
önemine dikkat çekerek, yazarı burada 
olmasa da üniversitelerimizin kütüphane 
meselesi üzerine tartışma yapılabileceği
ni belirtti.
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Bu konuda ilk sözü Ege Üniversitesi 
Merkez Kütüphanesi Kütüphanecilerin
den olan İzmir temsilcisi Mehmet Bilici 
aldı. Bilici, Ege Üniversitesinde öğretim 
üyelerinin kütüphanelere olan ilgisizli
ğinden yakındı; bölüm kütüphaneleri yü
zünden aynı eserlerin tekrar tekrar alın
makta olduğunu, gereksiz sarfiyat yapıl
dığını belirtti. Üniversitede kütüphane 
personelinin büro personeli işlemi gördü
ğünü açıkladı ve Dr. Baysal'a hak ver 
mek gerektiğini söyledi.

Söz alan Adnan Ötüken de, öğretim 
üyelerinin kütüphaneye ilgisiz olduğunu, 
kurulan Kütüphanecilik Bölümlerinin da
hi, üniversitenin kütüphaneler konusun
daki görüş ve davranışını değiştiremedi
ğim belirtti ve bu görüşe Prof. Dr. Er- 
soy’un da katılıp katılmadığını sordu.

Dr. Ersoy bu soruyu cevaplandıra
rak sayın Ötüken’in kısmen haklı oldu
ğunu belirtti. Ankara'da Kütüphanecilik 
Bölümü’nün çabaları ile Dil ve Tarih - 
Coğrafya Fakültesine modern bir yapı 
kazandırıldığını ve 24 bölüm kütüphane
sinin bu kütüphanede birleştirildiğini be
lirtti.

Bu cevaptan sonra sözlerine devam 
eden Ötüken, kütüphanecilik bölümleri
nin içinde bulunduklar üniversiteye et
kisinin çok sığ ve yavaş olduğunu, Anka
ra Kütüphanecilik Bölümünün 15- yılda 
ancak Dr. Ersoy’un belirttiği bölüm kü
tüphanelerini birleştirme işini başarabil
diğini söyledi.

Ötükenden sonra söz alan Abdülka- 
dir Salgır, Dr. Jale Baysal’ın bildirisinde 
Türkiye'de üç ay kaldıktan sonra Türki
ye kütüphaneleri hakkında bir rapor ve
ren Dr. Thompson’un raporundan alman 
cümlenin yersiz olduğunu, Türkiye kü
tüphanelerinin Amerika Üniversitelerin
den daha çok kitap satınalma ödeneğine 
sahip olduğunun iddia edilemeyeceğini 
söyledi.

İstanbul temsilcisi Dr. Meral Alpay, 
Salgır’a karşılık vererek, üniversiteleri
mizin kitap satınalma ödeneğine az dem
lemeyeceğini ve bu ödeneklerin plânsız 
satınalmalarla gerçekten boşa harcandı
ğını belirtti.

TKD Genel Yazmanı Benal Acır da, 
Dil ve Tarih-Coğrafya Fakültesi, kütüp
hanesinin meselelerinden bahsetti. Üni
versitede kütüphanecilere gereken de
ğerin verilmediğini, Üniversiteler Kanu
nunda kütüphanecilere hak tanınmadığı
nı söyledi.

İstanbul temsilcisi Yılmaz Karakaya 
da A. Salgır’m konuşmasına cevap vere
rek, üniversite bütçesinden kütüphanele
re ayrılan paraların hiç de az olmadığı
nı, fakat harcamaların yerinde yapılama
dığını, mükerrer nüshalar alınmak sure
tiyle paranın heba edildiğini belirtti.

Millî Kütüphane Genel Müdürü Dr. 
Müjgân Cunbur ise, öğretim üyelerinin 
araştırma kütüphanelerine ilgi göster
mediklerini, Millî Kütüphanenin okuyu
cu istatistiklerine dayanarak açıkladı.

Bu konuda söz alan Dr. Necmeddin 
Sefercioğlu da, Genel Merkezin bu konu 
üzerine eğildiğini, konunun Genel Mer
kez Yönetim Kurulu Raporunda yer al
dığını söyledi ve Dr. Jale Baysal’a teşek
kür etti.

Konya Millî Eğitim Müdürü Vahit 
Yılmaz ise, kütüphanelerin eğitim haya
tındaki önemine dikkati çekerek, kütüp
hanecilerin olgun tartışmalarından çok 
yararlandığını, Konya’nın uzun - süredir. 
böyle- tartışmaların özlemi içinde - oldu
ğunu belirtti.

Sayın Vahit Yılmaz’m konuşmasın
dan sonra Dr. Baysal’ın bildirisi üzerin
deki görüşmeler son buldu.

Amerikalı kütüphanecilerin 
konuşması

Bundan sonra Amerikalı konuk kü
tüphanecilerden Dr. Mathilda Verner 
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kürsüye gelerek Amerika’da kütüphane
cilik eğitimi konulu bir konuşma yaptı 
ve konu ile ilgili olarak sorulan soruları 
cevaplandırdı.

Konuk kütüphanecilerden Miss 
Mary Barkauskas ise, Amerikan kütüp
haneleri arasındaki işbirliğinden ve elek
tronik beyinlerin kütüphanelere uygu
lanışından bahsetti. Bu konuşma tamam
lanınca, ilk günün bilimsel bildiriler otu
rumu sona sona erdi.

Konuk kütüphanecilerin konuşma
larını, Doç. Dr. Berin U. Yurdadoğ Türk- 
çeye çevirdi.

MEVLÂNA’YI ZİYARET

Konya'ya gelip te yüce Mevlâna’yı zi
yaret etmemek olmazdı. Bu husus düşü
nülerek Kurultayın ikinci gününün ilk 
saatleri gönüller 'sultanı Mevlâna'nın ve 
Yusufağa Yazmalar Kütüphanesinin zi
yaretine ayrılmıştı.

Mevlâna Müzesi önüne gelen kütüp
haneciler önce toplu halde Yusufağa Kü
tüphanesini gezdiler ve burada açılan 
Yazma Eserler Sergisini incelediler. Son
ra da, toplu halde Mevlâna Müzesini zi
yaret ettiler. Müzede, büyük huşu içinde, 
Müze hakkmdaki açıklamaları dinlediler, 
Mevlâna’nın manevî huzurunda saygı du
ruşu yaptılar, gönüllerinden kopan dua
ları bu ulu insanın ruhuna gönderdiler.

KURULTAY İKİNCİ OTURUMU

Kütüphaneciler, bu büyük ve ulvî 
ziyaretten sonra, yine Halk Kütüphanesi
nin konferans salonunda toplandılar ve 
Kurultay çalışmalarına bir türlü sıyrıla
madıkları bu ruhanî hava içinde devam 
ettiler.

EĞLENCELER GECESİ
Türk Kütüphaneciler Derneği Konya 

Şubesi, Kurultay münasebetiyle Konya’
ya gelen kütüphanecilerin gecelerini de 
değerlendirmek üzere 19 Ağustos 1970 ge
cesi Kütüphanenin Bahçesinde bir «Eğ
lenceler Gecesi» düzenlemişti. Diğer za
manlar, bir müstecir tarafndan çay bah
çesi olarak işletilen bu yer, o akşam 
için yalnız kütüphanecilere ayrılmıştı. 
Konya Şubesinin gayretli çalışmaları ile 
programlar birbirini kovaladı ve kütüp
haneciler cidden unutamayacakları gü
zel, eğlenceli bir gece geçirdiler ve günün 
bütün yorgunluklarını bu bahçede bıra
karak yatakhanelerine gittiler.

18 AĞUSTOS 1970 SALI
Muide Gürsan’a Armağan

Saat 10.30 'da oturumun açılmasın
dan sonra, yeni gelen kutlama telgrafları 
okundu. Bundan sonra gündem dışı söz 
isteyen Genel Başkan Dr. Necmeddin Se
fercioğlu, Genel Merkezin açtığı «Kütüp
haneciler Marşı Güfte Yarışmasında de
rece alanlardan birinin kütüphaneci ol
duğunu, bu kütüphanecinin Aydın Şubesi 
temsilcisi olarak aramızda bulunduğunu 
belirterek, Demeğin derece alanlar için 
aldığı küçük bir armağanı kendisine Ku
rultay huzurunda verilmek istediğini 
söyledi ve armağanı Muide Gürsan’a ver
meleri için Kurultay Başkanma tevdi 
etti. Kurultay Başkanı Abdülkadir Salgır 
da Muide Gürsan’ı Başkanlık Divanı Kür
süsüne çağırarak tebrik etti ve armağa
nını kendisine verdi.

' luide Gürsan, kısa bir konuşma ya
parak böyle bir armağanı almaktan duy
duğu memnunluğu belirtti ve TKD Genel 
Merkezine teşekkür etti.

Gündeme madde ekleniyor
Bundan sonra, Kurultay Başkanı 11 

imzalı bir önerge verilmiş olduğunu söy
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ledi ve okuttu. Önergede, Anatüzükte de
ğişiklik yapılmasını gerektiren bazı tek
lifler bulunduğunu, bunların görüşülebil
mesi için gündeme bir madde eklenmesi 
istemiyor ve bu maddenin gündeme 8’inci 
madde olarak alınması, mevcut 8 ve 9’un- 
cu maddelerin de 9 ve 10'uncu maddeler 
olması teklif ediliyordu.

Sez alan Genel Başkan Dr. Necmed- 
din Sefercioğlu, Anatüzüğün 32’nci mad
desinin son fıkrasına göre, olağan kurul
taylarda üyelerden 1/20'sinin görüşülme
sini istediği konuların otomatikman gün
deme alınması gerektiğini, IV. Kurultay
da da bu yolda işlem yapıldığını, önerge
de imzası bulunan üye sayısının bu ora
nın çok üstünde olduğu dikkate alınarak 
teklifin gündeme . oylama yapılmadan 
alınmasının doğru olacağını belirtti.

Kurultay Başkanı . Abdülkadir Salgır 
ise, Başkanlık Divanının da aynı görüşte 
olduğunu ve teklifin gündeme alındığını, 
ancak bunun gündemdeki yerinin tesbiti 
için oylama yapılması gerektiğini belirtti 
ve teklifte yer alan, yeni maddenin 8’inci 
madde, mevcut 8- ve 9’uncu maddelerin 
de 9 ve- 10'uncu madde olması hususu 
oylanarak çoklukla kabul edildi.

Bundan . sonra Kurultay Başkanı Ab
dülkadir- Salgır, başkanlığı başkanvekili 
Abdülkadir Köylu'ye bırakarak Divan 
Kürsüsünden ayrıldı.

Gündemin 3’üncü maddesine göre, 
Genel Kurul Çalışma ve Kesin Hesap 
Raporlarının okunması gerekiyordu.

Yönetim Kurulu Raporları

İlk olarak kürsüye Genel Yazman 
Benal Acır geldi ve 16 sayfa tutan Genel 
Merkez Yönetim Kurulu Çalışma Rapo
runu okudu. (Bak.: 258. sayfa)

Kesin Hesap raporu ise, Genel Say
man Muammer Ülker tarafndan okun
du. (Bak.: 271. sayfa)

Komisyonlar Kuruluyor

Bu raporların okunmasından sonra 
Başkan A. Köylü, Divana verilmiş üç 
önergeyi okutacağını bildirdi. Bunların 
ilkinde, halk ve üniversite kütüphanele
rinin meselelerini görüşüp birer rapor 
hazırlamak üzere iki komisyonun kurul
ması teklif ediliyor, diğer iki önergede 
de bu komisyonlarda görev alması iste
nilen beşer kişinin adları veriliyordu. 
Önergeler üzerlerinde görüşme açılma
dan oya konuldu ve çoğunlukla kabul 
edildi. Bunun üzerine, Dr. Sefercioğlu 
söz alarak, böyle- komisyonların kurul
masına taraftar olduğunu, -ancak bu ko
misyonların çok hazırlıksız kurulduğunu, 
zaman darlığının komisyonların çalışma
sını engelleyeceğini, ayrıca bu raporların 
mahiyeti hakkında bir kesinlik olmadı
ğını ve hazırlanacak raporun gündemin 
hangi bölümünde ele alınacağının da be
lirtilmediğini, bu yüzden kurulan komis
yonların başarılı bir çalışma yapabilece
ğini sanmadığını belirtti. Benal Acır, bu
na karşılık olarak itirazın oylamadan ev
vel yapılması gerektiğini söyledi. Söz 
alan Konya temsilcisi Hasan Yüğrük de 
«Neden yalnız Halk ve Üniversite Kü
tüphaneleri Komisyonu da, meselâ Ço
cuk veya okul kütüphanesi, vb. değil?» di
ye sordu.

Kurultay Başkanı, çocuk kütüphane
lerinin halk kütüphanelerinden ayrı mü
talaa edilemeyeceğini belirtti ve komis
yonlarca hazırlanacak raporun gündemin 
«Dilekler» bölümünde ele alınacağını bil
dirdi.

Denetleme Raporu

Bundan sonra gündem gereğince, 
Genel Merkez Dentelem Kurulu raporu 
Dr. Müjgân Cunbur tarafından okundu 
ve böylec, saat 13.00’de oturum son 
buldu. (Bak. 275. sayfa)
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TKD GENEL MERKEZİNİN YEMEĞİ

Kurultay ikinci oturumundan çıkan 
kütüphaneciler, iki ayrı grup halinde şe
hir içindeki bir lokantaya giderek, Türk 
Kütüphaneciler Derneğinin Kurultay üye
leri şerefine vereceği yemekte bulundu
lar. ’

Programda bu yemeğin Alâaddin Te
pesindeki Torance Lokantasında verilece
ği belirtilmiş ise de, sonra’dan yeri değiş
tirilmişti.

Kurultay üyeleri ve konuklar, Kon
ya’nın özel yemeklerinden birini zevk ve 
iştiha ile yediler.

BİLİMSEL BİLDİRİLER : II
İkinci günün öğle sonrası da bilimsel 

bildirilere ayrılmıştı. Bugünkü bildiriler 
oturumuna Doç. Dr. Berin U. Yurdadoğ 
başkanlık edecekti. Başkanlık kürsüsün
de ise yazman olarak Aysel Birer ve Ay
sel San yer almış bulunuyordu.

Dr. Cunbur’un Bildirisi
İlk olarak Millî Kütüphane Genel 

Müdürü ve DTCF Kütüphanecilik Kürsü
sü - öğretim üyesi Dr. Müjgân Cunbur bil
dirisini okudu. Konusu: Vakfiyelerdeki 
Konu Sınıflaması - ve Bibliyografik Kün
yelerdi.

Dr. Cunbur, bildirinin okunmasın- 
• dan sonra, - Dr. Meral Alpay'ın yazma 
eserlerde - iç - kapak kullanılması ile ilgili 
bir - sorusunu cevaplandırdı.

Daha sonra söz alan Prof. Dr. Osman 
Ersoy, Dr. Cunbur’un bildirisinde bir 
kaç tezin birden yer aldığını belirterek, 
kendine göre bunları özetledi. Sonra da, 
bildirilerde savunulan tezler bakımından 
bir - kısıtlamaya gitmenin ve belli bir tezi 
savunmanın yerinde olacağını belirtti. 
Dr. - Ersoy'a göre, bildiri hazırlayacaklar 
bir konuyu . işlemeli ve ileri sürdükleri 
tezi ispatlamalı idiler.

Dr. Ersoy, yazmaların belli kütüpha 
nelerde toplanmasının ve bunların kata
loglama ve tasnifinde uzmanların bilgi
sinden yararlanılmasının yerinde oldu
ğunu belirtti. .

Prof. Dr. Ersoy'a cevap veren Dr. 
Müjgân Cunbur, özellikle bildiri konu
sunun kısıtlanması üzerine durarak, Der 
nekçe kendisine konuyu kısıtlayacağı 
hakkında bir hatırlatma yapılmadığını 
belirtti. Ayrca Dr. Ersoy’un bildirinin ko
nusu olarak özetlediği hususlardan biri
nin esasen varit olmadığını, bir yanlış an
lama olduğunu söyledi.

Söz alan Adnan Ötüken de, termino
loji konusu üzerinde durdu. Anlaşmaz
lıkların terimlere değişik anlam verilme
sinden doğduğunu belirtti. Kütüphaneci
liğin iyi hazırlanmış bir terimler sözlü
ğüne muntaç bulunduğunu anlattı.

Tekrar söz alan Dr. Ersoy, Dr. Cun
bur’un açıklamasından sonra, gerçekten 
bir yanlış anlama olduğunun meydana 
çıktığım belirterek özür diledi. Fakat, yi
ne de bildirilerin açık, kesin konulu ve 
sonuca en kısa yoldan ulaşıcı bir nitelik
te olması gerektiği görüşünde ısrar etti. 
Ayrıca Ötüken’in terminoloji konusunda
ki görüşlerinin yerinde olduğunu, sayın 
Ötüken’in kataloglama ve tasnif tanım
ları ile kendilerininki arasındaki farkın 
da bunu açıkça gösterdiğini belirtti.

TKD Genel Başkanı, bir açıklamaya 
ihtiyaç duyduğunu belirterek söz aldı. 
Bu yıl ilk defa geniş çaplı bir «bilimsel 
bilidri» programı uygulandığım, bu ba
kımdan aksamalar bulunabileceğini, edi
nilen tecrübelerin ışığı altında bundan 
sonraki Kurultaylara daha mükemmel 
hazırlanmış bildiri programları ile geli
nebileceğini söyledi ve görülen aksaklık
ların bildiriyi hazırlayanlara ait olmadı
ğını, Genel Merkezin tecrübesizliğinden 
doğduğunu belirterek özür diledi.



Abdülkadir Salgır’ın 
bildirisi

Bu açıklamadan sonra, günün ikinci 
bilimsel bildirisi Kütüphaneler Genel 
Müdürü Salgır tarafından
okundu Bildiri, «Halk Kütüphanelerinin 
Eğitim Hizmetleri» hakkında idi.

Sözlerine 1970'in UNESCO’ca eğitim 
ve öğretim yılı olarak kabul edildiğini 
ifade ederek başlayan Salgır, Dünya nü
fusunun bir milyara yakınının cahil oldu
ğunu, bu miktarın nüfusun artması ile 
birlikte çoğalmakta devam ettiğini belirt
ti ve halk kütüphanelerinin özellikle halk 
eğitimine- bulunabileceği katkılar üzerin
de durdu ve- halk kütüphanelerinin - top
lumun cahillikten kurtulması konusunda 
çok çalışmaları gerektiğini söyledi.

Bildirinin okunmasından sonra ilk 
sözü alan Prof. Dr. Ersoy, bildiride sözü 
geçen «cahil» teriminin açıklanması ge
rektiğini söyledi ve «bununla hiç okuma 
yazma bilmeyenler mi, yoksa bunları bil
dikleri halde okuma alışkanlığı kazana
mamış olanlar mı kastediliyor?» bunun 
açıklanması gerekir dedi. Ayrıca, hiç 
okumamamışm mı, yoksa okuma - yaz
ma bildiği halde okumayanların mı üze
rinde durulması gerektiği hususunun da 
önem taşıdığını belirtti.

A. Salgır, verdiği karşılıkta, bildiri
sinde sözü geçen «cahil» teriminin, hiç 
okuma yazma bilmiyenler anlamına kul
lanıldığını, ancak, UNESCO’nun, okuma 
yazma bildikleri halde okumayanları da 
cahil saydığını açıkladı.

Bundan sonra söz alan Konya Millî 
Eğitim Müdürü Vahit Yılmaz- da kulla
nılan terimlerin açıklığa kavuşturulma
sının önemine temas ettikten sonra, 
okulların görevinin Öğretmek, kütüpha
nelerin görevinin ise ihtiyaç duyulan bil
gi kaynaklarını yararlanmaya hazır tut
mak olduğunu belirtti ve «kütüphanenin 
görevi bireyi tamamlamak» olmalıdır, 
dedi.

Tstanbul temsilcilerinden Yılmaz Ka- 
rakaya ise, kitap seçiminin kütüphaneci
lere ait bulunmadığını, bu yüzden kütüp
hane koleksiyonlarına giren kitap sayısı
nın sınırlı olduğunu, bunlarla bireyi ta- 
tamamlamanın mümkün olamayacağını 
belirtti.

Buna karşılık olarak A. Salgır, kü
tüphanelerin kitap alma ödeneğinin çok 
yetersiz olduğunu, bununla ancak çok ge
rekli eserlerin satınalınabildiğini, yasak 
kitaplar dışında kitap seçimi işinin -kü- 
tüphanelerce yürütüldüğünü açıkladı.

’ let Gzsoy (Aydın) ise, kitap seçi
minin kütüphanelerce yapılmasına rağ
men, seçilen kitapların Genel Müdürlük
çe kontrol edildiğini, bunun ise zaman 
kaybına sebep olduğunu, kitapları oku 
yucunun hizmetine kısa zamanda sun
ma imkânını ortadan kaldırdığını belirt
ti. Özellikle bağış olarak alınan kitap
lar için aynı işlemleri yürütmenin imkân
sızlığını, örnek vererek anlatmağa çalış
tı. İşlemlerin uzamasının kitap bağışla
yacakları usandırdığını, bağışlamaktan 
caydırdığını söyledi.

>of. Dr. Ersoy da, bu tartışmaların 
meseleyi kütüphanelerin merkeziyetçi 
mi, yoksa -ademi merkeziyetçi mi olması 
gerektiği sorusuna götürdüğünü söyleye 
rek, teknik hizmetlerde merkeziyetçili
ğin faydalarını anlattı ve Kütüphaneler 
Genel Müdürlüğünün merkezde bir tek
nik hizmetler dairesi kurmak suretiyle 
bu gibi meselelerin çoğunu çözümleyebi
leceğini belirtti.

Dr. Meral Alpay’ın Bildirisi

Bundan sonra Dr. Meral Alpay «Halk 
Eğitiminin önemi» konulu bildirisini 
okudu. Dr. Alpay, halk eğitiminin öne
mine dikkati çekerek, halk kütüphanele
rinin bu eğitimi sağlamada en büyük gö
revi yüklendiğini belirtiyor ve meselâ 
okuma yazma bilmeyenlere de bunu öğ
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retmenin kütüphanenin görevi olacağını 
söylüyordu.

Bu teze karşı ilk sözü Mehmet Reh
ber aldı. Halk eğitimi kuruluşu ile halk 
kütüphanesinin görevlerinin farklı oldu
ğunu, kütüphanelerin halkın eğitiminde 
fiili bir görev alamayacağını, yararlan
maya sunduğu materyallerle bunu kolay
laştıracağını belirtti.

Ekrem Oktar (Mersin) ise, halk - eği
timi kuruluşunun görevinin çok daha 
değişik ve tatbikî olduğunu, böyle bir gö
revi kütüphanelere vermenin imkânsız 
olacağını söyledi.

Dr. Necmeddin Sefercioğlu ise, Tür
kiye’de halk eğitimi hizmetini gören çe
şitli kuruluşlar bulunduğunu, bunların 
kendi alanlarındaki işleri yaptığını belirt
tikten sonra, Halk Eğitimi teşkilâtının 
görevinin bu kuruluşlar arasında bir iş
birliği kurmak olması gerektiğini, kütüp
hanelerin de bu kuruluşlar arasında 
halka ihtiyacı olan bilgi kaynaklarını 
sunmak olduğunu belirtti ve «halk kü
tüphanelerinin görevi halka okumayı 
öğretmek değil, onlarda okuma alışkan
lığını vücuda getirmek ve bu yolla bilgi 
ve kültürlerini geliştirmeğe çalışmaktır» 
dedi.

Başka konuşmacılar da söz alarak 
bu konudaki düşüncelerini belirttiler ve 
programda bulunan son bildirinin de er
tesi günü saat 8.30 da toplanılarak okun
masına karar verilerek, saat 18.30'a doğru 
toplantıya son verildi.

MERAM’DA ÇAY
Toplantıdan çıkan kütüphaneciler, 

iki Belediye otobüsünün - kendilerini kü
tüphane kapısında beklediklerini gördü
ler. Konya Belediyesi büyük bir konuk

severlik göstererek Konya'nın tarihî Me
ram Bahçesinde kütüphaneciler şerefine 
bir çay düzenlemişti.

Saat 18.00’de başlaması gereken çaya, 
kütüphaneciler, bilimsel bildirilerle ilgili 
tartışmaların uzaması yüzünden, ancak 
18.30'da ulaşabildiler. Meram Bahçesin
de kütüphanecileri Konya Valisi Ali Rıza 
Aydos ve Belediye Başkam Yılmaz Kul
luk karşıladılar.

Kütüphaneciler,, K biçiminde düzen
lenmiş bir masanın etrafında yerlerini 
aldılar. Masanın üzeri renk renk çiçek
lerle bezenmişti. Bunlar arasında yer alan 
tatlı ve tuzlu pastalar, masalara -ayrı bir , 
renk katıyordu. Getirilen nefis' çaylar bu 
pastalarla birlikte ve Meram'm tertemiz 
havası içinde zevkle içildi. Samimi soh
betler yapıldı ve toplantı 20.00’ye kadar 
bu samimî atmosfer içinde devam etti. 
Toplantının sonunda Belediye otobüsleri 
kütüphanecileri yine Halk Kütüphanesi
ne getirdiler.

FİLM GÖSTERİSİ
TKD Konya Şubesi ve Konya Halk 

Kütüphanesi, kütüphanecilerin ikinci ak
şamlarını da değerlendirmek için, Kü
tüphanenin konferans- salonunda bir de 
film gösterisi düzenlemişti.

Bu film gösterisinde önce bir Mev 
levî ayinini tam olarak gösteren ve hâlen 
müze olan Mevlâna Dergâhında çekilmiş 
olan film gösterildi. Bunu «Çöl Savaşı» 
adlı başka bir film izledi.

Kütüphanecilerin büyük çoğunluğu 
bu filmi seyrederken, Kurultayca halk 
kütüphanelerinin meselelerini tesbit et 
mek üzere seçilmiş komisyon da Kütüp
hanenin bir odasında çalışıyordu.

w _19 AĞUSTOS 1970 ÇARŞAMBA
19 Ağustos 1970 günkü çalışmalara, 

planlanan saatten çok ence başlanmıştı. 
Halk Kütüphaneleri ile ilgili komisyon, 

çalışmalarını tamamlayabilmek için saat 
7.30’da toplanmıştı.

Kurultay üyeleri de 8.30'da toplantı 
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salonunda hazır bulunuyorlardı. Çünkü, 
bir gün önce verilen karar gereğince, 
okunması programlaştırıldığı halde za
man yetmezliği yüzünden okunamayan 
sayın Nimet Bayraktar'm bildirisi okuna
caktı.

Oturum başkanlığında yine Doç. Dr. 
Berin Yurdadoğ bulunuyordu. Yazman
lıkları ise Üstün Yıldırım ve Aysel San 
paylaşmışlardı.

Nimet Bayraktar’ın Bildirisi

Nimet Bayraktar yazma kitaplarda 
süsleme sanatı ve cildcilik üzerinde ko
nuştu.

andan sonra söz alan Adnan Ötü- 
ken yazmaların önemi üzerinde durdu ve 
bu alanda uzmanlar yetişmezse, yazma
ların kataloglanmasının ve tasnifinin kı
sa bir süre sonra çok güçleşeceğini söy
ledi.

"of. Dr. Osman Ersoy da, 1729’dan 
sonra yazma eser sayısında büyük bir 
azalma olduğunu sanmadığını, matbaa
nın Türkiye'ye geç girişinin sebepleri 
arasında yazma eserleri vücuda getiren
lerin tepkisini zikretmenin yanlış olduğu
nu, matbaayı geciktiren sebeplerin en 
önemlileri arasında Türkiye’de kâğıt 
imâl edilmemesinin ve matbaayı çalıştı
racak teknik elemanların bulunmaması
nın zikredilebileceğini belirtti.

.net Binark ise, matbaanın Türki
ye’ye geç gelmesinin en önemli sebeple
rinden birisinin ise Avrupa kültürü ve 
hıristiyan dini Osmanlı kültürü ile İslâm 
dini arasındaki fark olduğunu, Türk top- 
lumunun başka bir kültür ve dinden ge
len böyle bir buluşu tepki ile karşıladığı
nı belirtti.

rof. Dr. Osman Ersoy, bu görüşün 
de yerinde olduğunu, elbette ki bu ko
nuda çok ve çeşitli sebeplerin ileri sürü
lebileceğini, ancak en önemli sebeplerin 

kendi açklamağa - çalıştıkları olduğunun 
araştırmalar sonunda -anlaşıldığını be
lirtti.

"undan sonra, oturuma başkanlık 
eden Doç. Dr. Yurdadoğ, bilimsel bildiri
lerin böylece tamamlandığını, kendi gö
revlerinin de burada bittiğini söyleyerek 
Başkanlık kürsüsünden ayrıldı.

KURULTAY ÜÇÜNCÜ OTURUMU
Bildirilerin okunması bittikten son

ra, saat 9.00'da, Kurultay Başkanlık Di
vanı Başkanlık kürsüsündeki yerini aldı 
ve gündemin 5'inci maddesi gereğince, 
bir gün önceki II. Oturumunda okunan 
raporlar üzerinde görüşme açıldı.

ELEŞTİRİLER
Kurultay başkanı Abdülkadir Salgır’- 

m yönetiminde başlayan- bu oturumda - ilk 
sözü TKD Samsun Şubesi temsilcilerin
den Nâzım Tıkıroğlu aldı.

Tıkıroğlu’nun . eleştirisi
~ özlerine, raporlar üzerinde yalnızca 

tenkid, yerme konuşmaları yapmak ge
rekmediğini belirterek başlayan Nazım 
Tıkıroğlu, Genel Merkez Yönetim Kuru
lunca, raporlarda belirtilen çalışmaların
dan dolayı teşekkür etti. Bundan sonra, 
raporda üzerinde durulmayan - bazı konu
lara da temas edeceğini belirterek, Türk 
Kütüphaneciler Derneğinin görevlerin
den birinin kütüphaneleri halka tanıt
mak, halka yöneltmek olduğunu, bu ko
nuda bir çalışma yapılmadığını söyledi. 
Kütüphanelerin başına meslekten kişi
lerin konmasının iyi olduğunu, fakat bu
nunla yetmilemeyeceğmi, kütüphaneci 
ihtiyacını karşılamak için orta dereceli 
bir kütüphanecilik meslek okulunun açıl
ması gerektiğini belirtti. Kütüphanecilik 
Bölümleri mezunları ile bu bölümlerden 
mezun olmayan arkadaşlar arasında bir 
alaylı-mektepli havasının sezildiğini - söy
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leyen Tıkıroğlu, bunun doğru olmadığını, 
bu gibi durumlara meydan verilmemesi 
gerektiğini sözlerine ekledi.

Daha sonra Demeğin malî durumunu 
ele alan Tıkıroğlu, Derneğin Devlet yar
dımı aldığını gösteren hiçbir kayıt bu
lunmadığını, halbuki bir çok dernekle
rin Devlet yardımından yararlandığını, 
TKD’nin de- bu yardımdan yararlanabile
ceğini söyledi. Ayrıca, Kütüphane Hafta
larında rozet dağıtarak iane toplanabile
ceğini, pul bastırılarak Kızılay, Türk Ha
va Kurumu gibi okullarda - dağıtılabilece
ğini öne sürdü ve eğer bu yollarla gelir 
sağlanabilirse Dernek bütçesinin milyon
lara ulaşabileceğini söyledi.

M. Rehberi’in konuşması

İkinci olarak Mehmet Rehber söz 
aldı. Nevşehir Şubesinin düzenlediği Eş
ya Piyangosu dolayısıyla Genel Başkanın 
büyük teşvik ve yardımlarını gördükleri
ni, ayrıca Şubelerinin üyesi olan bir ar
kadaşa Genel Merkezce yardımda bulu
nulduğunu, Genel Merkezin raporlarını 
beğendiklerini, tasvip ettiklerini ve mev
cut şartlar - içinde bundan daha iyi çalı- 
şılamayacağını belirtti. Genel Başkana ve 
Genel Merkez Yönetim Kuruluna teşek
kür etti.

E. Oktar’m eleştirisi
Söz alan üçüncü konuşmacı, Mersin 

Şubesi Başkanı Ekrem Oktar idi. Sayın 
Oktar, Adana'da bir kütüphane binası 
yaptıran TKD Adana Şubesinin faaliye
tinden raporda hiç bahsedilmediğini be
lirterek bunu verdi ve «Bu şubemize ve 
başkanma teşekkür edilmesini bekler
dik» dedi.

F. Çetiner’in 
konuşması

Daha sonra Burdur Şubesi temsilcisi 
Fuat Çetiner, Raporda Kütüphanecilik 
Bölümlerinden mezun olanların hemen 

müdür tayin edilmesi istenildiğini, bu
nun doğru olmadığını, bu arkadaşların 
da bir tecrübe devresinden geçirilmesi 
gerektiğini söyledi.

O. Gülay’ın eleştirisi

Peşinci olarak söz alan Ankara Şu
besi temsilcisi Osman Gülay raporda 
Dernek merkezi olarak alınması düşü
nülen yapıya pek dokunulmadığını, yapı 
maliyet fiyatlarının artışı karşısında ne 
yapmak gerektiğinin düşünülmediğini 
söyledi ve yapı fonunu sür'atle artırmak 
gerektiğini, bunu sağlamak için eldeki 
parayı sür'atle artırmanın yolları aran
ması ve şubelerin de buna yardımcı ol
ması lüzumunu hatırlattı.

ELEŞTİRİCİLERE CEVAPLAR

Genel Merkez Yönetim ve Denetleme 
Kurulları raporları üzerinde konuşacak 
başka üye bulunmadığı için, Kurultay 
Başkanı, yapılan eleştirileri cevaplandır
mak üzere, Genel Başkan Dr. Necmeddin 
Sefercioğlu’ya söz verdi.

Dr. Sefercioğlu’nun cevaplan

Dr. Necmeddin Sefercioğlu, sözleri
ne - çok tenkid beklerken hemen hemen 
hiçbir tenkidle karşılaşmamış olmanın 
hayreti içinde olduklarını belirterek baş
ladı. «Tenkidler, bir kuruluşun diriliğini 
gösterir. Çok tenkidde bulunulmuş olma
sı bizi ancak memnun ederdi» dedi. Da
ha sonra Samsun temsilcisi Nazım Ti- 
kıroğlu’nun konuşmasında yer alan hu
susların bir kısmına cevap vererek, Der
neğin şimdiye kadar hiçbir resmî kuru
luştan toplu bir yardım -almadığını, -yir
mi yıldır kendi imkânları ile - yaşadığını, 
yardım alınabilmesi- için «Kamuya yarar 
kuruluşlardan olmak gerektiğini, fakat 
bununla ilgili işlemlerin henüz tamam
lanamadığını söyledi. Halktan yardım 
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toplama işine de girişilmediğini, Derne
ğin başlıca gelirini yayınlarından sağla
dığını söyledi. Halktan yardım toplama 
işine de girişilmediğini, Derneğin başlıca 
gelirini yayınlarından sağladığı gelirlerin 
teşkil ettiğini belirtti. Kütüphane hafta 
larında rozet dağıtılması işinin oldukça 
külfetli ve teşkilât isteyen bir iş oldu- 
ğununu, Genel Merkezin bir bürodan bile 
yoksun bulunduğunu, fakat elbette kî 
denenmeğe değer bir faaliyet olduğunu 
sözlerine ekledi. Derneğin kütüphane ku
ranlara yardım etmek suretiyle çalış
malarını halka indirmesi konusundaki 
temenniye de, şimdilik kütüphanecilerin 
ve kütüphanelerin meselelerin yardımla 
görevli bulunulduğunu, elindeki imkân
larla faaliyetini dağıtmasının, yayması
nın mümkün olamadığını söyleyerek ce
vap verdi.

Dr. Sefercioğlu, bundan sonra, Nev
şehir Şubesi Başkanı Mehmet Rehber’in 
Genel Merkez ve şahsı hakkmdaki söz
lerine teşekkür etti.

Mersin Şubesi Başkanı Ekrem Ok- 
tar'ın, Adana Şubesinin Adana’da yaptır
makta olduğu kütüphane yapısından do 
layı Yönetim Kurulu raporunda bu şu 
bemize ve başkanma teşekkür edilmeme
sini yeren konuşmasına karşılık olarak, 
Genel Başkan, sayın Oktar’ın bu konuda 
haklı olduğunu, Adana şubemizden ger
çekten -öğülmeğe değer bir faaliyetin 
içinde bulunduğunu, Ancak Yönetim Ku
rulu Çalışma Raporunda yalnızca Genel 
Merkez çalışmalarının ele alındığını, şu
be çalşmalarına yer verilmediğini, bu 
yüzden Adana Şubesinin çalışmalarına 
da yer verilemediğini söyledi ve Kurul
tayın böyle bir teşekkürü yapmağa esa
sen yetkili bulunduğunu belirtti. Sözleri
ne, Genel Merkezin de bu çalışmada Ada
na Şubesini Millî Eğitim Bakanlığına bu 
yapı için yardım sağlamak üzere - destek 
lediğini, -ancak bu gibi yardımları bir 
görev saydıkları ve zikre değer bulma

dıkları için Yönetim Kurulu Çalışma ra
poruna geçirmediklerini ekledi.

TKD Genel Başkanı, bundan sonra 
Burdur temsilcisi Fuat Çetiner’in, halk 
kütüphanesi müdürlüklerine kütüphane
cilik bölümü mezunlarının atanması için 
çaba sarfedilmesi ile ilgili eleştirisini ele 
alarak, burada bir yanlış anlama oldu
ğunu; Genel Merkezin, yalnızca bölüm 
mezunlarının göreve atanmalarında gö
rülen - bir aksaklığın giderilmesi için ba
zı teşebbüslerde bulunduğunu, ne Derne
ğin, ne de Kütüphaneler Genel Müdürlü
ğün görev başındaki kütüphane müdür
lerini işten alıp yerlerine Kütüphaneci
lik Bölümü mezunlarını yerleştirmeyi 
düşünmediğini, ancak çeşitli sebeplerle 
açılan kütüphane müdürlüğü kadroları
na meslek eğitimi görmüş genç ele
manların atanmasını, Kütüphaneler Ge
nel Müdürlüğünün prensip olarak kabul 
ettiğini, bunun da tabiî bir faaliyet ola
rak kabul edilmek gerektiğini belirtti.

TKD Genel Başkanı, daha sonra An
kara Şubesi yazmanı Osman Gülay’ın ya
pı fonu ile ilgili sorusuna karşılık verdi; 
bu fonla ilgili olarak çalışma ve kesin 
hesap - raporlarında geniş bilgi verildiği
ni, şimdiye kadar biriktirilebilen para
nın derneğe bir merkez kazandırmak 
için yeterli olmadığını kendilerinin de 
raporda belirttiklerini, ancak bu para
nın istenilen seviyeye yükseltilmesi için 
sayın Gülay tarafından yapılan tavsiyele
rin uygulanmasına imkân olmadığını, 
Dernek olarak spekülâtif hareketlere- gi- 
rilemiyeceğini, ileri sürülen tekliflerin 
çeşitli sakıncalarını gözönünde bulun
durmak gerektiğini söyledi ve Yönetim 
Kurulunun, geçen Kurultay’da 15.000 lira 
olacağı tahmin edilen yapı fonu tasarru 
funu 30.000- liraya çıkarmış oluşunu tek
rar dikkati çekti.

Dr. Alpay’ın sorulan
Bu sırada, İstanbul Şubesi Başkanı 

Dr. Meral Alpay, yapı fonu ile ilgili bazı 
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soruları bulunduğunu söyleyerek, yerin
den, bu paranın Emlâk Kredi Bankası’- 
nın yapı tasarrufu hesabına yatırılması 
hususunun denenip denenmediğini ve 
başka bir şube güçlenip Genel Merkezin 
Ankara'dan oraya nakli nakledilmesi 
halinde bu yapının ne olacağını sordu.

Genel Başkan bu soruyu, Emlâk 
Kredi Bankasına bu yolda başvurulduğu
nu, ancak bankanın derneklere yapı ta
sarrufu hesabına yatırılması hususunun 
denenip denenmediğini ve başka bir şu
be güçlenip Genel Merkezin Ankara’dan 
oraya nakledilmesi halinde bu yapının ne 
olacağını sordu.

Genel Başkan bu soruyu, Emlâk 
Kredi Bankasına bu yolda başvuruldu
ğunu, ancak bankanın derneklere yapı 
tasarrufu hesabı açmadığını; herhangi 
bir şubenin güçlenmesi ile Genel Merke
zin oraya nakledilmesi gerekmediğini, 
Genel Merkezin ancak Anatüzükte yapı 
lacak bir değişiklikle Ankara'dan başka 
bir yere nakledilebileceğini, bu nakil işi 
olsa - bile alınacak yapının - Ankara Şube^ 
si tarafından kullanılacağını, Genel Mer
kezin nakli ile yapısının da nakledileme- 
yeceğini söyledi.

Kurultay Başkanı Abdülkadir Salgır, 
yerinden sorulan bu sorulara müdahale 
ederek, tenkidde bulunmak ve Yönetim 
Kurulu çalışmaları ile ilgili çeşitli husus
ları öğrenmek isteyenlere önceden söz 
verildiğini ve şimdi yapılan tenkidlere 
cevap verilmekte olduğunu bu itibarla 
yeniden soru - sormanın ve tenkidde bu 
lunmanın usule aykırı olduğunu hatırlat
tı. Daha sonra da, Anatüzüğümüze göre 
Dernek Merkezinin Ankara olduğunu, 
herhangi bir şubenin güçlenmesi ile Mer
kezin oraya naklinin mümkün olamıya- 
cağını, Kütüphaneler Genel Müdürlüğü
nün kütüphanecilik ' eğitimi görmüş üni
versite mezunlarını açık olan yerlere ta
yin ettiğini, görevde olan arkadaşların 
yerlerine alınmasının düşünülmediğini 
belirtti.

Kurultay Başkanmın bu açıklama
sından sonra, Dr. Sefercioğlu, kendini 
dinlemek zahmetine girdiklerinden dola
yı üyelere teşekkür etti ve tenkidlerde 
yer alan bazı hussulara da Yönetim Ku
rulu üyesi sayın Prof. Dr. Osman Er- 
soy’un karşılık vereceğini belirterek kür
süden ayrıldı.

Prof. Dr. Ersoy’un cevaplan
Samsun temsilcisi Nazım Tıkıroğ- 

lu'nun konuşmasında yer alan iki husu
sa temas edeceğini belirterek kürsüye 
gelen Prof. Dr. Osman Ersoy, önce «ku- 
rultay’da bir alaylı-mektepli ayırımının 
sezildiğini» yolundaki iddiaya cevap ver
di. Derneğin hiçbir zaman böyle bir ayı
rım içine girmediğini, bilâkis daima böy
le bir ayırımın karşısında yer aldığnı 
belirtti. Bunun en güzel örneğinin, çe
şitli menşelerden gelen fakat kütüphane
ci ve kütüphane dostu olarak aynı ülkü 
çevresinde birleşip V. Kurultayı teşkil 
eden üyeler olduğunu, Kurultay, Başkan
lık Divanında yer alan arkadaşların bile, 
çeşitli menşelerden geldiğini söyleyerek 
«Biz mesleği başka olan fakat kütüpha
neciliğe eğilen, onu benimseyen kişileri 
baş tacı etmişizdir ve onları takdir et
mekteyiz, tıpkı Samsun ve Mersin tem
silcilerimiz gibi» dedi. Bu mesleğe inti
sap edenlerin bir ayırımını yapmanın 
düşünülmediğini, önemli olanın onların 
çalışması ve başarısı olduğunu belirtti 
ve bu mesleğe sonradan, başka bir işten 
geldiği halde, severek, canla başla çalı
şan arkadaşların bulunduğunu açıklaya
rak «bizim meslek anlayışımız da lay- 
lı-mektepli ayırımı yoktur» dedi.

Daha sonra, yine Nazım Tıkıroğlu’- 
nun orta dereceli bir meslek okulu açıl
ması yolundaki teklifini de ele alan Prof. 
Dr. Osman Ersoy, yurdumuzda üniversi
te seviyesinde bir meslek eğitimi yapıl
makta iken orta dereceli bir okulun açıl
masını mümkün görmediklerini, bunun 
bir çeşit geriye gidiş olacağını, ayrıca 
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meslektaşlar arasındaki asıl ikiliğin o 
zaman çıkacağını belirtti. Batı ülkelerin
de üniversite seviyesindeki eğitimin dahi 
yeterli görülmediğini, bu ülkelerde kü
tüphaneciliğin üniversite üstü eğitimi 
gerektiren bir meslek sayldığını, aslında 
da böyle olması gerektiğini hatırlatan 
Dr. Ersoy, durum böyle iken orta dere
celi bir okulun asla düşünülemeyeceğini 
söyledi. Kütüphanede çalışan hrekesin 
kütüphanecilik eğitimi görmüş olması 
gerekmediğini de belirterek, bu gibi ele
manların meslek içi eğitim kurs ve se
minerleri ile eğitilip yetiştirileceğini 
söyledi. Türkiye’nin bugün meslek eğit4 - 
mi görmüş kütüphanecilere çok ihtiyacı 
bulunduğunu belirten Prof. Dr. Osman 
Ersoy, 1961 Kütüphaneler Komitesi Ra
porunda bu konuya temas edilerek, kü 
tüphanecilik bölümü öğrencilerine her 
yıl 50 burs verilmesi tavsiye edildiği 
halde, VII. Millî Eğitim Şurasınca da 
kabul edilen bu raporların ancak şekli 
birkaç maddesinin kabul edildiğini, te
mel nitelikte saydıkları maddelerden bi
ri olan burs işinin uygulamaya konulma
dığını belirterek, eğer bu burslar o gün
den bu yana muntazam olarak verilse 
idi kütüphanelerin meslek eğitimi gör
müş kütüphaneci ihtiyacnın büyük ölçü 
de giderilmiş olacağını sözlerine ekledi.

Orta Dereceli Meslek Okulu

Aynı konular üzerinde konuşmak 
üzere söz alan Adnan Ötüken, Prof. Dr. 
Osman Ersoy’un «alaylı-mektepli» konu
sundaki sözlerine katıldığını - belirterek, 
orta dereceli meslek okulu konusundaki 
görüşlerini belirtti. Türkiye kütüphane
lerinde çalışan çok az sayıda meslek 
eğitimi görmüş kütüphaneci bulunduğu
nu, meslek eğitimi görmüş kütüphaneci
lerin kütüphanelerin sevk ve idaresinden 
sorumlu olması gerektiğini, en az 700 
meslek eğitimi görmüş kütüphaneciye ih
tiyaç bulunduğunu belirtti. Kütüphaneci
lik bölümlerini bitirenlerin kütüphane

lerde çalışmayı benimsemediklerini, An- 
karadaki kütüphanecilik bölümünden 
350'yi aşkın genç mezun olduğu halde bun
ların 200’e yakınının mesleğe girmediği
ni, bunun da kütüphanecilik bölümleri 
dışında ve orta dereceli bir meslek oku
luna olan ihtiyacı artırdığını söyledi. 
Örnek olarak, Tıp dalında hekimler ya
nında, onlar kadar tahsil görmeyen labo
rant, hemşire, vb. gibi elemanların çalış
tığını göstererek, bunlar arasında bir iki
lik olmadığına göre, orta ve- yüksek de- 
recli okulları bitirenler arasında da bir 
ikilik doğmayacaktır, dedi.

Daha sonra aynı konu üzerinde ko
nuşmak üzere Dr. Müjgân Cunbur söz 
aldı. Dr. Cunbur, sözlerine Atatürk’ün 
1920’de söylediği «Birlik ve beraberliği
mizi gayret-i İlâhî’den gayrı bir şey bo
zamaz» sözünü hatırlatarak, kütüphane
cileri alaylı-mektepli diye ayırmanın 
mümkün olamayacağını, onları birlik ol
maktan hiçbir şeyin alıkoyamayacağını 
belirtti. Daha sonra Prof. Dr. Osman 
Ersoy’un «şeklî değişiklikler arasnda 
belirttiğini ileri sürdüğü Millî Kütüpha- 
ne’nin genel müdürlük olması konusuna 
temas ederek, «şeklî» olarak nitelendiri
len bu değişikliğin Millî Kütüphane’nin 
gelişiminde büyük bir rol oynadığını, 60 
milyonluk yeni Millî Kütüphane yapısı 
projesinin bu sayede gerçekleştiğini, yeni 
Millî Kütüphane Kanunu tasarısının yine 
bu sayede hazrlanıp gerçekleşme safha
sına sokulduğunu, çıkacak bu kanunla 
Millî kültür dokümantasyonu merkezinin 
kurulacağını, Toplu kataloglama çalışma
larının gerçekleşeceğini söyledi ve «Millî 
Kütüphane Genel Müdürlük olmasaydı 
bütün bunlar gerçekleşemeyecekti» dedi. 
Halk kütüphanelerinin son yıllardaki artı
şının da Kütüphaneler Müdürlüğünün 
«Genel Müdürlük» durumuna getirilme
siyle mümkün olduğunu belirtti.

Yeni yapılacak Millî Kütüphane yapı
sının ilk planında bir «Orta Dereceli 
Kütüphanecilik Okulu» için de yer bu-
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lunduğunu, ancak yeni planda bunun yer 
almadığını fakat Planlama Teşkilâtının 
orta dereceli bir okul kurulması kon 
sunda kararlı olduğunu -belirttikten son
ra, Hacettepe - Üniversitesinin de üniver
site üstü eğitim veren bir kütüphanecilik 
bölümü kurmayı düşündüğünü, burada 
olacağı ileri sürülen ikiliğin işte o zaman 
ortaya çıkacağını söyleyerek kürsüden
ayrıldı.

Niğde Şubesi - Başkanı Abdülkadlr 
Köylü de, Türkiye’nin 35 milyon nüfusu
na hizmet verecek kütüphanelerde - yük
sek dereceli eğitim görmüş kütüphaneci
ler yannda orta dereceli - bir meslek oku
lunu bitirmiş kütüphaneciler de büyük 
ihtiyaç bulunduğunu belirterek, bu oku
lun kuruluşunda geç bile - kalındığını ileri 
sürdü.

TKD Genel Başkanı Dr. Necmeddin 
Sefercioğlu söz alarak, gündem dışına çı 
kıldığını, gündemin, Genel Merkez Yör~ 
tim ve Denetleme Kurulları raporlarının 
görüşülmesi olduğunu, bunun bir yana 
bırakılarak, faaliyet raporlarında tek ke
lime ile bile bahsedilmeyen orta derece 
li okul - konusunda görüşme açıldığını, 
bunun ise usule aykırı olduğunu belirt
ti; - bu konuda tartışma yapılmak isteni
yorsa, gündeme madde eklenilmesi ve 
o maddeye sıra geldiğinde meselenin 
görüşülmesi gerektiğini söyledi; esasen 
bu konuda tartışmanın gerekli olduğuna 
inanmadığını, çünkü Devlet Planlama Teş
kilâtının bu yolda bir kararının bulun
duğunun burada açıklandığını, bu itibar
la böyle bir okul açılmalı mı, açılmama- 
lı mı tartışmasına zaten imkân kalmadı
ğını açıkladı.

İkinci defa söz alan Prof. Dr. Os
man Ersoy, Dr Müjgân Cunbur’a cevap 
vererek, sözlerinin yanlış anlaşıldığını, 
hiç bir- kuruluşun geçirdiği gelişmeyi kü
çümsemeyi aslâ düşünmediğini, yalnızca 
Eğitim Şûrası kararlarından 3’ünün uy 

gulandığını, diğerlerinin uygulanmadığı
nı belirtmek istediğini açıkladı.

Kurultay başkanı üyeler eleştirilme
lerini yaptıklarına ve buna da cevap ve
rildiğine göre raporlar üzerindeki tartış
maların tamamlanmış olduğuna, bu du 
rumda raporların kabulü hususunun oy- 
lanmas gerektiğini dikkati çekti ve «an
cak, Yönetim Kurulu Çalışma raporunda 
yer alan iki teklifin de raporlardan ön
ce görüşülüp karara bağlanması gerekir» 
diyerek önce bu teklifler üzerinde gö
rüşme açacağını belirtti.

Kütüphane Haftalarının- tarihi
Yönetim Kurulu Çalışma raporunda 

yer alan tekliflerden biri, kütüphane haf
tasını kutlama tarihinin değiştirilmesi 
ile ilgili idi. Genel Merkez Yönetim Ku
rulu, bunun Mart ayının son veya Nisan 
ayının - ilk haftası olarak kabulünü isti
yordu.

Teklifin - mahiyetini açıklamak üzere, 
Dr. Necmeddin Sefercioğlu söz aldı. Kü
tüphane - Haftasının 1964’ten beri Kasım 
ayının son haftasında kutlandığını, fakat 
bunun bazı sakıncaları bulunduğunu be
lirtti. Kasım ayı Dünya Çocuk Kitapları, 
Atatürk, Kızılay gibi bir çok önemli haf
taların kutlandığı bir aydı. Dünya Çocuk 
Kitapları Haftası ile Kütüphane Haftası
nın aynı ay içinde ve 15- gün ara ile kut
lanması ise, özellikle küçük şehir ve ka
sabalarda, köylerde bir takım karışıkla
rın doğmasına sebep oluyordu. Dr. Se
fercioğlu, bu sebepleri ve şubelerden ge
len istekleri dikkate alan Genel Merkez 
Yönetim Kurulunun Kütüphane Haftası
nın kutlanması tarihinde değişiklik ya
pılmasını uygun gördüğünü ve- bunu Ku
rultayın tasvibine sunmayı kararlaştırdı
ğını açıkladı. Okullarda kutlanan hafta
ların gözden geçirildiğini, diğer haftala
rın bulunmadığı mart sonu veya nisan 
başının en uygun tarihler olarak tesbit 
edildiğini, bunu seçme işinin de Kurul
taya bırakıldığını belirtti.
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Konu üzerinde- başka söz alan bu
lunmadığı için, kütüphane haftası tarihi
nin değiştirilmesi hususu oya konuldu ve 
teklifin oybirliği ile kabul edildiği an
laşıldı. Bundan sonra, haftanın mart ayı
nın son haftasında mı, nisan ayının ilk 
haftasnda mı kutlanacağı hususu oylan
dı ve yine oybirliği ile, «kütüphane hafta
larının bundan böyle her yıl mart ayının 
pazartesi ile başlayan son haftası» için
de kutlanması kararlaştırıldı.

Ayrıca 1970 kasım ayında kutlanma
sı gereken kütüphane haftası da bu ka
rara uygun -olarak 1971 yılı mart ayına 
ertelendi.

1973 IFLA Toplantısı
Genel Merkez Yönetim Kurulunun 

V. Kurultayın tasvibine sunduğu ikinci 
husus, 1973 IFLA Genel Kurul toplantısı
nın Türkiyede yapılması - ile ilgili idi. 
Dr. Sefercioğlu, Türk Kütüphaneciler 
Derneği’nin kuruluşundan beri üyesi bu
lunduğu IFLA’nın genel kurul toplantı 
larını her yıl ayrı bir yerde yaptığını bc 
lirterk, bu kuruluşun 1973 yılı toplantı
sının Türkiye’de yapılmasını teklif etme
nin yerinde- olacağını, çünkü bu tarihin 
Cumhuriyetimizin kuruluşunun ellinci 
yılma rastlayacağını belirtti. Milletler 
arası bir toplantıyı düzenlemenin kolay 
olmadığını, bu iş için büyük toplantı sa
lonlarına, yabancı dil bilen elemanlara 
ihtiyaç bulunduğunu da belirten Dr. Se- 
fercioğlu, bunun büyük malî masrafları 
gerektirdiğini, bu yüzden de- hükümetin 
yardımını sağlamanın şart olduğunu ge
lecek yönetim kurulunun, bu konuda te
şebbüslerde bulunması gerektiğini de 
sözlerine ekledi.

Sez alan Adnan Ötüken, aynı zaman
da Türkiye’yi tanıtmaya yarayan böyle 
bir toplantının yurdumuzda düzenlenme
sini yürekten desteklediklerini söyledi. 
Daha sonraki yıllarda yapılacak toplantı
ların nerede yapılacağının bir kaç yıl 
önceden kararlaştırıldığını hatırlatarak, 

«Bu yıl Moskova’da yapılacak toplantıya 
Derneğimiz adına Prof. Dr. Osman Ersoy 
ve Doçent Dr. Berin U. Yurdadoğ katıla
caklardır, bu arkadaşlarımızın böyle bir 
teklifi bu konferansa götürebilmeleri 
Kurultayın karar vermesine ve hüküme
tin yardımına bağlıdır» dedi ve öncelik
le hükümetle temas edilerek bu konuda 
söz alınması gerektiğini hatırlattı.

Bu sırada, İstanbul Şubesi temsilci- 
cioğlu da, Türkiye’nin bu toplantılardan 
Türkiye’de yapılmasının ne gibi yararla
rı olabileceğinin Genel Başkan tarafın
dan açıklanmasını istedi.

Kurultay Başkanı, Dr. Sefercioğlu’ya 
söz vermeden önce, böyle bir sorunun 
yersizliğine işaret ederek, böyle bir top
lantının kültürel bir yakınlık sağlaması 
yanında -geleceklerin döviz bırakması gi
bi ekonomik faydaları da bulunduğunu, 
her ülkenin temsilcilerinin IFLA toplan 
tılarının kendi ülkelerinde yapılması için 
âdeta yarıştıklarını söyledi.

Daha sonra kürsüye gelen Dr. Sefer
cioğlu da, Türkiye’nin bu toplantlardan 
kütüphanecilik mesleği, kültür alış-verişi 
ve turistik yönden bir çok yarar sağla
yacağını belirtti. Bütün dünyadan gele
cek seçkin kütüphanecilerin Türk kütüp
haneciliğini tanıyacağını, Türk kütüpha
necilerinin dünya - kütüphaneciliğindeki 
gelişmeleri yakından izlemek fırsatını 
bulabileceğini anlattı.

Dr. Sefercioğlu, yapılan konuşmalar
dan sonra, meselenin daha da aydınlığa 
kavuştuğunu anlatarak, Genel Yönetim 
Kurulu teklifinin iki kısımda ele alınma
sı gerektiğini, buna göre : (a) Derhal 
hükümetle temasa geçilerek IFLA Top
lantısının 1973 yılında Türkiyede yapıl
ması hususunun arzedilmesi ve bu konu
da yardım vadi- alınması, (b) bu yılki 
IFLA toplantısına katılacak Demeğimiz 
temsilcilerine, bu yolda teşebbüslerde bu
lunma yetkisinin verilmesi hususlaf'mn 
karara bağlanması icabettiğini belirtti,
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Bundan sonra, teklif, Hükümetle te
mas ve IFLA toplantısının Türkiye'de 
toplanması konusunda gelecek Yönetim 
Kuruluna yetki verilmesi şeklinde oya 
konuldu ve oy çokluğu ile kabul edildi.

Raporların kabulü
Yönetim Kurulu Çalışma Raporunda 

yer alan bu tekliflerin kabulünden sonra, 
sıra ile Genel Yönetim Kurulu Çalışma 
raporu, Kesin Hesap raporu ve Denetle
me Kurulu raporu ayrı ayrı oya konuldu 
ve oybirliği ile kabul edildi.

...... ve «ibra»
Raporların böylece kabul edilmesin

den sonra, Kurultay Başkanı, Genel Baş
kanın ve Genel Merkez Yönetim Kurulu’- 
nun V. Dönem çalışmalarından dolayı 
ibra edilmesi hususunu oya koyacağını 
belirtti. Yapılan oylama sonunda, - Genel 
Başkanın ve Genel Merkez Yönetim Ku
rulunun oybirliği ile «ibra» edildiği tes- 
bit edildi.

Bu sonucun alınmasından sonra, Dr. 
Necmeddin Sefercioğlu söz alarak, V. 
Kurultayın gösterdiği teveccüh ve güven
den dolayı şahsı ve Genel Yönetim Ku
rulu üyeleri adına Kurultaya şükran 
duygularını sundu. Ayrıca, geçen dö
nem çalışmaları sırasında kendisi ile 
birlikte, büyük bir işbirliği anlayışı için
de çalışan Yönetim Kurulunun üyelerine 
de Kurultay huzurunda teşekkürü bir 
borç saydığını belirtti.

ADANA ŞUBESİNE TEŞEKKÜR

Bundan sonra, Dr. Necmeddin Se
fercioğlu ve arkadaşları tarafından ve
rilen bir önerge okundu. Bunda, Ada- 
na’da bir kütüphane binası yaptırılması
na girişen ve bunda büyük başarıya ula
şan Derneğimiz Adana Şubesi - ile bu şu
bemizin faal başkanı Neyyire - Akış’*' 
Kurultayın takdir ve teşekkürlerinin bil
dirilmesi isteniliyordu. Teklif oybirliği 
ile kabul edildi.

VI. DÖNEM - BÜTÇESİ

Sıra, gündemin VI (1970 —1972) Ça
lışma dönemi bütçe tasarısının görüşü
lüp karara bağlanması ile ilgili 7’nci mad
desine gelmişti. Bütçe tasarısı Muammer 
Ülker tarafından okundu.

. Tasarıya göre, Derneğin yeni dönem 
bütçesi, 111,900 lira gelir ve aynı miktar
da da gider tahminine dayanıyordu.

Okunan ve bölümleri açıklanan ta
sarı üzerinde söz alan olmadığı için, tek
lif oya konuldu ve oybirliği ile kabul 
dildi. Bak. 276. sayfa.

Yapılan uzun görüşmeler, saat 12,30’a 
kadar uzamıştı. Başkan, öğleden sonra 
saat 14.30’da toplanılmak üzere oturumu 
kapadı.

TKD KONYA ŞUBESİNİN - 
YEMEĞİ

Türk Kütüphaneciler Derneği Kon
ya Şubesinin V. Kurultay üyeleri şerefi
ne düzenlediği yemek, önceden hazırla
nan program gereğince, Konya’ya 8 km. 
uzaklıktaki Sille kasabasında yenilecek
ti. Ancak, Kurultay çalışmalarındaki sı
kışıklık dolayısıyla programda değişik
lik yapılmış ve bu yemek de, Konya’nın 
ünlü Hayat Lokantası’na alınmıştı. Üye
ler Konya’nın Fırın Kebabının da bulun
duğu bu yemekleri zevkle yediler.

KURULTAY IV. OTURUMU

Yemekten sonra Kütüphaneciler 
gruplar halinde İl Halk Kütüphanesine 
geldiler. Toplantı tam saatinde Kurultay 
Başkanı tarafından açıldı ve yoklama ya
pıldı. Çalışmalar için gerekli çoğunluğun 
bulunduğu anlaşıldıktan -sonra, gündemin 
bir gün önce kabul edilen ve Anatüzük- 
te yapılmak istenilen değişikliklerle ilgi
li tekliflerin görüşülmesine imkân sağla
yan maddesine geçildi,
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ANATÜZÜK DEĞİŞİKLİSİ
TEKLİFLERİ

Başkanlık Divanına Dernek Anatü- 
züğünde değişiklik yapılmasını isteyen 3 
ayrı önerge verilmişti. Bunların her biri 
ayrı bir maddenin değiştirilmesini öngö
rüyordu.

30. Madde

Önce, Anatüzüğün 30’uncu madde
sinde- değişiklik yapılmasını teklif eden 
önerge okundu. Mehmet Rehber ve ar
kadaşları tarafından verilen bu önerge
de, Kurultayın iki yılda bir Ankara’da top
lanması ile ilgili Anatüzük maddesinin, 
3 Kurultaydır süregelen uygulamalar so
nucu işlerlikten kalktığı, bu günkü uygu
lamaya uygun bir değişiklik yapılması 
gerektiği ileri sürülüyor ve maddenin 
teklif ettikleri biçimde değiştirilmesi is
teniyordu.

Bu konuda söz alan Dr. Sefercioğlu, 
teklifin yerinde olduğunu, böylelikle, üç 
kurultaydır süren fiilî durumun hukukî 
bir nitelik kazanacağını belirtti.

Bundan sonra, önergede bulunan 
değişiklik teklifi oya konuldu ve oy bir
liği ile kabul edildi.’ Kabul edilen bu de
ğişikliğe göre, Anatüzüğün 30'uncu mad
desi şu biçimi aldı:

«30. Madde. — Kurultay, her iki yıl
da bir, Temmuz veya Ağustos ayın
da, şube bulunan bir şehirde topla
nır. Toplantının yapılacağı yer bir 
önceki Kurultay’ca kararlaştırılır. 
Genel Merkez Yönetim Kurulu, ge
rekli görürse, toplantının başka bir 
şehirde veya Derneğin merkezi olan 
Ankara’da toplanmasına karar vere
bilir.»

16. Madde
Bunun ardından, Anatüzüğün 16’ncı 

maddesinde değişiklik yapılması ile ilgi
li teklif ele alındı. Bunda, şube genel 
kurul toplantılarının iki yılda bir yapıl

masının şube yönetim kurullarında kop
malara sebep olduğu, bu olmasa bile 
ilk yıldan sonra şube çalışmalarının ya
vaşladığı ileri sürülerek Anatüzükte genel 
kurul toplantılarının her yıl yapılması
nın yerinde olacağı belirtiliyor ve bunun
la ilgili değişiklik maddesi Kurultayın 
tasvibine sunuluyordu.

Yine Mehmet Rehber ve arkadaşları 
tarafından verilmiş olan - bu teklif üzeri
ne, Dr. Necmeddin Sefercioğlu söz aldı 
ve teklifi desteklediğini belirtti. TKD Ge
nel Merkezine gelen - şube genel kurulu 
raporlarında, teklifin gerekçesinde ileri 
sürülen hususların birer gerçek olduğu
nun kolayca anlaşılabileceğini, bir çok 
şubelerde, bir sonraki olağan genel ku
rula kadar bir de olağanüstü toplantı 
yapmak gerektiğini, bu itibarla değişik
lik teklifinin yerinde olduğunu söyledi.

Dr. Meral Alpay bu takdirde Kurul
tay temsilcilerinin nasıl - seçileceğini sor
du. Dr. Sefercioğlu buna karşılık olarak, 
her genel kurul toplantısında temsilcisi 
seçmenin zaten gerekli olduğunu, - çünkü 
olağanüstü Kurultay toplantıları da ya
pılabileceğini, temsilcilerin her an göre
ve hazır bulunmaları gerekeceğini belirt
ti. Böyle olunca da, temsilci seçiminin 
madde değişikliğine bir engel olamaya
cağını anlattı.

Söz alan Abduliah Savaşçı, her yıl 
genel kurul toplantısı yapılmasının güç
lüklerinden söz etti. Bunun ek masrafı 
gerektireceğini, temsilcilerin seçiminin 
de uygulamada güçlük doğuracağını an
lattı.

Tekrar söz alan Dr. Sefercioğlu, Ab
dullah Savaşçının ileri sürdüğü hususla
rın varit olamayacağını, şube genel kurul 
toplantılarının büyük masrafları gerek
tirmediğini, temsilci seçiminin ise her
hangi bir aksaklık doğurmayacağını, olsa 
olsa bir yıl seçilenlerin kurultaya katılma
dan görevlerinin son bulacağını belirtti.
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İzmir temsilcisi Mehmet Bilici de 
Dr Sefercioğlu’nu destekledi ve seçilen 
temsilcilerin mutlaka Kurultaya - katıl
malarının şart olmadığını açıkladı.

Dr. Sefercioğlu’nu maddenin kabulü
nü üyelere empoze etmekle itham ederek 
sözlerine başlayan - Samsun temsilcisi 
Nazım Tıkıroğlu, benzer bütün dernek
lerin genel kurul toplantılarını iki yılda 
bir yaptıklarını, genel kurul toplantıları
nın gazete ilânı, salon kiralanması gibi 
bazı masrafları gerektirdiğini - ileri 
sürdü. Ayrıca, yönetim - kuruluna seçilen 
bir üyenin daha işin esasını anlama fır
satı bulamadan, görevden ayrılma duru 
munda kaldığını, bunun yapıcı bir sonuç 
doğuramayacağını belirtti.

Bundan - sonra değişiklik teklifi oya 
konuldu - ve 37 kişi teklifin lehinde, 23 
kişi de aleyhinde oy kullandı. Teklif oy 
çokluğu ile benimsenmiş bulunmasına 
rağmen, Anatüzüğün 36’ncı maddesine gö
re, Anatüzükte değişiklik yaplması ile 
ilgili kararlarda bu çokluğun 2/3 ora
nında olması gerektiğinden, kabul edil
memiş sayıldı.

2’nci madde

Sıra, Anatüğüğün, Türk Kütüphane
ciler Derneğinin amacını belirten 2’nci 
maddesine bir fıkra eklenmesi ile ilgili 
teklifin görüşülmesine geçildi. Yine Meh
met Rehber ve arkadaşlarının imzasını 
taşıyan bu teklif üzerine - de ilk sözü Dr. 
Necmeddin Sefercioğlu aldı ve teklifin 
kabul edilmesine imkân bulunmadığını 
belirtti. Dr. - Sefercioğlu, bu konuşmasın
da, Derneklerin yalnız bir amacı olabile
ceği hususundaki kanun hükmünü hatır 
lattıktan sonra, kütüphanecilerin özlük 
haklarını koruma ile ilgili bir hükmün 
Derneğin çalışma konuları ile ilgili 
3’üncü maddesinin (e) fıkrasında esasen 
mevcut bulunduğunu, - teklifteki biçimde 
bir maddenin derneklerin değil, ancak 
sendikaların -anatüzüğünde amaç madde
si olabileceğini belirtti.

Teklifini açıklamak üzere söz isteyen 
Mehmet Rehber, 624 sayılı Sendikalar 
Kanununun, «Sı^ı^t^^^^^lar üyelerinin hak
larını korur» dediğini, bizim de bir sendi
kamız bulunduğunu söyledikten sonra, 
«Sendika Başkanma iki soru soracağım» 
dedi.

Kurultay Başkanı burada bir hatır
latma yaparak Kurultayın Türk Kütüp
haneciler Delmeğinin Kurultayı olduğu
nu, Kütüphaneciler Sendikası genel ku
rulunda bulunmadığımızı, bu itibarla 
Sendika çalışmaları ile ilgili hususların 
burada tartışılamayacağmı, konuşmacı
nın da Sendikanın çalışmalarına ilişkin 
düşüncelerini burada belirtmesine gerek 
bulunmadığını söyledi.

Bunun üzerine Mehmet Rehber, kü 
tüphanecilerin kendilerini koruyan kuru
luşlardan yoksun olduğunu, görevlerini 
Anadolu’da, özellikle malî yönden, büyük 
güçlükler içinde yaptıklarını, kendileri
nin gerektiğinde haklarını koruyacak bir 
teşekkülün ihtiyacı içinde bulundukları
nı, Sendika bunu yapamadığına göre, bu 
görevi Derneğin yapması gerektiğini, 
teklifi bu amaçla hazırladıklarını söyle
di. ,

İstanbul temsilcilerinden Yılmaz Ka- 
rakaya tüzel kişinin kendisine göre bir 
tanımını yaparak sözlerine başladı. Tü
zel kişilerin de sendikalara girebildiğini, 
o halde Derneğin de girmesinin müm
kün olduğunu belirtti. Dr. Sefercioğlu’- 
nun bir yandan kütüphanecilerin özlük 
haklarnı korumak sendikaların görevi
dir demesinin, öte yandan da Demek 
Anatüzüğünün - böyle bir maddesi oldu
ğunu söylemesinin bir çeşit çelişmeye 
düşmek olduğunu ileri sürdü ve yapılan 
teklifin kabulü gerektiğini sözlerine ek
ledi.

Söz alan Nazım Tıkıroğlu, ■ 2’nci mad
deye teklif edilen şekilde bir ekleme ya
pılmasının imkânsız olduğunu, 3’üncü 
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maddede getirilmek istenen hükme uy
gun bir hükmün esasen mevcut bulun
duğunu söyledi. Kütüphanecilerin bir 
sendikası da bulunduğuna göre, böyle 
bir değişiklik yapılmasına lüzum bulun
madığını belirtti ve- böyle bir maddenin 
eklenmesi halinde Derneğin kamuya ya
rarlı kuruluşlar arasına girmesi teşebbü
sünün de olumsuz sonuçlara ulaşacağını 
belirtti.

Yılmaz Karakaya’nın ithamlarına ce
vap vermek üzere- söz aldığını belirten 
Dr. Sefercioğlu, Derneklerin tek amaç 
çerçevesinde çalışabileceği hususunu tek
rarladıktan sonra, Türk Kütüphaneciler 
Derneğinin amacını hatırlattı ve der
neğin bu amacı gerçekleştirmek için, 
kütüphanecilerin durumunu iyileştirici 
çalışmalar da yapabileceğini, Çalışma ra
porunda bununla ilgili geniş bilgi veril
diğini söyledi ve Derneğin kütüphaneci
lerin haklarını genel nitelikteki çalışma
larla korumağa çalışabileceğini, fert fert 
kişisel hakların korunmasının Sendika
lar tarafından gerçekleştirilebileceğini, 
bu itibarla sözlerinde bir çelişme bulun
madığını belirtti. Ayrıca, tüzel kişiyi de 
tanımlayarak her Derneğin tüzel kişiliğe 
sahip bulunduğunu, Türk Kütüphaneci
ler Derneğinin tüzel kişiliğe sahip bulu
nuşunun en güzel delilinin de bu Kurul
tay olduğunu, dernek tüzel kişiliğe sahip 
bulunmasaydı böyle- bir toplantının müm
kün olamayacağını hatırlattı.

Daha sonra söz alan Muammer Ül
ker, Kütüphaneciler Sendikası kuruldu
ğu zaman, Derneğimizin daveti ile ortak 
bir toplantı yapıldığını ve bu toplantıda, 
Dernekle Sendikanın uğraşacağı konula
rın bir protokolla tesbit edildiğini, buna 
göre Sendikanın kütüphanecilerin sosyal 
haklarını korumakla görevli olduğu, 
Derneğinse mesleğin genel meseleleri ve 
gelişmesi için çalışacağı hususunun ka
rarlaştırıldığını açıkladı.

Kurultay Başkan Abdülkadir Salgır 
ise, Derneğin siyasete itilmek istendiği

ni, Amaç maddesine böyle bir teklifin 
eklenmesi halinde Derneğin sendika hü
viyetine gireceğini, bununsa bir çeşit si
yasetin içine girmek olduğunu, Anatüzü- 
ğün 4’üncü maddesine göre Derneğin si
yasetle uğraşamayacağını belirtti.

Yılmaz Karakaya oturduğu yerden 
Başkana müdahale ederek başkanlık 
kürsüsünden bu şekilde konuşamayaca
ğını söyledi. Buna karşılık Abdülkadir 
Salgır, Kurultayın bir üyesi olarak ken
disinin de konuşmak hakkının bulundu
ğunu, - Kurultay Başkanvekilinin de Di
vanda olduğunu, bu itibarla bu konuşma
sını Kurultay Başkanı olarak değil bir 
üye sıfatıyla, söz alarak yaptığını belirt
ti.

Bundan sonra söz alan Prof, Dr. Os
man Ersoy, Kurultayın gereksiz bir asa
bı hava- içine girdiğini belirttikten son
ra, değişiklik önergesini veren arkadaşla 
rm hiç birinin bir ön yargı ile hareket 
ettiklerini sanmadığını, - taşradaki arka
daşların çok çetin şartlar içinde çalıştı
ğını söyledi. Taşra kütüphanecilerinin, 
başlarına bir iş geldiğinde Genel Müdür
lüğün kendilerine- yardımcı olacağını bil
diklerini, fakat buna rağmen bir sendi
kaya da sahip olmak istediklerini, fakat 
sendikanın kendilerine gereğince yararlı 
olamadığını, bu teklifi bu yüzden getir
diklerini belirtti. Daha sonra, teklifin 
oya konulmasını, bunun kabul veya red
dedilebileceğini, kabul edilip sakıncası 
görülürse bir Kurultay sonra tekrar Ana- 
tüzükten çıkarılabileceğini sözlerine ekle
di.

Anatüzüğün 2’nci maddesine fıkra 
eklenmesi üzerindeki görüşmelerin son 
konuşmasını, Türkiye Kütüphaneleri Kü
tüphaneci, Memur ve Hizmetlileri Sendi
kasın Genel Başkanı olan Abdullah Sa
vaşçı yaptı. Savaşçı bu konuşmasında 
Sendikanın durumunu açıklayarak, bu
gün Sendika yöneticisi olarak iki kişi 
kaldıklarını, diğer yöneticilerin teker te
ker görevden ayrıldıklarını, bu yüzden 
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Sendikanın çok güçsüz bir durumda bu 
lunduğunu belirtti. Özlük haklarımızın 
korunmasını istiyorsak Sendikayı güç
lendirmemiz gerektiğini söyledikten son
ra, «Derneğimizi amacından uzaklaştır
mayalım, fakat Sendikayı yürür duruma 
getirelim» dedi. Abdullah Savaşçı, konuş
masını, Derneğin Türk kütüphaneciliğini 
liyakatle temsil ettiğini ve Dernek çatısı 
altında bir ve birlik olmamızın hem 
Derneği ve hem de mesleği güçlendirece
ğini belirterek bitirdi.

Savaşçının konuşmasından sonra 
Anatüzüğün 2’nci maddesinde yapılması 
istenilen değişiklikle ilgili teklif oya ko
nuldu ve 16 kişinin olumlu oyuna karşı
lık üyelerin çokluğunca verilen olumsuz 
oylarla reddedildiği anlaşıldı.

SEÇİMLER

Sıra, gündemin 9’uncu maddesini 
teşkil eden seçimlere gelmişti. Bu seçim
ler sonunda, Türk Kütüphaneciler Derne
ği Genel Merkez organlarında, 1970 — 
1972 yıllarını içine alan VI. Çalışma dö
neminde görev alacak üyeler tesbit edi
lecekti.

Seçimler, Genel Başkan, Genel Mer
kez Yönetim Kurulu, Genel Merkez De
netleme Kurulu ve Genel Merkez Haysi
yet Divanı seçimleri olmak üzere dört 
kademeli olarak yapılacaktı. TKD Genel 
Merkezi, bu Kurultay'la ilgili bir yenilik 
olarak, özel bir oy pusulası hazırlamıştı. 
Dört seçim için ihtiyaç duyulacak oy pu
sulaları, araları zımbalı tek kâğıt üzerin
de yer almıştı.

Önce, adayların gösterilmesi iste
nildi. Genel Başkanlık - için yine Dr. Se- 
fercioğlu tek adaydı. Yönetim Kurulu 
üyelikleri için iki ayrı önerge ile adaylar 
gösterildi. Bunu Denetleme Kurulu ve 
Haysiyet Divanı üyelikleri için aday gös
terilmesi işlemi takip etti. Kurultay üye
leri adları okunarak kendilerine verilen 

pusulaları doldurup oy sepetine attılar. 
Bundan sonra, verilen oyların ayırımını 
yapmak üzere bir yarkurul seçildi ve 
yarkurul, Başkanlık Divanı masalarından 
birinde çalışmalarına başladı.

VI. KURULTAYIN YERİ

Bundan sonra, 1972 yılında yapılacak 
VI. Kurultayın, Anatüzüğün yeni kabul 
edilen 30’uncu maddesine göre nerede 
yapılacağı hususunda görüşme açıldı. 
Samsun, Eskişehir ve İskenderun şube
lerinin Kurultayın kendi şehirlerinde top- 
lanmas yolunda dilekleri olduğu bilini 
yordu. Ayrıca, bu şehirlerimizin başlıca 
yönetici ve kuruluşlarından da, VI. Ku
rultayın şehirlerinde toplanmasını iste
yen telgraflar gelmişti.

Bu konudaki görüşmelerin açılma- 
smdan sonra, Eskişehir Şubesi adına 
Aysel Birer, Samsun Şubesi adına Âlim 
Altaylı ve İskenderun Şubesi Adına da 
Hakbilen Nakip - birer konuşma yaptılar 
ve Kurultayın şehirlerinde toplanmasını 
bir daha istediler. Yapılan oylama so
nunda Eskişehir Şubesinin dileği 32 üye
nin olumlu oyu ile kabul edilmiş oldu. 
Böylece, VI. Kurultayn 1972 ylmda Es
kişehir’de toplanması hususu karara 
bağlandı.

KOMİSYON RAPORLARI
Sıra gündemin son maddesi olan 

Dileklerin tesbitine gelmişti. Kurultay 
Başkanı, ilk olarak bir gün önce kurulan 
halk ve üniversite kütüphaneciliği komis
yonlarının hazırladıkları raporların bil
giye sunulacağını söyledi.

Önce, Halk kütüphaneciliği komisyo 
nunun raportörü olan Nevşehir Şubesi 
Başkanı Mehmet Rehber kürsüye geldi 
ve komisyonlarının hazırladığı raporu 
okudu.

Üniversite kütüphaneciliği komisyo
nu, zamanı yetersiz bulduğu için herhan
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gi bir çalışma yapmamış, rapor hazırla- 
mamıştı.

Raporlar üzerine söz alan Prof. Dr. 
Osman . Ersoy, halk kütüphaneciliği ra
porunun çok kısa bir süre içinde hazır
landığını, bununla birlikte bir çok önem
li meselelere temas edildiğini belirterek, 
böyle çalışmaların kurulacak komisyon
larla sürdürülmesini diledi.

Doç. Dr. Yurdadoğ da, diğer kütüp
hane türlerinin meselelerini ele alacak 
komisyonlar kurulmasının yararlı ola
cağını söyledi.

YAZILI DİLEKLER

Kurultaya gönderilmiş iki önemli 
mektup üyelerin bilgisine sunuldu. Bun
larda, kütüphaneciliğimizle ilgili dilekler 
yer alıyordu.

Okunan yazılı dileklerin ilki Sivas 
İl Halk Kütüphanesi Müdür Vekili Os
man Siviloğlu tarafından, ikinci ise 
TKD Şeref üyelerinden Dr. Hamit Zü- 
beyr Koşay tarafından gönderilmişti. İl
gi ile izlenen ve genel bir tasviple karşıla
nan bu dileklerin okunmasından sonra, 
bir önergenin okunmasına geçildi.

YENİ BİR ŞEREF ÜYESİ :
ORD. PROF. DR. AYDIN SAYILI

Prof. Dr. Osman Ersoy, Doç, Dr. Be
rin U. Yurdadoğ, Dr. Necmeddin Sefer- 
cioğlu ve Abdullah Savaşçı’nm imzaları
nı taşıyan bu önergede, Dil ve Tarih- 
Coğrafya Fakültesi İlim Tarihi Ordünar- 
yüs Profesörü Dr. Aydın Sayılı’nm, Fa
külte Kütüphanesinin merkezileştirilme
si - yolundaki çabaları ile gerçek bir kü
tüphane dostu olduğunu gösterdiği be 
lirtiliyor ve Kurultayın teşekkürlerinin 
kendisine iletilmesi isteniyordu.

Önergenin okunmasından sonra söz 
alan Dr. Müjgân Cunbur, Aydın Sayılı’

nm kişiliği hakkında bilgi verdikten son
ra, kendisine teşekkür - edilmekte yetinil- 
memesini, Derneğimize «şeref üyesi» ola
rak kazandırılmasını diledi.

Bundan sonra söz alan Dr. Necmed
din Sefercioğlu, Derneğe şeref üyesi alı
nabilmesi için teklifin Genel Merkez Yö
netim Kurulundan gelmesi gerektiğini 
hatırlattıktan sonra, TKD Genel Merkez 
Yönetim Kurulunun sayın Aydın Sayılı’- 
nın Derneğimizin şeref üyeliğine alınma
sı için Kurultaya teklifte bulunulmasına 
karar verdiğini, ancak bu hususun tek
nik bir yanlışlık sonucu gündeme alına
madığını, önergeyi de bu eksiklik ve yan
lışlığı bir derece olsun hafifletmek ama
cı ile verdiklerini -belirtti ve eğer Kurul
tay üyeleri uygun görürlerse, Genel Mer
kez Yönetim Kurulunun bu kararı üze
rinde görüşülebîlecğînî, o takdirde bu 
önergeyi geri alacaklarını belirtti.

Kurultayın eğiliminin şeref üyeliği 
teklifinden yana olduğu anlaşıldığından 
önerge Dr. Sefercioğlu tarafından geri 
alındı ve Ord. Prof. Dr. Aydın Sayılı'nın 
Türk Kütüphaneciler Derneği üyeliğine 
alınması hususu oya konularak o anda 
salonda bulunan üyelerin oybirliği ile 
kabul - edildi.

DİLEKLER

Bu işin de tamamlanmasından son
ra, Kurultay üyelerinin dileklerinin t.es- 
bitine- geçildi.

Adana temsilcisi ve Ceyhan Halk Kü
tüphanesi Müdürü Mehmet Gürtürk, 
Sosyal Hizmetler Akademisinin yardı
mından Derneğin de yararlanması çare
lerinin aranmasını, TKD’nin kamuya ya
rar kuruluşlar arasına girmesi işinin bir 
sonuca bağlanmasını ,Dernek şubelerinin 
sayılarının sür’atle artırılmasını ve bun
ların halk kütüphanelerini desteklemesi
ni, Özel idarelerin ve belediyelerin halk 
kütüphanelerine yardımını sağlamak 
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üzere bu kuruluşlara Dernekçe yazılar 
yazılmasını istedi.

Millî Kütüphane Genel Müdürü Dr. 
Müjgân Cunbur, Eylül ayında toplanacak 
olan VIII. Millî Eğitim Şurasına iki 
meslektaşımızın katılacağını belirterek, 
Derneğin bu arkadaşlarımıza şura çalış
maları sırasında yardımcı olmasını dile
di.

Manisa Şubesi Başkanı ve Manisa İl 
Halk Kütüphanesi Müdürü Muazzez Tay- 
gon, her kuruluşun yaz aylarında dinlen
me kampı kurduğunu, kütüphaneciler 
için de böyle bir dinleme yeri kurulması 
veya sağlanması için teşebbüse geçilme
sini temenni etti. Ayrıca kütüphanecile
rin birbirini az tanıdığını, meslektaşların 
birbirini tanıması ve yakınlık - sağlanma
sı için vesileler yaratılması gerektiğini; 
kütüphaneciler için bir yardımlaşma 
sandığı kurulmasına ihtiyaç bulunduğu
nu, Halk kütüphaneleri yönetmeliğinin 
geciktirilmeden yürürlüğe konulması icap 
ettiğini, ödünç verme işinin istenilen öl
çüde geliştirilebilmesi için Ayniyat Tali
matnamesi hükümlerinde değişiklik ya
pılmasının şart olduğunu söyledi.

İzmir temsilcisi ve Ege Üniversitesi 
Rektörlük Kütüphanesi kütüphanecile 
rinden Mehmet Bilici, İzmir’de Millî Kü- 
tüptüphane adıyla faaliyet gösteren özel 
halk kütüphanesinin - durumunu açıklaya 
rak bu kütüphanenin bütün çalışmaları
nı aldığı yardımlarla yürüttüğünü, fakat 
son yıllarda bu yardımın büyük ölçüde 
kesildiğini belirterek bu kuruluşa yardım 
sağlanmasına Derneğimizin de aracı ol
masını istedi. Ayrıca, bu kütüphanenin 
1960’dan beri başarıyla yürüttüğü gezici 
kütüphane hizmetinin de, yardımların 
azalması yüzünden aksadığını belirterek 
bu kütüphanenin İzmir İl Halk Kütüp
hanesi ile işbirliği yapması sağlanmak 
suretiyle okuma alışkanlığını kazanmış 
köylerimizin kütüphane hizmetinden 
yoksun kalmasının önlenmesini diledi.

Bilici, - halk kütüphanelerine tümüyle yar
dım edecek geniş örgütlü bir Yardım 
Derneğinin kurulmasını veya İzmir’de 
kurulmuş bulunan Türkiye Kitaplıklarını 
Geliştirme Derneğinin daha geliştirilme 
sini, bunda TKD’nin öncülük etmesi
ni; Millî Kütüphane müdürlüğünü bü
yük bir liyakatle yürüterek bu yıl emekli 
olan Kemal Özerdem'in Demekçe- taltif 
edilmesinin ve üniversitess' bulunan - yer
lerdeki TKD şubelerinin birer okuma sa
lonu sağlayarak kütüphaneleri birer ders 
çalışma yari olmaktan kurtarmalarını 
da temenni etti.

SEÇÎM SONUÇLARI

Bu sırada, yapılan seçimlerin oy ayı
rımı sonuçlanmış ve Genel Merkez or
ganlarının yeni üyeleri belli olmuştur. 
Kurultay başkanı, Mehmet Bilicinin ko
nuşmasından sonra, oy ayırımı yarkuru
lundan -gelen raporu okuttu.

Buna göre, seçimlerde 58 üye oy
kullanmıştı.

Genel Başkan

Elde edilen sonuçlara göre, Genel 
Başkanlık seçiminde, 54 üye Dr. Necmed- 
din Sefercioğlu için oy kullanmış, 4 oy
da boş - çıkmıştı.

G. M. Yönetim Kurulu

Genel Merkez Yönetim Kurulu için 
yapılan seçimlerde ise Adnan Ötüken ve 
İsmet Binark 48’er, İzzet Özgüç ve Benal 
Acır 46’şar Çiğdem Türkân ve Abdullah 
Savaşçı 45’er, Muammer Ülker 44, Ab- 
dülkadir Salglr 43, Osman Gülay 28 ve 
ve M. Nejat Sefercioğlu 26 oy alarak aslî - 
üyeliklere, Selâhattin önerli (19), Can
dan Karabağ. (15), Osman Ersoy (9), ye
dek üyeliklere seçildiler. Yönetim Kurulu 
Seçiminde, ayrıca Necmeddin Sefercioğ
lu 3, Oya Fişek, Mehmet Bilici, Nail Bay-
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raktar ve Ahmet Borcaklı l’er oy aldı
lar.

G. M. Denetleme Kurulu
Genel Merkez Denetleme Kurulu da 

şu üyelerden kuruluyordu: Dr. Müjgân 
Cunbur (54 oy), Abdülkadir Köylü (50) 
Mehmet Ataberk (49 oy). Denetleme Ku
rulu seçimlerinde, 2 oy boş çıkmış, aday 
olmayan Osman Ersoy ve Oya Fişek 
2'şer, Âlim Altaylı, Celâleddin Kişmir, 
Üstün Yıldırım ve Abdullah Savaşçı ise 
l’er oy almışlardı.

G. M. Haysiyet Divanı
Delâlettin Kişmir (38), Berin U. Yur- 

dadoğ (37) ve Nail Bayraktar (34) oy 
alarak VI. Dönem Merkez Haysiyet Diva
nını teşkil ettiler. Ancak, Doç. Dr. Berin 
U. Yurdadoğ, 27 oy alan Şahap Nazmi 
Coşkunlar lehine Haysiyet Divanından 
çekildiğini bildirdi ve oy sırası itibariyle 
Nail Bayraktar'dan sonra gelen Coşkun
lar aslî üye oldu. Haysiyet Divanı seçim
lerinde de, aday olmayanlara oy veril
diği görülmüş, Osman Ersoy 6, Necmed- 
din Sefercioğlu 2, Nimet Bayraktarla Os
man Gülay l’er oy almışlardı.

Sonuçların böylece açıklanmasından 
sonra Dr. Necmeddin Sefercioğlu kürsü
ye gelerek ikinci defa Derneğin Genel 
Başkanlığına seçmek suretiyle Kurultay 
üyelerinin gösterdiği teveccühe teşekkür 
etti ve Genel Merkez organlarında görev
lendirilen arkadaşlarıyla birlikte bu te
veccühe lâyık olmağa çalışacaklarını 
söyledi.

DİĞER DİLEKLER

Bundan sonra dileklerin tesbitine de
vam edildi ve ilk sözü Adana Şubesi tem
silcilerinden Çiğdem Ergene aldı. Söz
lerine Aaana Halk Kütüphanesinin yeri
nin elverişsiz durumunu - açıklayarak baş
layan Ergene, kütüphanenin yerinin çok 

gürültülü, yapısının da çok yetersiz ol
duğunu, yapılmasına girişilen kültür si
tesinin ise ancak yıllarca sonra gerçekle
şebileceğini, bu itibarla Adana Halk - Kü
tüphanesi için daha uygun bir yer sağlan
masına ihtiyaç bulunduğunu; Adana’nm 
çok yayılmış bir şehir olması bakımın
dan buraya da bir gezici kütüphane veril
mesi gerektiğini; yazma koleksiyonların 
bir yerde toplanmasının yerinde olaca
ğını belirttikten sonra kütüphanelerin 
hafta tatillerinin çevrenin durumu dik
kate alınmasını dileyerek sözlerini bi
tirdi.

Prof. Dr. Osman Ersoy, Kurultay 
masraflarının - yüksek olduğunu, bunun 
kurultay dolayısıyla yemek verilmesin
den ileri geldiğini Kurultay temsilcisi ol
mayanların da yemek yediğini, buna kar
şılık Derneğe aidat olarak yalnızca 12 
lira verildiğini, çoğu zaman bunun dahi 
esirgendiğini söyleyerek gelecek kurul
taylarda ya yemek verilmesi işinin tü
müyle kaldırılması, ya da yemeklerin pa
ralı duruma getirilmesi dileğinde bu
lundu.

İkinci olarak söz alan Mehmet Bilici 
ise dileklerine, kütüphanelerin çalışma 
saatlerinin memurların da kütüphaneleri
mizden yararlanacakları biçimde ayarlan
ması gerektiği hususunu ekledi.

Gaziantep temsilcisi ve bu ilin Halk 
Kütüphanesi Müdürü Mustafa Can, dilek
lerini, (1) Anatüzüğün 3'üncü maddesinin 
a ve e fıkralarının işler duruma getiril
mesi, (2) - Türk Kütüphaneciler Derneği 
ile Sendikanın birleştirilmesi, (3) Ayni
yat Talimatnamesi ile ilgili çalışmaların 
hızlandırılması, (4) memleketi çağdaş 
medeniyet seviyesine ulaştırmada kü
tüphanelerin oynadığı rolün Dernekçe 
kamu oyuna anlatılıp benimsetilmesi, 
(5) Halk kütüphaneleri Kanununun VIII. 
Millî Eğitim Şurasına sunulmasının sağ
lanması, (6) Kataloglama ve tasnifte 
merkeziyetçiliğe verilen önem ve hızın 
artırılması şeklinde özetledi.
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Mersin Şubesi Başkam Ekrem Oktar, 
Çocuk ve halk kütüphanelerine yaz ayla
rında gelen okuyucuların azlığına dikkati 
çekerek bu aylarda kütüphanelerde de 
yaz mesaisinin uygulanmasını - temenni 
etti.

Ankara Şubesi Başkanı Doç. Dr. Be
rin U. Yurdadoğ, kurultay çalışmaları ile 
ilgili bazı dileklerde bulunarak söze baş
ladı. Bilimsel bildirilerle ilgili ön çalış
malar yapılması, konuların önceden be
lirtilmesi, bildirilerin kurulacak çalışma 
seksiyonlarında incelenmesi dileğinde 
bulundu. Daha sonra Derneğin bir «Dış 
İlişkiler» bürosuna - olan ihtiyacını belirtti 
ve böyle bir büronun, dil bilen meslek
taşların yardımı sağlanarak hemen kurul
ması gerektiğini söyledi.

Gaziantep Şubesi temsilcilerinden 
Cemil Cahit Güzeibey, Şer’iye Mahkeme
leri Sicillerinin müzelerde bakımsız ve 
yararlanılamaz durumda bulunduğunu 
söyleyerek bunların kütüphanelere nak
ledilmesinin sağlanmasını istedi.

Kişmir’e Armağan
Dileklerin böylece tamamlanmasın

dan sonra, - TKD Genel Başkanı Dr. Nec- 
meddin Sefercioğlu kürsüye gelerek Ku
rultay boyunca Konya’lı meslektaşları
nın gösterdiği candan ilgiye ve konukse
verlikten do dolayı bütün kütüphanecile
rin minnet ve şükran hisleri içinde bu
lunduğunu, bu hususu belirtmenin bir 
borç olduğunu söyledi ve bütün KonyalI 
meslektaşlarımızı temsilen TKD Konya 
Şubesi Başkanı Celâleddin Kişmir’e gü
müş bir kitap açacağını, V. Kurultayın 
hatırası olarak armağan etti. Ardından,

20 Ağustos 1970: 
Karaman Gezisi

Konya'da kalan kütüphaneciler 20 
Ağustos Perşembe sabahı, yine Halk Kü
tüphanesinde toplandılar. Kütüphane 

Doç. Dr. Berin U. Yurdadoğ da, TKD 
Ankara Şubesi’nin - armağanı olan ikinci 
bir kitap açacağını şubesinin armağanı 
olarak Kişmir’e verdi.

Vahit Yılmaz’ın konuşması

Bunun ardından, Konya Millî Eğitim 
Müdürü Vahit Yılmaz söz istedi ve TKD 
V. Kurultayı’nın Konya’ya çok şeyler ka
zandırdığını, Kurultay çalışmalarından 
çok yararlandıklarını belirtti. Konya’nın 
ou vesile ile kütüphanecileri konuk et
mekten şeref duyduğunu açıklayarak kü
tüphanecilere teşekkür etti.

Sayın Vahit Yılmaz’m bu içtenlik 
dolu konuşması salonda bulunan bütün 
kütüphanecileri gerçek bir coşkunluğa 
götürdü ve Yılmaz konuşmasını kütüp
hanecilerin içten alkışlarına muhatap 
olarak bitirdi.

Ve... Kapanış
Saat bir hayli ilerlemiş, 19.00’u geç

mişti. Kurultay Başkanı Abdülkadir- Sal- 
gır, - Kurultay çalışmalarının tamamlan
dığını belirterek oturumu ve V. Kurul
tayı kapadı.

KAPANIŞTAN SONRA
Kurultayın kapanışından sonra, Halk 

Kütüphanesinin girişi görülecek bir man
zara belirtiyordu. Herkes birbirini kut
luyor, birbirine başarılar diliyordu. Bir 
kısım üyeler hemen Konya'dan ayrılma 
zorunda oldukları için büyük bir üzüntü 
içinde arkadaşlarına veda ediyorlardı. 
Bir süre sonra, bu heyecanlı topluluk da
ğıldı ve Halk Kütüphanesi salonları de
rin bir sessizliğe gömüldü. .

KURULTAY ERTESİ
önündeki bir otobüs Karaman’a götür
mek üzere onları bekliyordu. Bir otobüs 
dolusu kütüphaneci, saat 10.00'da Kara
man’a hareket etti. Otobüs bir saat sü
ren rahat bir yolculuktan sonra onları 
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Karaman'da - Halk Kütüphanesi önüne 
getirdi. Kütüphaneciler önce halk kütüp
hanesini gezerek çalışmaları hakkında bil
gi aldılar. Daha sonra içinde Mevlâna’nın 
annesinin kabri bulunan tarihî cami, 
Karaman Kalesi ve Karaman'daki Yu
nus Emre türbesi ziyaret edildi, öğle ye
meği de Karaman’da yenildikten sonra, 
Konya’ya dönüldü. Bu uzun süren çalış
maların ve son günkü yolculuğun yor
gunluğunu kütüphaneciler Konya’yı dola
şarak giderdiler o gün. Pek tabii o- gün 
de bir çok arkadaş Konya’dan, tatlı anı
larla yüklü olarak ayrılmıştı.

21 Ağustos 1970: 
Konya içi ziyaretler

Ankara’dan 15 kadar kütüphaneci, 21 
Ağustos’un yarım gününü de Konya’da 
geçirdiler. Bunlardan bir kısmı, Genei 

Başkan Dr. Necmeddin Sefercioğlu ile bir
likte, Vali Ali Rıza Aydos'u, Vali Yardım
cısı Mustafa Kösem’i ve Konya Belediye 
Başkanını makamlarında ziyaret ederek, 
Konya'da bulundukları sürece kendileri
ne gösterilen yakın ilgi ve konukseverlik 
için teşekkür ettiler. Daha sonra, kütüp
haneciler Celâleddin Kişmir’in kılavuzlu
ğunda Karatay ve înce Minareli medre
selerinde bulunan müzelerle Konya Arke
oloji Müzesini ziyaret ettiler.

Topluca yenilen yemekten sonra Kon
ya’nın - yeni hizmete giren Oto-Gar’ına gi
dildi ve Konyalı meslektaşların coşkun 
tezahüratı içinde Ankara’ya hareket edil
di.

Ve bir Kurultay daha, yenisine ulaşıl
ması dileği ile, böylece sona ermiş oldu. 
Bu, yeni bir çalışma döneminin başlan
gıcı idi.



MÎLLÎ EĞİTİM BAKANLIĞI KÜLTÜR MÜSTEŞARI 
MEHMET ÖNDER’İN V. KURULTAY AÇILIŞ TÖRENİNDEKİ 

KONUŞMASI

Türk Kütüphaneciler Derneği V. ci Kurultayı’nın bu kerre Konya’da, bir ilim, 
ve irfan şehri, Selçuklu Başkenti Konya'da açılmış olmasını - hem isabet, hem de 
bir hakkın, hak sahibine verilmesi şeklinde telâkki ediyor, bu kararı veren arka
daşlarıma teşekkür ediyorum.

Konya, Yüzyıllar - boyu, Anadolu Selçuklu devletinin yalnız siyasî bir başkenti 
olarak kalmamış, bu devletin kültür ve sanat başkenti olarak ta hükümünü yürüt
müştür. Selçuklular devrinde, Anadolu’nun ilk kütüphanesinin Konya’daki 
Şems-üddin Altun-Aba medresesinde, 1201 yılında, zamanımızdan 769 yıl önce açıl
dığını, yine bu medresenin elimizde bulunan vakfiyesinden öğreniyoruz. Bu tarihi 
gerçek karşısında ümit ederim ki, V. ci Kurultay Konya’yı Türk Kütüphaneciliği
nin başlangıç noktası, ana kaynağı doğuş ve yayılış yeri olarak kabul ve ilân 
eder. Horasan illerinden kalkarak kona göçe, Anadolu’ya gelen ve 1228 yılında 
Konya’ya yerleşen Büyük Mevlâna, kervanında yalnız kitap taşımış, bu kitapları 
ailesi ile birlikte oturmakta olduğu Altun-Aba - Kütüphanesine ilâve etmiş, daha 
sonra- Nizamiye Hankâhmda Ebussena Mahmud, Kunevî Camiinde Sadreddin Ku- 
nevî, Atabekiye Medresesi Dar’ülhuffaz’mda Kutlu Melek kütüphaneleri kurul
muştur. Yüz yıl önce Konya'da halkın istifadesine açık 11 kütüphanenin bulun
duğunu söylersek, Konya’nın kitaba ve kütüphaneye verdiği önemi, herhalde belirt
miş oluruz.

Bu bakımdan V. Kurultayın Konya'da açılmış olmasında büyük bir isabet ol
muştur. ,

Aziz Arkadaşlarım,
Türk Kütüphaneciliği bugün, yakından bildiğimiz birçok maddî ve manevî so

runlarla karşı karşıya olmasına rağmen olumlu bir yönde, mevcut imkânları en 
iyi şekilde değerlendirerek, heyecanlı bir gayretin içindedir. Daha üç yıl önce, 1967 
yılında 218 olan halk kütüphanelerinin sayısı bugün üç yüzün üzerindedir. Yine 
aynı yıl 151 olan çocuk kütüphaneleri sayısı 241 e yükselmiştir. Halk ve çocuk kü
tüphanelerimizin okuyucu sayılarında da büyük ve önemli artışlar olmuş, 4 yıl 
önce 1966 yılında halk kütüphanelerinin okuyucu sayısı 2.198.762 kişi iken bu rakam 
1969 yılında 1.600.000 artışla, 3.762.837 ye ulaşmıştır. Memleketimizde yetişkinler 
ve öğrencileriyle 7.5 milyon kişinin kütüphanelerimizden faydalandığını düşünecek 
olursak, elde edilen neticenin hiç te küçümsenemiyecek bir aşama olduğu kolay
lıkla anlaşılır kanısındayım.

Bu arada bir kaç cümle ve istatistikle kütüphanelerimizdeki kitap durumun
dan bahsetmek isterim. 1969 yılının son rakamlarına göre mevcut halk kütüpha
nelerindeki kitap sayısı 2.553.483 tür. Çocuk Kütüphanelerinde ise 554.314 kitap 
vardır. Son üç yıl içinde, halk kütüphanelerine 350 bin, çocuk kütüphanelerine ise 
100 bin kitap temin edilmiştir.. Son yıllarda, kütüphanelerimize bağlı iare servis
lerinin üstün gayretlerini, bunların her yıl artan kitap iaresi ve okuyucu sayıları
nın dikkate değer aşamalarını, huzurlarınızda takdirle anmak isterim.

Buna paralel olarak, bugün 41 i canlı araçla, 7 si otobüsle, 2 si pikapla, yine 
2 si ciple yapılan ve en uzak semtlere - kadar kitabı okuyucusunun eline ulaştıran 
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52 gezici kütüphanemizin gördüğü hizmeti, bu hizmeti ifadan duyduğumuz mânevi 
hazzı, siz kütüphaneci arkadaşlarım çok daha iyi anlar ve takdir edersiniz.

Birinci ve ikinci beşer yıllık plân devresinde, çoğu doğu Anadolu’nun şimdiye 
kadar kitap ve- kütüphanelerinden yoksun kalmış illerinde inşa ettirdiğimiz 20 mo
dern Kitap Saray, İzmir, Afyon, Mardin ve Ankara Yenimahalle'de inşaatı devam 
eden 4 büyük kütüphane, Adana ve Bolu İl merkezlerinde Halk Eğitimi, Güzel 
Sanatlar, Müzeler ve Kütüphanelerin sıkı iş birliği neticesinde projelendiren Kül
tür siteleri yatırım çalışmalarımızın bel kemiğini teşkil etmektedir. Bu arada 
bizimle işbirliği eden gönüllü kuruluşları, kütüphane yaptırma derneklerini gücü
müz nîsbdtîned destekliyor, teşvik ediyor, bu hizmetleri en iyi şekilde değerlen
dirmeğe gayret sarfediyoruz. Birçok bölgelerde çok iyi sonuçlar veren bu dernek
lerle, demeklerin canla başlı çalışan gönüllü mensuplarına Kurultayınız önünde 
şükranlarımı tazelemek isterim.

Aziz arkadaşlarım,
Halk, Çocuk ve Okul Kütüphanelerinde feragatla vazife gören kütüphaneci 

arkadaşlarımızın yetiştirilmeleri konusunda meslek içi eğitim çalışmalarımızın 
bir kolu olan Kütüphanecilik - Kurslarına büyük bir önem vermekteyiz. Son dört 
yıl içinde bu kurslara katılan kütüphaneci sayısı 370 e ulaşmıştır. Bu kurslar bun
dan böyle, daha ileri bir seviyede ve sayıda arttırılacaktır. Bu arada Kütüphane
cilik mesleğinin gelişmesinde, kütüphanecilerimizin yetiştirilmesi ve muhtaç oldu
ğumuz yüksek seviyede kütüphaneci gücünün arttırılmasında, kütüphaneciler ara
sında tesanüt ve iş birliğinin kurulmasında gerçekten büyük hizmetler ifa eden 
başta Bölüm Profesörü Dr. Osman Ersoy olmak üzere Dil ve Tarih - Coğrafya Fa
kültesi Kütüphanecilik bölümü, öğretim üyelerine ve başta Genel Başkan Dr. Nec- 
mdddîn Sefercioğlu olmak üzere Türk Kütüphaneciler Derneğinin değerli mensup
larına, Millî Kütüphanemize ve onun sayın Genel Müdürü Dr. Müjgân Cunbur’a 
teşekkürü bir borç bilirim.

Kitap sahibi, büyük mütefekkir Mevlâna’nm şehrinde V. ci Kurultay’m -açıl
masında ilgi ve yardımlarını esirgemiyen sayın Belediye Başkanı Yılmaz Kulluk, 
Millî Eğitim Müdürümüz Vahid Yılmaz ve Kütüphane Müdürümüz Celâlettin Kiş- 
mir’e de teşekkür eder, hepinizi saygılarımla selâmlarım.



TÜRK KÜTÜPHANECİLER DERNEĞİ GENEL BAŞKANI 
DR. NECMEDDİN SEFERCİOĞLU’NUN V. KURULTAYI 

AÇIŞ KONUŞMASI

V. Kurultayımızın değerli üyeleri,

Aziz meslektaşlarım,

Toplantımızı şereflendiren saygıdeğer 
konuklarımız,

Sözlerime, V. Kurultayımızı bu tari
hî ve güzel şehirde, yüce Mevlâna’nm 
manevî huzurunda açma şerefinin şah
sıma rastlayışını hayatımın en mutlu 
olaylarından biri saydığımı belirterek 
başlamak istiyorum. Konya, Türklük âle
minin Anadolumuzdaki ilk ve büyük baş
kenti olması yanında, yurdumuzun en 
önemli eğitim, bilim ve kültür merkezle
rinden biri olma şerefini de yüzyıllar bo
yunca taşımıştır. Bu niteliğini hâlâ da 
korumaktadır. Konya’nın bu alandaki üs
tünlüğünü - -anlayabilmek için, Hazret-i 
Mevlâna’nm Belh’ten çıkıp diyar diyar 
dolaştıktan sonra, yerleşme yeri olarak 
neden Konya’yı seçtiğini düşünmek ye
ter. Büyük düşürünümüz, muhtaç bulun
duğu maneviyat ve bilim atmosferini 
Konya’da bulmasa, acaba burasını yurt 
olarak seçer mi idi? Bilgi kaynaklarını 
derleyip organize ederek dileyenin yarar
lanmasına sunmak suretiyle yurdumuzun 
kültürel, ekonomik ve teknik kalkınma
sına büyük katkılarda bulunan kütüpha
necilerin V. Kurultaylarını Türk ilim ve 
irfanına beşiklik etmiş böyle bir şehirde 
toplamaları, gerçekten isabetli olmuş
tur. Bu güzel şehre adımımızı attığımız 
andan itibaren bizleri çevreleyen dostluk 
ve konukseverlik çemberi de, bu kanaati
mizi perçinlemektedir Bize bu imkânları 
hazırlayanlara teşekkür borçluyuz. Bu 
borcumuzu seçkin topluluğunuz huzu
runda ödemekten duyduğum mutluluk 
sonsuzdur.

Aziz arkadaşlarım,

1970 yılı, UNESCO diye bilinen Bir
leşmiş Milletler Eğitim, Bilim ve Kültür 
Kurumu tarafından «Eğitim Yılı» olarak 
kabul ve ilân edilmiştir. V. Kurultayımı
zın, özelliği olan böyle bir yıl içinde top
lanması da güzel bir rastlantı olmuştur. 
Yurt eğitimine büyük ve değerli hizmet
leri olan kütüphanecilerin de, elbette ki, 
bu «Eğitim Yılı»nda söyleyecekleri ola
caktır. Kurultayımız bize bu imkânı da 
sağlamaktadır.

Eğitimin insan ve toplum hayatın
daki yer, önem ve değerini anlayamamış 
kişi ve toplumlar bulunabileceğini dü
şünmek bile istemiyoruz. Fakat, dünya 
milletlerinin çoğunun eğitimde fırsat 
eşitliğini sağlayamadığı, bir çok toplum- 
larda o toplumu oluşturan bireylerin
büyük bir bölümünün en basit eğitim 
imkânlarından bile- yoksun kaldıkları da 
bir gerçektir, özellikle, «gelişmemiş» ve
ya «geri kalmış» denilmesi siyasî nezake
te uygun bulunmadığı için «az gelişmiş» 
yahut «gelişmekte» diye nitelendirilen 
toplumlarda eğitim, çözülmesi gerekli,
fakat alabildiğine güç meselelerin başın

. da geliyor. Böyle toplumlarda, toplumu 
oluşturan bireylerin çoğu dğîtîlememdk- 
tedir. Bu ise, o milletlerin gelişerek me
denilik âlemindeki yerini almasını, o ül
kelerin maddî ve manevî bakımlardan 
kalkınmasını önlemektedir.

Eğitilmek ihtiyacı, günümüzde ekmek 
ve su kadar önem, değer ve gereklilik 
kazanmıştır. Çünkü, milletlerin medenî 
âlemdeki yerini alabilmesi, toplumun ge
nel kültür ve bilgi seviyesinin yüksek, 
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toplumu yaratan kişilerin ahlâklı, çalış
kan ve bilgili olmasıyla mümkündür. 
Yalnızca içgüdüleri ile hareket eden, öy
le çalışan, yaratıcılık ve sistemli çalışma 
özelliklerinden yoksun insanların medenî 
bir toplumda, böyle insanlardan kurulu 
bir toplumun da medenî dünyada ba
rınması güç olmaktadır. Böyle insanlar 
köle veya uşak, böyle toplumlar da kö
le olmağa mahkûmdurlar.

Eğitim meselelerini çözümlemiş ol
ma bakımından Türkiye’nin durumu da 
iç açıcı değildir. Kırk yılı aşan çabalara 
rağmen, ilköğretim seferberliğimiz bile 
başarıya ulaşamamıştır. Cumhuriyetimi
zin kuruluşunun ellinci yılını kutlamağa 
hazırlanırken, nüfusumuzun yarıdan ço
ğunun hâlâ okuyup yazma bile bilmedik
lerini öğrenmek gerçekten acıdır! Kaldı 
ki, okuma yazma bilenlerin oranı % 100'ü 
bulmuş olsa bile, eğitim çabalarının ba
şarıya ulaştığı söylenemez. Olsa olsa, 
eğitim çabalarının ilk merhalesi aşılmış 
olur.

Üstelik Türkiye'deki okur-yazar mik
tarını gösteren istatistikler de aldatıcı
dır. İlkokullara devam ederek veya as
kerliği sırasında okuma yazma öğrenebi- 
tenlerin büyük çokluğu da bir süre son
ra bu niteliklerini yitirmektedirler. Çün
kü, binbir güçlükle kazanabildikleri bu 
yeteneklerini korumalarını sağlayıcı hiç 
bir tedbir alınmamaktadır. Böylece, eği
tim çabalarımız boş yere enerji, zaman 
ve para sarfettirmekten - başka işe yara
mıyor.

Yurdumuzda her yıl değişik tür ve 
seviyede yeni okullar açılmakta oluşu el
bette ki sevindiricidir. Milletimiz eğitim 
ve öğretimin değer ve önemini artık an
lamıştır. Bunu, açılan yeni okulların bir 
türlü bu -alandaki ihtiyacı karşılayabile
cek niceliğe ulaşamamakta oluşu açık
ça gösteriyor. Her yıl on^nlerce gencin 
üniversite veya yüksek okula girememe
nin, velilerin de onlara bu imkânları sağ-

layamamanın üzüntüsü içinde kıvranı
yor oluşu da bunun delili.

Bütün bunları sağlayabilmek, yur
dumuzu eğitim görmek isteyenlerin ih
tiyacına yetecek kuruluşlarla donatmak 
güzel şey. Bir milleti vücuda getiren bü
tün kişilerin eğitim görmesi kadar tabiî 
ve zarurî ne olabilir? Fakat toplumların 
eğitim çabası okul açmakla bitmeyecek, 
bununla bitmemeli. Çünkü, eğitim ve öğ
retimi okul dönemine bağlı ve bu dönem
den ibaret saymak kadar yanlış ve sakat 
bir düşünce yoktur. Elbette ki okul eği
timi bir insanın tâbi olması gereken eği- 
temin temelini teşkil edecektir. Her insa
nın belli bir temel eğitimden geçirilmiş 
olması bu yoldaki şartların asgarisi ola
rak kabul edilmelidir. Ancak, şu da bi
linmelidir ki okul eğitimi bir insanın ye
tişmesi, bağlı olduğu topluma ve dolayı
sıyla insanlığa yarayışlı bir varlık olabil
mesi için yeterli değildir. İnsanoğlu, 
dünyanın gidişine ayak uydurabilmek 
için, aralıksız öğrenmek, kendi kendini 
yetiştirmek ve eğitmek ihtiyacında ve 
zorundadır. Çünkü, günümüzde, toplum 
hayatını sürdürebilmek için gerekli olan 
bilgiler baş döndürücü bir hızla geliş
mekte, değişmektedir. İnsan bütün bun
ları bilemese de, haklarında bir fikir sa
hibi olmak zorundadır. İşte bütün bun
lar, okul eğitimi yanında bir başka eği
tim dalının ortaya çıkmasını sağlamış
tır ki, buna «yetişkinlerin eğitimi» veya 
«halk eğitimi» - diyoruz.

İster okul, isterse halk eğitimi ol
sun, kütüphanelerin bir milletin eğitim 
hedeflerine ulaşılmasındaki rol ve katkı
ları küçümsenemeyecek bir değerdedir. 
İlkokuldan üniversiteye kadar, her çeşit 
ve kademedeki okullarda kütüphane, eği
tim hedeflerine ulaşmayı kolaylaştıran 
ve sağlayan en önemli araç durumunda
dır. Öğrenim yapan kitlenin millî eği
tim ilke ve amaçlarında belirtilen nite
liklere sahip olarak yetişmesi, meseleleri 
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tanıma ve onlara çeşitli bilgi kaynakları
nı kullanarak çözüm yolları bulma yete
neğini kazanabilmesi, ancak okul eğiti
minin her çeşit ve kademesinde yer al
ması gerekli olan kütüphanelerle sağla
nabilir. - Çünkü, okulda kütüphane, eğiti
lenler için, gerçek bir araştırma ve dü
şünme lâboratuvarı olarak hizmet göre
cektir.

Kütüphane, toplumun okul eğitimi 
dışında kalan bölümü için de aynı hiz
meti görme- imkân, güç ye yeteneğinle sa
hiptir. Biraz önce, yurdumuzda ilköğre
tim seferberliğinin başarıya ulaşamadığı
nı, okuma yazma öğrenenlerin bir süre 
sonra bu niteliklerini yitirdiklerini söyle
miştik. Bunun başlıca sebebi, bu kitlenin 
öğrendiklerini muhafaza- etme, geliştirme 
ve pekiştirme fırsatlarından yoksun ol
masıdır. Okulda veya asker ocağında 
okuyup- yazma öğrenenlerin büyük çok
luğu, kazandıkları bu niteliklerin sürdü
rülmesini sağlayacak kitap, gazete, vb. 
gibi okuma materyalleri ile bir daha 
karşılaşamamakta ve bunun tabiî sonu
cu olarak, öğrendiklerini kısa zamanda 
unutmaktadır. Kütüphane, sahip bulun
duğu okuma materyallerini bunların ya
rarlanmasına sunma yoluyla bu nitelik
lerin korunmasını mümkün kılan bir un
sur olabilir.

Ayrıca, hangi sınıf ve seviyeden olur
larsa olsun, herkes kendi özel, aile veya 
iş hayatı ile ilgili çeşitli mdsdldldrle kar
şı karşıyadır ve bunları çözümlemesine 
yardım edebitecek kuruluşların ihtiyacı 
içindedir. Kütüphane, derlediği- ve her 
an yararlanmaya sunulabilecek biçimde 
düzenlediği bilgi kaynakları ile, bu ihti
yacı karşılayabilecek güçteki kuruluşla
rın başında gelir. Sahip bulunduğu gücü 
topluma kütüphaneler kadar istek, ko
laylık ve yaygınlıkla aktarabilecek bir 
başka kuruluş düşünebilmek ise, ger
çekten zordur.

Görüldüğü gibi, okul dışındaki kim
selerin kendi kendilerini yetiştirme, bilgi 

edinme, mevcut bilgilerini geliştirme ve 
meselelerini çözümleme ihtiyacı da kü
tüphaneler aracılığı ve yardımı ile gide- 
rildbîlmdktddir. Öyleyse, bu kuruluş
ları yalnızca okul eğitiminin değil, okul ■ 
dışı eğitiminin de en vazgeçilmez unsur
larından biri saymak gerekir.

Buraya kadarki açıklamalarımızla 
eğitim ve öğretimdeki yerini belirlemeğe 
çalıştığımız kütüphanelerin yurdumuzda
ki durumu nedir? Kütüphaneler toplum 
hayatımızdaki görevlerini yapabiliyorlar; 
daha önemlisi yapmağa imkân bulabili
yorlar mı? Bütün bu sorulara «olumlu» 
bir karşılık bulabilmek mümkün değildir. 
Yurdumuzda kütüphane, sahip olduğu 
büyük gücü değerlendirebilme ve toplu
ma aktarabilme imkânlarından yoksun 
kalmış bir kuruluş durumundadır. Top- 
.umumuz ise, böyle bir gücün varlığından 
bile habersiz görünüyor.

Yöneticilerimizin, kütüphanelerin güç 
ve - imkânlarndan en çok yararlanması 
söz konusu olan eğitimcilerimizin ve ni
hayet toplumumuzun bu konudaki ilgi
sizliklerini ortaya koyan en güzel delil, 
doğrudan doğruya kütüphanelerimizdir; 
onların acıklı ve sahipsiz durumudur. Öy
le ki, bütün çabalara ve uyarmalara rağ
men, - kütüphanelerin kanun himaye ve 
güvenliğine alınması bile, bugüne kadar 
mümkün olamamıştır.

Hangi türden olurlarsa olsunlar, kü
tüphaneler daima ihmal edilmiş, daima 
geri plana itilmiş kuruluşlar görünümün- 
dedirler. Bu kuruluşların sahip olduğu 
büyük gücü organize etme görev ve so
rumluluğunu — ve pek tabiî şerefini — 
taşıyan kütüphaneciler ise, bir türlü top
lum içinde ve yönetim kademelerinde lâ
yık oldukları yeri alamamışlardır. Dai
ma horlanmış, daima küçümsenmişler
dir. Hâlâ da horlanmakta, küçümsenmek- 
tedirler.

Kütüphanelerimizin hemen hepsi, el
verişli ve fonksiyonel yapı, yeterli ve ye
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tişmiş personel, ihtiyaçlara cevap vere
bilecek biçimde iyi seçilmiş koleksiyon, 
kütüphanenin görevlerini eksiksiz olarak 
yapabilmesini mümkün kılacak nicelikte 
bütçe ve kütüphaneyi her gün daha iyi 
hizmet vermeğe îstdkldneîrdcdk ve zorla
yacak okuyucu imkânlarından yoksun
durlar. Çok kimseler için kütüphane, yal
nızca öğrencilerin ders çalıştığı, bazan 
da bir kısım meraklıların okuma ihtiya
cını ve öğrencilerin dersleri ile*ilgili ba
zı müşküllerini gidermeğe yarayan bir 
takım kitapların - bulunduğu bir okuma 
salonundan ibarettir; kütüphaneci ise, 
bu salonun ve- çok az yararlanılan, çoğu 
zaten okunma değerini yitirmiş kitapla
rın bekçisidir. Bu anlayışta olanlar, el
bette ki kütüphanelerin eğitime yardım
cı olma yetenek ve gücünden habersiz 
bulunacak ve elbette ki kütüphaneciliğin 
herkes tarafından yürütülebilen basit 
bir iş olduğu zan ve iddiasında olacak
lardır.

Bir toplum içinde böyle düşünenle
rin, kendi küçük dünyaları dışında dün
ya tanımayanların veya bilmeyenlerin, 
daha açık bir deyimle eğitildikleri halde 
dğitîlemdmîş olanların bulunması müm
kündür ve bu bir dreceye kadar tabiidir. 
Ama, böyle düşünenlerin sayısı çok olur
sa ve hele Devletin yüksek kademelerine 
kadar yükselmiş olanlar arasında da böy
le düşünenler çıkabilirse, mesele üzerin
de önemle durmak gerekir.

Kütüphanelerimizin içinde bulundu
ğu acı durum, bu kuruluşların önem ve 
değerlerinin anlaşılamamış olması yanın
da, Türkiyemizin eğitim çabalarının niçin 
başarılı olamadığını da göstermektedir. 
Kütüphane gibi büyük bir güce dayan
madan, bu güçten yararlanmadan yapı
lan bir eğitim, meseleleri tanıma ve bun
ların derinliğine inme yeteneğinden yok
sun; meselelerin çözüm yollarını mevcut 
bilgi ve metodlara dayanarak değil, ken
di içgüdüleri ile bulmağa çalışan; mese
lelere yalnızca tek ve kendisine telkin 

edilen açıdan bakabilen «yarı aydın» ti
pini yaratabilir ki, Türkiyemiz bu tipin 
örnekleri - ile doludur.

Eğitim Yılı'nda toplanan Türk Kü
tüphaneciler Derneği V. Kurultayı’ndan, 
eğitimimizi planlama ve yürütme mevki
inde bulunanlara sesleniyoruz: Eğitimde 
reform yapma çalışmalarına girişildiği 
söylenen şu -günlerde, eğitim ve öğretim 
çabalarımızdaki başarısızlıkların sebep
lerini araştırırken, meseleye bir de, yu
karıda açıklamağa çalıştığımız hususları 
dikkate alarak, kütüphaneler açısından 
baksınlar! Eğitim ve öğretim dâvamızın 
bir çok çözüm yollarının kütüphaneden 
geçtiğini, geç te olsa, görecek; kütüpha
nelerin yurdumuzun kültürel, ekonomik 
ve teknik kalkınmasında nasıl önemli bir 
güce ve göreve sahip bulunduğunu anla
yacaklardır. Kütüphane dikkate alınma
dan ve kütüphaneye dayandırılmadan gi
rişilecek her eğitim çaba veya reformu
nun başarısız kalacağı artık bilinmeli
dir.

★
Aziz arkadaşlarım,
Derneğimizin kuruluşunun yirmi bi

rinci yılında toplamak mutluluğuna erdi
ğimiz bu Kurultay’ımız, her bakımdan 
göğsümüzü kabartan bir olay niteliği 
kazanmıştır. Önceki kurultaylarımız gibi, 
bu Kurultay da, Türk kütüphaneciliğinin 
mdseldldrind bir kez daha eğilmemizi, 
toplumumuzun ve yetkililerin dikkatleri
ni bir kez daha bu noktalara çekmemizi 
sağlayacak. Daha da önemlisi, buraya 
yalnızca birer «meslektaş» veya «kütüp
hane dostu» olarak gelen sîzler, bu bağ
ları dostluk ve ülküdaşlık, gönüldaşlık 
bağ ve duyguları ile perçinleyeceksiniz. 
Bu ise, daima aranan ve daima özlenen 
«meslekî dayanışmayı güçlendirecektir.

Derneğimiz, geçen yirmi yıl içinde, 
büyük engellere ve çeşitli yokluklara 
rağmen, Türkiye'deki onbînldrcd demek 
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arasından sıyrılıp kendisini bir varlık 
olarak kabul ettirmeyi başarmıştır, ön
celeri yalnız Ankara'da faaliyet gösteren, 
fakat 1961'den -beri çalışmalarını yurt 
alanına da yaymağa başlayan Derneği
miz, şu anda biri yavruvatan Kıbrıs’ta, 
26’sı yurt içinde Adana, Ağrı, Amasya, 
Ankara, Aydın, Balıkesir, Burdur, Edir
ne, Erzurum, Eskişehir, Gaziantep, İs
tanbul, İskenderun, İzmir, Kayseri, Kon
ya, Manisa, Mersin, Nevşehir, Niğde 
Ordu, Samsun, Tekirdağ, Ürgüp, Van, 
Yalvaç’ta olmak üzere 27 Şubeye sa
hiptir. 19 yıldır aralıksız çıkardığı 
yurdumuzun tek kütüphanecilik meslek 
dergisiyle, yayınlarıyla kütüphanelerimi
zin ve kütüphaneciliğimizin gelişmesi yo
lunda çaba harcayan Türk Kütüphane
ciler Derneği, bugün artık toplumlumu
zun malı bir kültür geleneği durumuna 
gelmiş olan Kütüphane Haftaları ile, kü
tüphane kavramını topluma benimsetme 
çabasının parlak bir örneğini de vermiş
tir.

Türk Kütüphaneciler Derneği, Türk 
eğitim, bilim ve kültür hayatının vazge 
çilemez bir unsuru olmak gereken, fakat 
bu alandaki önem ve değeri henüz anla
şılamayan kutsal, fakat o derecde talih
siz, sahipsiz ve himayesiz bir mesleğin 
her bakımdan unutulmuş, horlanmış, kü
çümsenmiş mensupları için - tek umut 
kaynağıdır ve dlinedki cılız imkânlara 
rağmen, bu umutları - yeşertmeğe çalış
maktadır.

V. Kurultayımızı gerçekleştirmek 
amacıyla toplandığımız şu anda, bu umut 
fidanını ilk dikenlerden ebediyet âlemi
ne ulaşmış olanlarını rahmetle, yaşayan
larını saygı ve şükranla anarız.

★
Aziz arkadaşlarım,

Yukarıda da belirtmeğe çalıştığımız 
gibi, Türk kütüphaneciliğinin mdsdldldri 
çözümlenmiş olmaktan henüz uzaktır. 
Kütüphaneciler, bir yandan kendi özlük 
haklarına sahip olamamanın acı ve sı
kıntısı içinde kıvranrken, bir yandan da 
bir türlü anlaşılamayan mesleklerini top
luma kabul ettirme savaşını sürdürmek 
zorundadırlar. Kütüphaneciliğin meslek 
içi mdsldldrî ise, sıradağlar büyüklüğün- 
edeîr. Kurultayımız, hiç şüphesiz, bütün 
bu konular üzerinde duracak; meslektaş
larımız davalarına bizzat sahip çıkma
nın ve olmanın azim ve şuuru içinde 
bunları eidîkldydcdklereir. Fakat Kon- 
ya’lılar ve Türkiyemiz, yine olgun, her 
türlü şamata ve gösterişten uzak bir 
meslek ve bilim toplantısına tanık ola
caklardır.

Türk Kütüphaneciler Derneği V. Ku
rultayının büyük milletimiz, aziz yur
dumuz, kutsal mesleğimiz ve sevgili der
neğimiz için başarılı, mutlu sonuçlara 
ulaşması başlıca dileğimizdir.

Hepinizi saygı ile selâmlarım.



TÜRK KÜTÜPHANECİLER DERNEĞİ 
GENEL MERKEZ YÖNETİM KURULU 

ÇALIŞMA RAPORU 
(1968 — 1970)

Türk Kütüphaneciler Derneği V. Kurul- 
tayı’nm Saygıdeğer Üyeleri; Aziz- Arka
daşlarımız :

Türk Kütüphaneciler Derneği’nin bü
tün mensupları ve dostları, Derneğimizin 
V. Kurultay’ına ulaşmış olmasının verdiği 
sevinç, mutluluk ve heyecanı îçindddîrldr. 
Bu kurultayın, kuruluşumuzun 21'inci yı
lma rastlaması da bir başka mutluluk 
vetîletîeîr. Geride- bıraktığımız yirmi yıl
lık süre içinde Derneğimizin ve kütüpha
necilik mesleğinin gösterdiği gelişme, he
pimizin göğsünü kabartacak bir durum 
göstermektedir. Derneğimizin ve mesleği
mizin bu günlere ve bu duruma ulaşma
sında emeği geçenleri saygı ile anmakta
yız.

Beşinci Kurultayımızın, Anadolu’daki 
ilk başkentimiz olan bu tarihî ve güzel 
şehirde, Me-^ll^na’larm, Sultan Alâaddinle- 
rin manevî huzurlarında toplanması se
vinç ve heyecanımızı daha çok artırmak
tadır. Bundan iki yıl önce, Niğde'de top
lanan IV. Kurultayımızda bulunanlar, 
Konya'lı meslektaşlarımızın bu Kurulta
yımızın kendi şdhîrldrîned toplanması 
için nasıl bir çaba harcadıklarını hatır
layacaklardır. Bu çabanın boşuna olmadı
ğını, içine girdiğimiz dostluk ve konukse
verlik çemberi açıkça göstermektedir. 
Bunda, resmîsinden özeline bütün Konya 
kuruluşlarının, küçüğünden büyüğüne 
bütün Konyalı’larm payı olduğu muhak
kaktır. Özellikle Konya ilinin ve Konya 
şehrinin yöneticileri, Konya Turizm Der
neği, Türk Kütüphaneciler Derneği Kon
ya Şubesi vs topyekûn KonyalI meslek
taşlarımız Kurultayımızdan ilgilerini esir
gememişler, bize destek olmuşlardır. Sa

yın Valinin şahsında Konya ili yönetici
lerine, Sayın Belediye Başkanınm şahsın
da Konya şehri yöneticilerine, sayın baş- 
kanmın şahsında Konya Turizm Derneği 
sorumlularına ve değerli meslektaşımız 
Celâldddîn Kişmir’in şahsında da Konya 
kütüphanecilerine ve Konya Şubemiz üye- 
ldrînd minnet ve şükran duygularımızı 
sunmayı ödenmesi gerekli bir borç saya
rız.

GENEL MERKEZ ORGANLARININ 
DURUMU 

Aziz arkadaşlarımız,
IV. Kurultayca yapılan seçimler so

nunda, Genel Merkez Yönetim Kurulu
muz, Genel Başkan Dr. Necmeddin Se- 
ferci^-lu'nun başkanlığında, Adnan Ötü- 
ken, Mıammer Ülker, Ahmet Borcaklı, 
Abdulah Savaşçı, Hasan Taner, Prof. Dr. 
Osman Ersoy, Dr. Özer Soysal, İsmet 
Binark ve Benal Acır’dan müteşekkil ola
rak kurulmuştu. Kurulumuz, Hasan Ta
ner’i Genel Başkan Yardımcılığına, Be- 
nal Acır'ı Genel Yazmanlığa, Muammer 
Ülker'i Genel Saymanlığa ve Prof. Dr. 
Osman Ersoy'u da Vezneci üyeliğe seç
mek suretiyle gerçekleştirdiği işbölümü
nü ve kadrosunu, görev döneminin sonu
na kadar sürdürmüştür.

Dr. Müjgân Cunbur, Mehmet Ataberk 
ve Abdülkadir Köylü’den oluşan Genel 
Merkez Denetleme Kurulunda da, Çalışma 
dönemi sonuna kadar bir değişiklik ol
mamıştır. .

Genel Merkez Haysiyet Divanı ise, 
Doç. Dr. Berin U. Yurdadoğ, Şahap Naz- 
mi Coşkunlar ve Abdülkadir Salgır’dan 
müteşekkil olarak hizmete hazır bulun
muştur.
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KAYIPLARIMIZ

Genel Merkez organlarının çalışma 
dönemimiz içindeki durumunu böylece 
tesbit ettikten sonra, hepimizi büyük 
üzüntülere boğan acı kayıplara da bir 
kaç cümle ile temas etmekten kendimizi 
alamıyacağız.

Türk Kütüphaneciler Derneği, V. Ça
lışma dönemi içinde iki şeref üyesini 
kaybetmek bahtsızlığına uğramıştır.

Bunların ilki, - IV. Kurultayımızdan 
hemen sonra ebediyet âlemine göçen Ca
hit Kırağlı idi. Kendisi, yurdumuzun çe
şitli yerlerinde gördüğü yöneticilik hiz
metleri sırasında kütüphaneciliğe verdiği 
değer ve önem dikkate alınarak, Balıke
sir Valisi bulunduğu sırada, II. Kurulta- 
yımızca Derneğimizin şeref üyeliğine se
çilmişti.

IV. Kurultayımızın oybirliği ile «şe
ref üyeliği»nd lâyık gördüğü emekli albay 
Halil Nuri Yurdakul’u da, 28 Nisan 1970’- 
de kaybettik. Kurtuluş Savaşlarımızın 
seçkin kahramanlarından biri olan ve as
kerlik hizmeti yanında Türk ulusunun 
eğitimine kendisini adamış bulunan rah
metli, görev dolayısiyle bulunduğu her 
yerde, halkın eğitilmesini sağlayıcı tesis
ler kurmuş, bu -arada kütüphaneler, oku
ma odaları açmıştı. Bütün- bunlar yanın
da, memleketi olan Bor'da kurduğu ve 
kendi adını taşıyan halk kütüphanesini 
Bor halkının ve Türk ulusunun hizmetine 
sunulmak üzere Devlete bağışlamıştı. 
Merhum, bütün bu hizmetlerle de yetin
memiş; ömrünün sonuna kadar, kurduğu 
kütüphanelere kitap sağlama yolunda gö
nüllü çabalar harcamıştı. Derneğimiz rah
metli Yurdakul'un bu hizmetlerini dikka
te alarak 1967 yılı Kütüphane Haftasında 
kendisini «Yılın Kütüphane Dostu» ilân 
etmiş, IV. Kurultayımız da kendisini «şe
ref 05^1^1»^ seçmişti.

Ebediyete - büyük acılar içinde uğurla
dığımız bu iki şeref üyemize Tanrıdan 

rahmetler diler, aziz hatıraları önünde 
saygı ile eğiliriz.

Çalışma dönemimiz içinde ebedilik 
âlemine ulaşmış kütüphanecileri de saygı 
ve rahmetle anarız.

YENİ ŞUBELERİMİZ

Değerli arkadaşlarımız,
Çalışma dönemimiz içinde, yeni şube

ler açmak suretiyle Dernek çalışmalarını 
yurt alanına daha çok yayabilme çabala
rımız devam etmiş ve iki yıl içinde Ma
nisa, Aydın, Gaziantep, Edirne ve Ağn'da 
yeni birer şube açılarak şube sayımızın 
27’ye yükseltilmesi sağlanmıştır.

Fakat, Yönetim Kurulumuzun görev 
döneminde kurulan şubeler bunlardan 
ibaret değildir. Kurulmasına bizden önce
ki Yönetim Kurulunca karar verilen, fa
kat Kıbrıs’la yapılan yazışmalarda görü
len aksamalar yüzünden kuruluşu ta
mamlanamamış - olan Kıbrıs şubemiz, 
Yönetim Kurulumuzun çabaları ile - res
men faaliyete geçme imkânına kavuşmuş
tur. Ayrıca, üyelerin ilgisizliği yüzünden 
«münfesih», yani kapanmış duruma dü
şen bir şubemiz de yeniden kurulmuş
tur. Eskişehir şubemiz, kuruculuk - yetkisi 
verilen arkadaşlarımız tarafından, yeni
den canlılığa kavuşturulmuştur. Böylece, 
görev dönemimiz içinde açılan şube sayı
sı, gerçekte yediye ulaşmaktadır.

PERSONEL KANUNU VE 
KÜTÜPHANECİ

Aziz kütüphaneciler,

Yıllardır bir türlü malî hükümleri 
uygulanamayan 657 sayılı Devlet Memur
ları Kanununun tümüyle yürürlüğe gir
mesini sağlamak üzere, bu kanunda de
ğişiklik yapılması işine girişilmesi, bütün 
Devlet memurlarının dikkatlerini bu ko
nu üzerine çekmiş ve bu dikkat uzun bir 
süre devam etmiştir. Kanundaki değişik
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lerin Türkiye Büyük Millet Meclisi komis
yonlarında görüşülmesi sırasında, hemen 
her mesleğin temsilcileri, özel haklar sağ
layabilmek ümidi ile Meclise koşmuş, bil
diriler yayınlamış, yürüyüşler yapmıştır. 
Bütün bunlar olurken, hepsi de Devlet 
memuru olan kütüphanecilerin haklarını 
koruma konusunda neler yapıldığı husu
su elbette ki bir soru işareti olarak zihin
lerinize takılmıştır. Şimdi bir kaç cümle 
ile bu sorunun karşılığını verelim :

Devlet Memurları Kanunu değişiklik 
tasarısının Millet Meclisi Komisyonların
da görüşülmesi sırasında, Genel Başkanı- 
mız, Türkiye Kütüphaneleri Kütüphaneci, 
Memur ve Hizmetlileri Sendikası Genel 
Başkanı olan Yönetim Kurulumuz üyesi 
Abdullah Savaşçı ile birlikte Millet Mec
lisini ziyaret ederek ilgili ve yetkîlîldrid 
görüşmüş, kütüphanecilerin durumu ile 
ilgili görüşmeler yapmıştır. Bu görüşme
ler sırasında, mesleğimizin temsilcileri, 
kütüphanecilerin esas itibariyle eğitim 
hizmeti gördükleri, buna ek olarak kü
tüphanelerde görevli bir çok öğretmen 
bulunduğu, bu iki kardeş mesleği biribi- 
rinden ayırmağa imkân bulunmadığı, bu 
itibarla kütüphaneciliğin de, «Eğitim ve 
öğretim hizmetleri» içinde yer alması ge
reken bir meslek sınıfı olduğu tezini sa
vunmuşlardır Buna göre, öğrdtmdnldrld 
kütüphaneciler aynı statüye bağlı olma
lıydılar. Bu konuda Genel Başkanlığımız
ca hazırlanan bir muhtıra da Millet Mec
lisi Bütçe ve Plan Komisyonu Başkanlı- 
ğı’na verilmiştir.

Derneğimizin temsilcileri bu teşeb
büslerinde yalnız kalmamışlardır. Özel
likle Millî Eğitim Bakanlığı Kültür Müs
teşarı sayın Mehmet Önder, müsteşarlığı
na bağlı dairelerde ve kütüphanelerde ça
lışan elemanların durumu ile ilgili de
ğerli çabalar göstermiştir.

Girişilen bu teşebbüslerin olumlu bir 
sonuç verdiğini -iddia edemeyeceğiz. Çün
kü, kütüphanecilik hizmetleri, kanunda 

yine eskiden olduğu gibi «Genel Yönetim 
Hizmetleri» içinde yer almış bulunmak
tadır. Ancak, şunu da belirtmek gerekir: 
Kütüphaneciler, kanunun tanıdığı özlük 
haklarına en az diğer devlet memurları 
kadar sahip olma imkânını elde etmiş
lerdir.

Bu arada bir hususu da belirtmek 
yerinde olacaktır : Yeni Devlet Memurla
rı Kanunu, öğrenim durumu dikkate alı
narak hazırlanmış bir kanundur. Haklar, 
ilgili hangi meslekten olursa olsun, öğ
renim durumuna göre ayarlanmıştır. Öğ
renim durumları bakımından bir birlik 
göstermeyen, yani aynı nitelikteki gö
revde her öğrenim seviyesinde ve çeşitli 
mdnşdldredn gelen arkadaşlarımızın bu
lunabildiği kütüphanecilerin durumunu, 
kanunun getirdiği bu -espri içinde savuna
bilmek oldukça güç olmuştur.

Derneğimiz, Devlet Memurları Kanu
nu ile ilgili teşebbüslerinde, sağlanması 
mümkün olmayan haklar istenmesi yolu
na gitmemiş, mesleğimizin nitelik ve gö
revlerini belirterek, bu nitelik ve görev
lere uvgun bir statüye sahip olmamız ge
rektiği görüşünü savunmuştur. Arkadaş- 
lenmız-m. Derneklerinin personel hakları 
üe ilgili konular üzerinde hassaslıkla 
es.reuğuna ve durmakta devam edeceği
ne emin olmalarını dileriz.

KÜTÜPHANE GEREÇLERİNİN 
STANDARTLAŞTIRILMASI

Kütüphanelerde kullanılan gereçlerde 
standartlaşmanın ekonomik bakımdan ve 
işlerde sürat ve kolaylık sağlama açısın
dan ne edrdcdde önem ve değer taşıdığını 
saygı değer topluluğunuza açıklamak ge
reksizdir .1961'de toplanan VII. Millî Eği
tim Şûrası da, kütüphane malzemelerinin 
standartlaşmaya gidilmesi yolunda bir 
karar vererek konuya Millî Eğitim Ba
kanlığının verdiği önemi belirtmişti. Fa
kat Bakanlığın, o tarihten bu yana, bu 
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yolda beliren önemli bir çabası görüleme
mişti.

'-örneğimizin, kütüphane gdrdçldrinee 
ttaneardlaşmayı sağlayacak bir teşebbü
se bundan önceki Çalışma döneminde gi
riştiği, kütüphanelerde kullanılacak ge
reçlerin ölçü ve standartlarını, örnekleri
ni veren iki cildlik bir eserin yayınlan
masına öncülük ettiği ve Kütüphane Mal
zemesi El Kitabı adını taşıyan bu dtdrm 
kütüphanelerde kullanılan basılı form ve 
defterlerle ilgili ilk cildinin 1968 yılında 
yayınlandığı hatırlardadır. Çalışma döne
mimiz içinde, bu eserde verilen örnekle
rin, tesbit edilen ölçüler içinde halk, ço
cuk ve okul kütüphaneleriyle Millî Kü- 
tüphane’de kullanılmasının sağlanması 
Millî Eğitim Bakanlığı’ndan resmen isten
miştir. Müracaatımızda, böylelikle hem 
kütüphane gerecinin kolay ve ucuza elde 
edilebileceği, hem - de- Millî Eğitim Şurası
nın verdiği bir kararın yerine getirilmesi 
imkânının sağlanacağı da belirtilmiştir. 
Fakat, üzülerek belirtelim, Millî Eğitim 
Bakanlığı bu konuda olumlu veya olum
suz, kesin bir davranış göstermemiştir - 
Eğer bu eserde yer alan kütüphane ge 
recldrînin yukarıda belirttiğimiz türlerde
ki kütüphanelerde kullanılması hususu 
kabul edilse idi, Derneğimiz bu basılı ge 
re^leri hazırlayıp kütüphanelere ucuz bir 
fiyatla gönderme görevini de seve seve 
yüklenecekti.

Bu konuda Millî Eğitim Bakanlığın
dan aldığımız ve vaad niteliğinde gördü
ğümüz bir yazı bu yoldaki umutlarımızı 
güçlendirmiştir.

a vesile- ile, Kütüphane Malzemesi 
Elkitabı’nın ikinci cildini, yazarının bu 
yoldaki hazırlıkları henüz tamamlanma
dığı için, henüz yayınlayamadığımızı da 
üzülerek belirtelim. Bilindiği gibi, bu cild, 
kütüphanelerde kullanılacak mobilyaya 
ait örnekleri verecektir.

KÜTÜPHANELER KANUNU

Kütüphaneciliğimizin en önemli me- 
tdldldrinden birinin, kütüphanelerimizin 
ve meslektaşlarımızın kanun himayesin
den yoksun bulunuşu olduğunu hepimiz 
biliyoruz. t^rde kurulan Kütüphaneler 
Planlama Komisyonunca hazırlanan - bir 
«Kütüphaneler Kanunu» tasarısı, Devlet 
Memurları Kanunu- ile ilgili olduğu ge
rekçesi ile, ilgililerce ele alınmamıştır. 
Tasarının kanunlaşması yolunda, Millî 
Eğitim Bakanlığı yetkilileri ile yapılan 
temaslarda hep, bu kanunun Devlet Me
murları Kanununun çıkışından sonra ele 
alınabileceği cevabı alınmıştır. Devlet Me
murları Kanunu artık çıkmış olduğuna 
göre, ilgililerin bu kanun üzerinde gele
cek çalışma dönemimiz içinde durması ve 
bunun kanunlaşmasına çalışması gerekir. 
Gelecek Kurultayımızda, o zaman - görev 
başında bulunacak Yönetim Kurulunun 
bu mdtdldnin bir çözüme bağlanmış ol
duğu müjdesini vermesi en içten dileği
mizdir.

AYNİYAT TALİMATNAMESİ
Kütüphaneciliğimizle ilgili bir diğer 

meselenin de, Ayniyat TalimatnamdSî’nin 
kütüphaneciyi, kusuru dışındaki kitap 
kayıplarından da sorumlu tutan hükmü
nün yürürlükten kaldırılması işi olduğu 
muhakkaktır. Yönetim Kurulumuz- bu 
meselenin de Kütüphaneler Kanunu ile 
çözüme bağlanabileceği düşüncesindedir . 
Böylece, kütüphane materyalinin ayniyat
tan sayılması önlenecek, fakat bunların 
muhafazasını sağlayıcı diğer hükümler 
de tesbit edilebilecektir. O bakımdan, Ay
niyat Talimatnamesi ile ilgili hususlar 
da söz konusu kanımla birlikte ele alına
bilecektir.

HALK KÜTÜPHANELERİ 
İLE İLGİLİ İŞLER

Yönetim Kurulumuz, hizmet süresi 
içinde, çeşitli türlerdeki kütüphaneleri
mizin özel bazı mdsdldlerine eğilmek fır
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satım da bulmuş ve bunlara çözüm yol
ları aramıştır. Bunlar üzerinde de kısaca 
durmak istiyoruz :

Halk kütüphanelerimizin yetişmiş 
personel sıkıntısı içinde -olduğu bir ger
çektir. Hiç değilse il halk kütüphaneleri
nin - başına meslek -eğitimi görmüş bir ele
manın getirilmesi Millî Eğitim Bakanlığı 
Kütüphaneler Genel Müdürlüğünce bir 
hedef - olarak ele alındığı halde, bu husus 
gercdkleştirîldmemdktdeir. Bunda, Üni
versitelerimizin kütüphanecilik bölümle
rinden mezun olanların sağlanan - imkân
ları az bulmaları gibi maddî sebeplerin 
yanında, bunların atanmaları sırasında 
görülen aksaklıklar da büyük rol oyna
maktadır.

Yurdumuzda memurların atanmaları 
ilgili olan yasalara göre, her memurun 
bir adaylık dönemi geçirmesi gerekmek
tedir. Yine- yasalara göre, halk kütüpha
neleri müdürleri esas itibariyle Valilik
lerce tayin ediliyor. Gördükleri öğretimin 
gereği olarak halk kütüphanelerine mü
dür olarak atanması istenilen, fakat aday
lık süresi içinde kdndîtmd müdürlük yet
ki ve- sorumluluğu verilemeyen Kütüpha
necilik öğrenimi - yapmış gençlerle, kütüp
hanenin mevcut personel arasında psiko
lojik etkiler altında, istenmeyen, hattâ ha
zan hoş olmayan olaylar ve durumlar 
meydana gelebiliyor.

Devlet hizmetine giren herkesin bir 
adaylık dönemi geçirmesi kadar tabii bir 
şey yoktur. Memur -adayı, okulda öğre- 
nemediği ve öğrenmesine imkân bulun
mayan bir çok şeyi bu dönemde öğrenir. 
İşinin inceliklerine bu dönemde vakıf 
olur. Bu, meslek eğitimi görmüş olanlar 
için de- böyledir. Bu itibarla da, Kütüp
hanecilik Bölümlerinden mezun olup halk 
kütüphanelerinde görev alanların böyle 
bir dönem geçirmeleri normal, hattâ za
rurîdir. Ancak, atandığı görevde de bu 
görevin gerektirdiği yetki ve sorumluluk
lara sahip olmalıdır.

Derneğimiz, halk kütüphanelerinde 
görev alan üniversite kütüphanecilik bö
lümleri mezunlarının bu durumu ile ilgi
li olarak, Kütüphaneler Genel Müdürlüğü 
ile sık sık temaslarda bulunmuş ve bir 
çözüm yolu olarak, bunların adaylık dö
nemlerini Ankara ve İstanbul gibi büyük 
şehirlerimizin tam kuruluşlu kütüphane
lerinde geçirmelerini ve asıl görevlerine 
bu dönemin tamamlanmasından sonra, 
görevlerinin gerektirdiği yetki ve sorum
luklarla gönderîlmdldrinî teklif etmiştir. 
Ancak, yasalar dolayısıyla buna da imkân 
görülememiştir.

Yeni Devlet Memurları Kanununun 
bu konuya bir çözüm yolu getirdiğini sa
nıyoruz. Bu kanunun da ışığı altında, me
selenin gelecek Yönetim Kurulunca yeni
den ele alınıp, ilgili resmî makamlarla -iş
birliği edilerek bir çözüme bağlanabilece
ği kanısındayız. Bu mesele çözümlenme
diği takdirde, halk kütüphanelerimizin ye
tişmiş eleman ihtiyacı daha uzun süre gi- 
ddrîlemdydcdktir.

Derneğimizin, halk kütüphanelerimi
zin ayrılmaz bir parçası saydığımız çocuk 
kütüphanelerinin personel mdsdldsî ile il
gili teşebbüsleri de olmuştur. Özellikle, 
çocuk kütüphanelerinde görevli öğret
men arkadaşlarımıza, diğer öğretmenler 
gibi «öğretim ödeneği» verilmesi, yine ya
salar dolayısıyla ek dersleri olan öğret
menlerin bu derslerinin kdtîlmdsî sebe
biyle bu derslerin iadesi için müracaatta 
bulunulması gibi çalışmalarımız bunlar 
arasındadır. Bütün bu müracaatlar, yeni 
Devlet Memurları Kanununun bu mdtdld- 
leri çözümleyeceği gerekçesi ile, ilgililer
ce sonuçlandırılmamıştır. Yeni kanuna 
göre, çocuk kütüphandldrmed görev alan 
arkadaşlarımızın durumunun yeniden -ele 
alınıp edğdrldneirlmdsi gerekeceği şüp
hesizdir.

Halk ve çocuk kütüphanelerimizde, 
üzerinde durulması gerekli bir meselenin 
de, bu kütüphanelerimizin çalışma ve ya
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rarlanmaya açık tutulma saatleri olduğu
na inanan derneğimiz, bu yoldaki görüş ve 
tekliflerini Kütüphaneler -Genel Müdürlü
ğüne ulaştırmıştır. Genel Müdürlükten bu 
konu ile ilgili - olarak aldığımız cevapta, 
konunun yeni Devlet Memurları Kanunu
nun çalışma tastldri- ile ilgili hükümleri 
yürürlüğe girdikten sonra ele alınıp sonu
ca bağlanacağı belirtilmiştir ki, bu da 
önümüzdeki aylar içinde gerçekleşebile
cektir.

Çalışma saatleri ile ilgili olan bu tek
lifimiz, halk ve çocuk kütüphanelerimizin 
diğer resmî dairelerin ve okulların açık 
olduğu saatlerin dışında da açık kalması 
amacını gütmektedir. Böylece, bir işte 
çalıştığı için normal çalışma süresi için
de kütüphanelere gelemeyen okuyucula
rın da bu imkândan yararlanması müm
kün olabilecektir. Teklifimiz, kütüphane
cilerin hafta tatili mdsdletind de çözüm 
yolu göstermektedir.

ÜNİVERSİTE KÜTÜPHANELERİ 
İLE İLGİLİ İŞLER

Yönetim Kurulumuzun Üniversite kü
tüphaneleri ile ilgili olarak giriştiği ça
lışmalar da şöyle özetlenebilir :

Bilindiği üzere, son yıllarda üniver
sitede bir reform yapılması ve bu amaç
la bir «üniversite reformu kanunu» hazır
lanması yolunda bir süreden beri çalış
malar yapılmaktadır. Üniversitelerimizce 
ve Millî Eğitim Bakanlığımızca yürütülen 
bu çalışmalar henüz sonuçlanmış değil
dir.

Üniversitede bir reform - yapılması 
düşüncesi, kütüphanelerin ve kütüphane
cilerin bu reform içinde alacağı yer ko
nusunun ele alınmasını gerektirmiş ve 
Yönetim Kurulumuz, meseleyi incelemek 
ve hazırlanmakta olan kanun tasarısına 
kütüphanecilerle ve kütüphanelerle ilgili 
ek maddeler konulmasını sağlamak üzere 
bir komisyon kurmuştur. Fakat, ne ya

zık ki, özellikle Millî Eğitim Bakanlığın
da hazırlanan metin elde edilemediği için, 
tasarının kütüphaneciler ve kütüphane
lerle ilgili hükümleri öğrenilmemiş ve bu 
konuda bir çalışma yapılabilme imkânı 
bulunamamıştır. Bununla birlikte, Deme 
ğimizin üniversite kütüphaneleri ve kü
tüphanecileri hakkındaki düşüncesi belir
gin bir duruma girmiştir .Buna göre, üni
versite kütüphanecileri, kütüphanelerin
de bulunan bilgi kaynaklarını öğretim 
üyelerinin ve öğrencilerin yararlanmasına 
sunmak ve böylece onların araştırmaları
nı kolaylaştırmak suretiyle üniversitenin 
akademik çalışmalarına katılan ve katkı
da bulunan elemanlarıdır. Bu itibarla 
kendilerinin üniversitenin diğer İdarî per
sonelinin bağlı olduğu statüye bağlan
maları imkânsızdır. Üniversite kütüpha
neleri üniversitedeki İdarî ünitelerden ay
rı bir ünite olmalı ve kütüphaneciler aka
demik personelin bağlı bulunduğu sta
tüye bağlanmalıdır. Bu görüş açısından 
hareket edilerek haztrlanacak kanun ta
sarısı maddelerinin ana tasarıya eklen
mek üzere ilgililere teklif edilmesi yerin
de olur. Bunun gelecek dönemde başarı
lacağını sanıyoruz. Bu konuda İstanbul 
Üniversitesi Edebiyat Fakültesi Kütüpha
ne Müdürü Dr. Jale Baysal'm da dikkate 
değer çaba ve çalışmaları olmuştur.

Yapılan açıklama da gösteriyor - ki, 
Yönetim Kurulumuz, başarıya ulaşama
mış olsa bile, m'esleyi ortaya koymuştur. 
Çözüm yolları da aşağı yukarı tesbit edil
miş durumdadır. Yapılacak iş, bunların 
en uygununu seçip o yolda faaliyet gös
termekten ibaret kalmıştır.

Yönetim Kurulumuzun üniversite kü
tüphaneleri konusunda gösterdiği bir baş
ka çalışma da, bu tür kütüphanelere per
sonel alınırken beliren olumsuz davra
nışlara tepki gösterilmesi olmuştur. Yu
karıda da belirttiğimiz giib, kütüphaneci, 
üniversitenin «akademik» çalışmalarına 
katılan ve katkıda bulunan kişidir. Bu 
itibarla, üniversite -kütüphanecisinde ara
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nacak eğitim standardı da yüksek olma
lıdır. -Üniversite kütüphanelerine alına
cak elemanlarda, en az üniversite sevi
yesinde kütüphanecilik eğitimi görmüş 
oıma şartının aranması kadar tabii bir 
şey olmamak gerekir. Ne- var ki, bir kı
sım üniversite yetkilileri bu hususu umur
samaz görünüyorlar ve kütüphanelerine 
eleman alırken ne eğitim ve öğretim sevi
yesini, ne de meslek tecrübesini dikkate 
alıyorlar. Bu olumsuz davranışlar, özel 
likle, gazete ilânlarında yansımaktadır. 
Yönetim Kurulumuz, böyle bir olumsuz 
davranış içinde- olduğunu gördüğü Üni
versiteler yetkililerini, yerine göre ikaz, 
yerine göre protesto etme görevini müm
kün olduğunca yerine getirmeğe çalış
mıştır. Böylece, meslek şerefinin Üniver
siteler önünde korunmasına çalışılmıştır. 
Bu tür ikaz ve protestolar bundan sonra 
da sürdürülürse, üniversite yetkilileri - ve 
ilgililer kütüphanelerine ve kütüphanecile 
rine olan davranışlarını ister istemez de
ğiştireceklerdir. Bunun yanında, kütüp
haneci arkadaşlarımız da, Demeklerini 
kendilerinin daimi bir destekçisi ola
rak görmenin huzurunu duyacaklardır.

OKUL KÜTÜPHANELERİ 
İLE İLGİLİ İŞLER

Yönetim Kurlumuz, okul kütüphane
lerimizin içinde bulunduğu acıklı durumu 
dikkate alarak, bunların ıslahı ve hizmete 
daha elverişli bir duruma getirilmelerini 
sağlayacağını umduğu bir takım teşeb
büslere de girişmiştir. Konu ile ilgili ola
rak düşündüğümüz ve Millî Eğitim Ba
kanlığına da intikal ettirdiğimiz iki ted
bir üzerinde kısaca durmak isteriz.

Okul kütüphanelerinin en büyük 
dertlerinden birinin, bu kütüphanelerin 
durumları ve çalışmaları ile ilgilenecek, 
onlara yardımcı ve destek olacak merke
zî bir büronun bulunmayışı olduğu üze
rinde durularak, Millî Eğitim Bakanlığı 
bünyesinde bir «Okul Kütüphaneleri Mü

dürlüğü» kurulması istenilmiştir. Bu tek
lifin kabulü halinde, okul kütüphaneleri
mizin, özellikle meslekî meselelerini bü
yük ölçüde çözümleme imkânına kavuşa
bileceklerine inanıyoruz.

Okul kütüphaneleri ile ilgili ikinci 
teKmaııız ise, bu kütüphanelerin personel 
mcbu^me ibr çözüm yolu bulunmasını 
saglayacah niteliktedir. Buna göre, öğret
men yetiştiren her derecedeki okullara 
kütüphanecilik dersleri konulacak ve 
okul kütüphanelerinin yönetimi bu ders
leri okumuş öğretmenlere verilecektir. 
Bu tedbirin ,okul kütüphanelerimizi bü
yük Ölçüde düzelteceğini sanıyoruz. Asıl 
görevi kütüphanecilik olmayan veya ço
ğu kez başka işlerde çalıştırılan okul kü
tüphanesi personelinin bu kütüphanelere 
yararlı olamadığı bir gerçektir. Kütüpha
necilik bilgileri ile donatılmış bir öğret
men, okul müfredatını da gayet iyi bile
ceği için, kütüphanenin sahip bulunduğu 
kaynakları yararlanmaya sunmada daha 
başarılı olacağı gibi, diğer öğretmenlerin 
ve öğrencilerin kütüphaneye bakışı ve 
daha da önemlisi, kütüphane anlayışı da 
değişecektir.

Memnunlukla öğrendiğimize göre, 
mesele Millî Eğitim Bakanlığı Talim ve 
Terbiye Kurulunca ele alınmış ve ilgili 
dairelerin bu konudaki düşünceleri so
rulmuştur. Kütüphaneler Genel Müdür
lüğümüzün bu teklifimizi destekleyen bir 
yazıyı sözü edilen Kurula gönderdiğini 
de sevinçle öğrenmiş durumdayız. Okul 
kütüphaneleri ile ilgili teşebbüslerimizin 
olumlu bir sonuca bağlanabileceği yolun
daki umutlarımız böylece güç kazanmış 
olmaktadır.

KÜTÜPHANE HAFTALARI

İziz arkadaşlarımız,

_-S4 yılından beri, Yönetim Kurulla
rımızın sürekli olarak üzerinde çalıştığı 
konulardan birinin de, her yıl kutlanmak
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ta olan kütüphane haftalarını düzenlemek 
olduğunu biliyorsunuz. Yönetim Kurulu
muz da, 1968 ve 1969 yıllarına ait V. ve 
VI. kütüphane haftalarını düzenlemiş ve 
bunların daha öncekilere göre daha can
lı, daha renkli ve daha yaygın olmasına 
çalışmıştır.

Yurdun çeşitli yerlerindeki kütüpha
neci- arkadaşlarımızın Demdğîmîzcd orta
ya- konulan ve düzenlenmekte olan bu 
haftalara - büyük - bir ilgi göstermekte ol
maları haftamızın çevrelerinde canlı bir 
biçimde kutlanması için çaba harcamala
rı gerçekten sevindiricidir. Millî Eğitim 
Bakanlığı, Diyanet İşleri Başkanlığı ve 
TRT gibi çeşitli eğitim ve kültür kuru
luşlarının kütüphane haftalarımıza gös
termekte oldukları ilginin V. ve VI. kü
tüphane haftalarında da sürdürüldüğünü 
özellikle belirtmek isteriz. V. Kütüphane 
haftasında, «sayfa işaret» kartları bastı
rılıp yurdun dört bucağına bol sayıda dar 
ğıtılmasını sağlayan Sümerbank'm gös
terdiği işbirliği anlayışı da dikkate - de
ğer.

Memnunlukla belirtilmesi gerekli bir 
diğer husus da, basının Kütüphane Haf
talarına verdiği önemde görülen gelişme
dir. Kütüphane haftalarımız içinde, özel
likle Anadolu basınında kütüphanecilikle 
ilgili çeşitli yazılar yayınlanmaktadır. 
Böylece .basınımız, bu hareketin - kamu 
oyuna mal edîlmdsind yardımcı olmakta 
ve katkıda bulunmaktadır.

TRT’nin kütüphane haftaları - dolayı
sıyla Türkiye radyolarında ve Aıkara te
levizyonunda yaptığı - yayınlar da bilhassa 
dikkate değer. Özellikle Ankara radyosu, 
gerek V., gerekse VI. kütüphane haftala
rında, hafta ile ilgili çeşitli programlar 
yayınlanmıştır. Son kütüphane haftasın
da, Türk - Kütüphaneciler Derneği - adına 
bir radyo konuşması yapılmasına imkân 
verilmesi de ayrıca teşekkürü gerektiren 
bir durumdur.

Kütüphane haftaları ile ilgili önemli 
bir durumy ve bu konudaki görüşümüzü 
belirtmek gerektiği kanısındayız. Kurul
tayımız bu konuyu görüşür ve karara 
bağlarsa, gelecek kütüphane haftalarının 
daha canlı, hareketli ve renkli bir biçim
de kutlanmasına imkân sağlanabilecektir: 
Bilindiği üzere, kuruluşundan bu yana 
kütüphane haftalarımız Kasım ayının son 
haftasında kutlanmaktadır. Bu günler, 
Derneğimizin kuruluş yıldönümüne rast
ladığı için seçilmiş ve benimsenmiştir. 
Ancak, 6 yıllık tecrübe göstermiştir ki, 
Kasım ayının son haftası, haftamızın 
kutlanması için uygun bir zaman değil
dir. Çünkü, kasım ayı daha önce konul
muş ve benimsenmiş çeşitli haftaların 
kutlandığı bir aydır. Bütün bu «haftala
rın da aynı ay içinde kutlanması, ayın 
sonuna rastlayan «kütüphane Haftası»na 
duyulan ilgiyi - azaltmaktadır. Ayrıca, mil
letlerarası bir hafta niteliğinde olan 
«Dünya Çocuk Kitapları Haftası» da Ka
sım ayı içinde kutlanmaktadır. Kütüpha
nelerle ilgili iki haftanın aynı ay içinde 
ve onbeş gün ara ile kutlanmakta oluşu 
haftalara olan ilgiyi azalttığı gibi, kü
tüphaneci arkadaşlarımızı da güç durum
da bırakmaktadır. Üst üste gelen bu haf
talar dolayısıyla sergiler, konferanslar, 
toplantılar düzenlemek gerçekten çetin 
bir iş olmaktadır. Bu hususları dikkate 
alan Genel Merkez Yönetim Kurulunuz, 
Kütüphane Haftamızın kutlandığı tarihle
rin değiştirilmesi gerektiği görüşünü be
nimsemiştir. Kütüphane Haftasını kutla
ma tarihinin, diğer haftaların az olduğu 
bir döneme rastlaması ve milletlerarası 
bir nitelik taşıdığı - için tarihinin değişti
rilmesine imkân olmayan «Dünya Çocuk 
Kitapları Haftası»ndan oldukça uzak bir 
tarihte kutlanması gerektiği kanısındayız. 
Böylece, hem haftaya olan ilgi daha çok 
artacak, hem de toplumun ilgisi yılda iki 
kez kitap ve kütüphane konusuna çekil
miş olacaktır. Kütüphaneci arkadaşları
mız ise, bu iki hafta arasında bulunacak 
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süre içinde daha iyi hazırlık yapma im
kânına - kavuşabîldcdkldreîr. Kütüphane 
haftasının, diğer haftaların bulunmadığı 
bir döneme rastlatılma’’ durumunda, Mil
lî Eğitim Bakanlığının okullarda kutlan
masını mecburî kıldığı belli günler ve 
haftalar arasına alınabileceğini de belirt
meliyiz.

İşte bütün bu durumlar, kütüphane 
haftamızın kutlanması tarihinde bir deği
şiklik yapılması gereğini ortaya koymuş 
ve Genel Yönetim Kurulumuzun bu me
seleyi Kurultayımızın huzuruna çıkarma
sını gerektirmiştir. Yaptığımız incdldmd- 
ler, kütüphane haftasının Mart ayının son 
veya Nisan -ayının ilk haftasında kutla
nabileceğini göstermiştir. Kurultay üyele
rimizin bu konudaki görüşleri de alına
rak mdsdldnîn bir sonuca bağlanması bi
zi tdvindirdcdktîr.

YAYIN ÇALIŞMALARIMIZ
Genel Merkezimizin en önemli çalış

malarının, yayın çalışmaları olduğunu bi
liyorsunuz. Bu çalışmalar, Derneğimizin 
yayın organı olan Türk Kütüphaneciler 
Derneği Bülteni’ni çıkarma ve kütüphane
cilikle ilgili monografiler yayınlama bi
çiminde kendisini göstermektedir.

Yönetim Kurulumuzun görevi devral
dığı IV. Kurultay’a kadar, Türk Kütüpha
neciler Derneği Bülteninin XVII. cild, 
l’inci sayısı çıkarılmıştı. Çalışma döne
mimiz içinde, XVII. cildin, 2, 3 ve 4’üncü 
sayıları, XVIII. cildin 1, 2, 3 ve 4’üncü 
sayıları ve 1970 yılma ait XIX. cildin de 
1 ve 2’inci sayıları yayınlanmıştır. Böyle- 
ce, çalışma dönemimiz içinde Bültenimi
zin 9 sayısı yayınlanmış olmaktadır. Üze
rinde önemle durulması gereken bir baş
ka husus ta, yayın alanına çıkışından bu 
yana, ilk defa olarak, Bültenimizin bu yıl 
çıkması gereken zamanlarda- yayınlana
bilmiş olmasıdır. Bu turdtld, ilk çıkıştan 
hu yana süregelen gecikmeler önlenmiş 
ve Bültenimiz düzgün aralıklarla yayınla

nan bir türdlî - yayın olma niteliğine ka
vuşmuştur.

Türk Kütüphaneciler Derneği Bülteni
nin çalışma dönemimiz içinde çıkan sayı
larında, teknik mükemmelliğe doğru 
önemli bir adım atıldığı da, sanırız, dik- 
katldrmîzedn kaçmamıştır. Dergimizin, 
yalnızca muhteva yönünden değil, aynı 
zamanda fizik yapısı yönünden de mü
kemmel bir - duruma gelmesi başlıca dilek 
ve amacımız olmuştur. Bu amaca büyük 
ölçüde ulaşabildiğimizi sanıyoruz.

Türk Kütüphaneciler Derneği Bülte
ninde görebileceğiniz bir başka değişiklik 
te. XVIII. cildden itibaren alınmasına 
başlanan reklâmlardır. Bülten’imizin ma
liyetini biraz olsun düşürebilmek için, 
bankalardan ve başka ticaret kuruluşla
rından reklâm sağlanması - yoluna gidil
miş ve bu alanda başarıya ulaşılmıştır. 
Bu arada, resmî nitelikteki kuruluşların 
reklâmlarından yararlanma - imkânlarını 
elde etmek üzere Basın İlân Kurumu’na 
başvurulmuş ve Bültenimiz, Kurumun 
ilân vermede aradığı niteliklere sahip 
bulunduğu -anlaşıldığı için, ilân alabile
cek dergiler listesine alınmıştır. Böylece, 
TKD Bülteni, daha sürekli ve daha kolay 
reklâm alma imkânına kavuşmuş olmak
tadır.

Genel Merkezimizin kitap yayını, üzü
lerek belirtelim ki, bu dönem içinde, di
lediğimiz kadar başarılı olamamıştır. Bu 
dönem içinde, iki yeni eser yaymlanabil- 
miştir.

Bunlardan biri, Dil ve Tarih-Coğrafya 
Fakültesi Kütüphanecliik Kürsüsü asis
tanlarından Dr. Özer Soysal’ın Türkiye’de 
Okul Kütüphanesi (Ankara, 1970) adlı kü
çük araştırmasıdır. Dr. Soysal, bu küçük 
eserinde, yaptığı inceleme ve araştırma
lara dayanarak, Türkiye’mizin okul kü
tüphaneleri meselesini ele almakta, okul 
kütüphanelerimizin ıslahı ve geliştirilme 
si konusundaki ' düşüncelerini ortaya koy
maktadır,
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Tanzimattan bu yana Türk yazarları
nın kullandıkları takma adları tesbit eden 
bir küçük çalışma da yayınlanmak üzere
dir.

KÜTÜPHANECİLER MARŞI

Bir «Kütüphaneciler Marşı» yazılma
sı ve bestelenmesi konusunda yaptığımız 
çalışmalar da olumlu sonuçlara ulaşma 
yolundadır. Marşın güftesi açılan bir ya
rışma sonunda tesbit edilmiş, sıra bunun 
bestelenmesine gelmiştir. Bestelenmesi 
için, yurdumuzun tanınmış marş besteci
leri ile temaslarımız bu güne kadar de
vam etmiştir. Bu işin de çok - kısa bir sü
re sonra sonuçlanabileceğini umuyoruz.

Genel Merkez Yönetim Kurulunuz, 
Kütüphaneciler Marşı işini, merhum şeref 
üyemiz Halil Nuri Yurdakul'un bir vasi
yeti olarak ele almış ve yürütmüştür. 
Çünkü, kütüphaneciler için bir marş ya
pılması işini bize ilham ve teklif eden 
kendisidir.

Rahmetlinin bu yoldaki teklif ve tel
kinlerini olumlu karşılayan Yönetim Ku
rulumuz Dil ve Tarih-Coğrafya Fakültesi 
Yeni Türk Edebiyatı Profesörü Dr. Gün
düz Akıncı, Millî Eğitim Bakanlığı Kültür 
Müsteşar Yardımcısı ve şair Cahit Küle- 
bi, Millî Kütüphane Genel Müdürü Dr. 
Müjgân Cunbur, Devlet Opera ve Balesi 
Bestecilerinden Sabahattin Kalender ve 
Millî Kütüphane- Müzik ve Güzel Sanat
lar Şube Müdürü Ahmet Borcaklı'dan 
oluşan bir «Seçiciler Kurulu» kurarak 
ilk yarışmayı açmıştır Söz konusu ya
rışmaya ancak 5- manzume gelmiş ve 
Prof. Dr. Gündüz Akıncı'nın yurt dışına 
gitmesi üzerine Derneğimiz kurucuların
dan ve Yönetim Kurulu üyemiz sayın 
Adnan Ötüken'in alındığı «seçiciler kuru
lumun incelemesi sonunda bu eserlerin 
önceden tesbit edilen şartlara uygun ve 
istenilen nitelikte olmadığı sonucuna va
rılmıştır.

Bu durum karşısında, Yönetim Ku
rulumuz- .seçiciler kurulunun tavsiyesine 
de uyarak, daha önce üç kişiye verilmesi 
kararlaştırılan ödüllerin tek kişiye veril
mek suretiyle birleştirilmesi ve artırıl
ması yoluna giderek yeniden yarışma aç
mıştır. İkinci defa açılan yarışma, 1 Ni
san 1970- tarihinde başlayarak 19 Mayıs 
1970 günü sona ermiş ve bu süre çinde 
yarışmaya 52 eser gelmiştir. Bu 52 man
zume geliş sırasına konularak numaralan
mış ve belli boylardaki kâğıtlara imza
sız olarak kopya edilerek seçiciler kuru
lunun incelemesine sunulmuştur. Seçici
ler kurulu, 5 Haziran 1970 günü yaptığı 
toplantıda bu eserleri ayrı ayrı incelemiş 
ve (2) sıra numaralı şiiri oybirliği ile ödül 
kazanmağa değer bulmuştur. Değerlendir
me, hem sanat açısından, hem de önce
den seçiciler kurulunun tesbit ettiği şart
lara uygunluk bakımından yapılmıştır. 
Seçiciler kurulumuz, ayrıca üç şiiri de 
yayınlanmağa değer bulmuştur.

Seçiciler Kurulunun bu yoldaki kara
rı Yönetim Kurulumuza ulaştıktan sonra 
Yönetim Kurulumuz, bu kararda numa
raları belirtilen şiirleri, ayrı bir dosyada 
bulunan asılları ile karşılaştırmış ve 
ödül kazanmağa değer görülen şiirin şair 
Ârif Nihad Asya tarafından yazıldığını 
tesbit etmiştir. Seçiciler Kurulunca yayın
lanmağa değer görülen şiirlerden (1) nu
maralısının şair İlhan Geçer'e, (5) numa
ralısının şair Gevher İhsan Miskioğlu'na, 
(51) numarlısınm ise,- bir kütüphaneciye, 
Söke Halk Kütüphanesi Memuru Muide 
Gürsan’a aittir.

Yarışma birincisi olan Ârif Nihad 
Asya'ya, ödülü 27 Haziran 1970 Çarşam
ba günü yapılan ve Yönetim Kurulumuz 
ve seçiciler Kurulu üyelerinin katıldığı 
mütevazi bir törenle verilmiştir. Yöne
tim Kurulumuz, yayınlanmağa değer gö
rülen şiirlerin yazarlarına da birer kitap 
açacağı armağan edilmesine karar ver
miştir.
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IFLA İLE İLİŞKİLER

Derneğimizin, üyesi bulunduğu millet
lerarası bir kuruluş olan IFLA (Kütüpha
ne Dernekleri ^Milletlerarası Federasyonu) 
ile olan olumlu ilişkileri görev süremiz 
içinde de devam etmiştir.

Federasyonun Kopenhag’da yapılan 
1969 yılı Genel Kurul toplantısına, deme
ğimizi ve Türkiyemizi temsilen Merkez 
Haysiyat Divanı üyemiz Doç. Dr. Berin 
U. Yurdadoğ katılmıştır. Demeğimizi An
kara Şubesi üyelerinden olan ve 1962 yı
lında Ankara Üniversitesi İDİ ve Tarih- 
Coğrafya Fakültesi Kütüphanecilik Bölü
münde dersler vermiş bulunan Amerikalı 
meslektaşımız Miss Nance O'Neall de bu 
toplantılara Derneğimiz gözlemcisi olarak 
katılmıştır. IFLA toplantılarına Derneği
miz temsilcilerinin katılabilmesi gerçek
ten önemlidir. Türk kütüphaneciliğinin 
sesini dış ülkelerde duyurabilmek, böyle- 
ce daha çok mümkün olabilmektedir.

Kütüphaneci Dernekleri Milletlerara
sı Federasyonunun bu yılki toplantıları, 
Rusya'da, Moskova ve Leningrad şehirle
rinde yapılacaktır. Bu toplantıya da, eski 
Genel Balkanlarımızdan ve Merkez Yöne
tim Kurulumuz üyesi Prof. Dr. Osman 
Ersoy ile Merkez Haysiyet - Divanı üyemiz 
ve Ankara Şubesi Başkanımız Doç. Dr. 
Berin U. Yurdadoğ demeğimiz temsilcisi 
olarak katılmaktadırlar. 28 Ajğustosta 
başlayacak ve bir hafta sürecek olan bu 
toplantılarda, arkadaşlarımızın demeğimi
zi ve Türkiyemizi en iyi biçimde temsil 
edeceklerine inanıyoruz.

IFLA toplantıları her yıl - ayrı bir ül
kede toplnamaktadır. Bu, kütüphanecilik 
hareketinin o ülkeye kaymasını sağladığı 
gibi, turistik kazançlar elde edilmesini de 
mümkün kılmaktadır. Derneğimizin malî 
yönden güçsüz bir durumda bulunması, 
yurdumuzun büyük turistik otellerden ve 
modem kongre salonlarından yoksun ol
ması gibi sebepler yüzünden, IFLA top

lantılarından birinin de yurdumuzda ya
pılması bugüne kadar istdnildmemiştî. 
Şimdi ise durum oldukça değişmiştir. 
Yurdumuz, milletlerarası bir toplantının 
yapılmasını mümkün kılacak tesislere, 
derneğimizi de bu toplantıyı organize 
edebilecek güce sahip duruma gelmiştir. 
Bu bakımdan, bu yılki IFLA toplantısına 
katılacak temsilcilerimizin 1973'te yapıla
cak IFLA toplantısının Türkiye’de yapıl
masını teklif etmelerinin yerinde olacağı
nı düşünüyoruz. Bu tarih, Cumhuriyetimi
zin kuruluşunun 50’nci yılma rastlaması 
itibariyle de önemlidir. Toplantıya katıla
cak yabancı ülkelerdeki kardeş dernekle
rin yüzlerce temsilcisine yurdumuzun ta
rihî değerlerinin ve turistik güzellikleri
nin gösterilmesi yanında Cumhuriyetimi
zin elli yıl içindeki başarılarını kütüpha
neciliğimizdeki gelişmeleri gösterme fır
satı da elde edilecektir.

Bu hususları dikkate alarak, bu yılki 
IFLA toplantılarına katılacak temsilcile
rimizin 1973 yılındaki IFLA toplantıları
nın Türkiye’de yapılması teklifini IFLA 
Genel Kuruluna götürmeleri hususunu 
tasvibinize sunmaya karar verdik. Bu hu
sus Kurultayımızca benimsenirse, -arka
daşlarımız teklifimizi IFLA Genel Kurulu 
Başkanlığına sunacaklardır.

UNESCO İLE İLİŞKİLER

Demeğimizin, UNESCO Türkiye Millî 
Komisyonu’nun üyesi bulunduğunu ve bu 
kurulunun genel kurullarında bir üye ile 
temsil edildiğini biliyorsunuz. Görev dö
nemimiz içinde de- bu temsil faaliyeti - de
vam etmiş bulunmaktadır. UNESCO top
lantılarında Derneğimizi Genel Başkanı- 
mız temsil etmiştir.

Bu kuruluşun 1969 yılında yapılan 
XI. Döneme ait ilk genel kurul toplantı
sında, Genel Başkanımız bu Kuruluşun 
Denetleme Kurulu üyeliğine, Genel Yöne
tim Kurulu üyemiz Adnan ötüken de Ko
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misyon Yönetim Kurulu üyeliğine seçil 
mişlerdir.

TOPLUMSAL ÇALIŞMALAR
Yönetim Kurulumuz, çalışma dönemi 

içinde, çeşitli toplumsal faaliyetlerde bu
lunmaktan - veya bunlara katılmaktan da 
geri kalmamıştır.

Bunların en önemlisi, Cumhurbaşkan
lığı Senfoni Orkestrasının beneğimiz ya 
rarına verdiği konserdir. Millî Eğitim Ba
kanlığı Kültür Müsteşarlığının lûtufları 
ile sağlanan bu konser, Derneğimize 6428 
lira 25 kuruş net gelir bırakmıştır. Or
kestranın önümüzdeki mevsimde vereceği 
konserlerden birinin de Derneğimize ay
rılması için Kültür Müsteşarlığına şimdi
den başvurmuş bulunuyoruz. Yeni Yöne
tim Kurulumuzun bu imkândan yararlan
ma imkânını bulabileceğini umarı.”

Toplumsal çalışmalarımızın diğer bir 
bölümünü, çeşitli vesilelerle düzenlenen 
toplantılar teşkil etmiştir. Yurdumuzun 
ikinci defa ziyaret eden Ankara'daki Kü
tüphanecilik - Bölümümüzün ilk profesörü 
Dr. Robert B. Downs için, Ankara’da açı
lan Kütüphanecilikle ilgili İngiliz Kitapla
rı Sergisi ve Kütüphaneciler Marşı Güfte 
Yarışması ödüllerinin verilmesi münase
betiyle düzenlenen toplantılar ve verilen 
çaylar bunlar arasındadır. Pek tabiî, 1968 
ve 1969 yılları Kütüphne Hatlarında da 
çeşitli toplantılar, konferanslar düzenlen
miş, konserler verdirilmiştir.

Ankara Üniversitesi Kütüphanecilik 
Bölümünden Emily Dean ve Sema Gök
sel ödüllerini almağa hak kazanarak me
zun olan genç meslektaşlarımıza birer ar
mağan verilmesi de, Derneğimizin gelene
ği durumuna gelmiş ve Yönetim Kurulu
muzca da sürdürülmüş bulunan bir top
lumsal çalışma niteliği taşıyor. Çalışma 
dönemimiz içinde, 1968 ve 1969 yılı me 
zunlarından 6’sına böyle armağanlar ve
rilmiştir. Kütüphane Marşı Güfte Yarış
masında derece alanlara da, Derneğimi
zin hâtırası olarak birer gümüş kitap aça
cağı armağan edilmiştir.

28 Nisan 1970 günü dedbîydtd yolcu 
ettiğimiz rahmetli Halil Nuri Yurdakul’ 
un - cenaze törenine Yönetim Kurulu üye
lerimizden çoğu ile katılmak, törene Der
neğimiz adına çelenk göndermek ve gaze
tede başsağlığı ilânı yayınlamak suretiyle 
Merhuma karşı son görevlerimizi yerine 
getirmeğe çalıştığımızı da burada belirte
lim.

Çalışma dönemimiz içinde tedavileri 
dolayısıyla yardıma muhtaç durumda 
olan iki meslektaşımıza Kayseri ve Nev
şehir Şubelerimiz aracılığı ile toplam 400 
lira yardımda bulunma imkânım elde et
miş bulunmak da bizi memnun etmiştir.

Yapımı tamamlanan ve hizmete açı
lan kütüphaneler için düzenlenen tören
lere katılmak, kutlama mesajları ve çi
çek göndermek gibi toplumsal çalışmalar 
da, Demeğimizin olağan saydığımız çalış
maları arasına girmiştir. Kütüphane Haf
talarında ve yılbaşlarında yurdumuzdaki 
bütün kütüphanelere ve Devl-et sorumlu
larına kutlama mesajları gönderilmesi 
suretiyle ilgilerinin Demeğimize ve mesle
ğimize çekilmesine çalışılmıştır.

Yeni açılan şubelerimizin ilk masraf
larını karşılamak üzere kendilerine 200’er 
lira yardımda bulunulması ve bir kısım 
basılı defterlerinin merkezden karşılan
ması çalışmaları Yönetim Kurulumuzca 
da sürdürülmüştür.

MALÎ DURUM

Yönetim Kurulumuz, IV. Kurultayı
mızın kabul ettiği bütçede öngörülen ge
lirleri elde etmek için çalışmış ve bunu 
başarmıştır. - Bu dönemde, Bültenimize 
reklâm alınması gibi daha önceki dönem
lerde düşünülmeyen bazı yeni gelir kay
nakları da bulunmuştur. Harcamalarda 
ise, tasarrufa azamî derecede dikkat 
edilmiş ve artırılan paralar Yapı Fonumu
za aktarılmıştır.

Ayrıca bilgi ve onayınıza sunulacak 
olan Kesin Hesap Raporumuzda bu konu 
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ile ilgili ayrıntılı bilgiler bulunduğu ci
hetle malî durumumuz üzerine daha çok 
durmayacağız. Ancak, Malî durumumuzun 
her zamankinden daha iyi olduğunu ve 
gelecek dönemin Yönetim Kuruluna ra
hat hareket etme imkânını sağlayacağını 
belirtmeliyiz.

YAPI FONU
Derneğimize bir merkez lokali kazan

dırmak üzere, 1974 yılında girişilen teşeb
büsler sonunda bir yapı fonu kurulduğu 
ve Dernek gelirlerinden yapılan tasarruf
ların bu fonda bîrîktîrileîğî yüksek ma
lûmlarıdır. Yönetim Kurulumuza, eski 
Yönetim Kurulunca yapı fonuna ayrılmış 
para olarak 20.005,00 lira devredildiği de 
bilinmektedir. IV. Kurultayımız, V. Çalış
ma Dönemimiz bütçesine Yapı Fonu için 
15.000 lira ödenek koymak suretiyle, Yö
netim Kurulumuza, çalışma dönemimiz 
içinde bu miktarda tasarruf yapma ve 
bunu yapı fonuna ekleme görevini ver
mişti.

Yönetim Kurulumuz, bütçede öngörü
len miktarın üzerinde bir tasarruf yap
mayı amaç edinmiş ve bunu başarmıştır. 
IV. Kurultayımızın yapılmasını emrettiği 
miktarın iki - katı, yani 30.000 lirayı aşkın 
bir tasarruf - sağlanmış ve Yapı Fonunda
ki para miktarı, 50.000,00 liraya yükseltil
miştir.

1964 yılında başlatılan yapı fonuna 
1968’de toplanan IV. Kurultaya kadar, ya
ni dört yıl içinde ancak 20.000 lira ayrı
labileceği eüşUnülurtd, iki yıla yakın bir 
süre içinde bu miktarın 50.000- liranın üs
tüne çıkarılmasındaki başarı payını kü
çümsememek gerekir.

Ancak, şu hususu da üzüntü ile belirt
mek gerekiyor: Yapılan bu tasarruflar ve 

ayrılan fon, Ankara'da bir daire veya kat 
almayı mümkün kılmaktan çok uzaktır. 
Ankara’nın merkezî bir yerinde, Derneğin 
büro ve üyelerimizin lokal ihtiyacını kar
şılayacak bir yerin satın alınabilmesi için, 
birîktirdbileiğimîz miktarın bir kaç katı 
paraya ihtiyaç vardır. Bizim tasarrufları
mız bin bir güçlükle, oldukça ağır bir 
tempo ile gelişirken, yapı fiyatları baş- 
döndürücü bir hızla artmaktadır. Buna 
rağmen umutsuz değiliz. Derneğimizi bir 
merkeze kavuşturacak çabaların ergeç 
ürününü vereceğine inanıyoruz. Görev nö
betini bizden alacak yeni yönetim kurulu
nun da bu konu üzerine önemle eğileceği 
ve yapı fonumuzu şimdiki miktarın çok 
üstüne çıkarmağa çalışacağı muhakkak
tır. Bütün bu çabalar sayesinde, bütün ar
kadaşlarımızın yıllardır süregelen dileği 
gerçekleşmiş olacaktır.

SONUÇ

Aziz arkadaşlarımız,

Uzun süren açıklamalarımızla sizi yor
duğumuz için özür dileriz. Raporumuzda, 
yalnızca yaptıklarımızın yer almadığını, 
yapamadıklarımızı da açık kalplilikle be
lirttiğimizi müşahede etmiş olmalısınız. 
Bununla da kalınmamış; ele alınan, fakat 
sonuclaneırılamayan bazı meselelerimizin 
çözüm yolları da raporumuzda tartışıl
mıştır. Bu durumuyla raporumuzun, hiz
met görevini bizden- devir alacak olan Ye
ni Yönetim Kurulumuza da yararlı ve 
yardımcı olabileceğini umuyoruz.

Son söz olarak, yapılabilenin yapıl
dığına inanmanızı rica edeceğiz. Kurultay 
çalışmalarımızın ve bundan sonraki Der
nek faaliyetlerimizin çok daha ve verimli 
olacağına olan inancımızı belirterek hepi
nizi saygı ile selâmlarız.



TÜRK KÜTÜPHANECİLER DERNEĞİ GENEL MERKEZİ

1968 — 1970 DÖNEMİ KESİP HESAP RAPORU

Derneğimizin 26-28 Ağustos 1968 tarihinde Niğde’de toplanan IV., Kurultayın
dan - bugüne kadar geçen iki yıla yakın süre içindeki malî durumu aşağıda arzedil- 
miştir.

1 — IV. çalışma döneminde görev başında bulunan - Genel Merkez Yönetim 
Kurulu, Yönetim Kurulumuza 7 lira - 21 kuruşu kasada, 5.522 lira 12 kuruşu Ban
kada, 2.500,— lirası da Kurultay masrafları için avans olarak şahıs elinde olmak 
üzere - toplam olarak 8.029.33 liralık gelir fazlası ile 20.005.99 liralık yapı fonu mev
cudu devretmiş bulunmaktadır.

2 — Ekli (1) sayılı cetvelin tetkikinden anlaşılacağı gibi, iki yıllık görev süre
miz içerisinde 93.611,63 liralık- gelir temin edilmiştir. Derneğimizin gelirleri 
121.646,95 liraya yükseltilmiştir. Bu gelirleri fasılları ile (5) numaralı cetvelde 
görmeniz mümkündür.

3 — Dönemimizde yine ekli (1) numaralı cetvelde - gösterildiği gibi 64.796,66 
liralık sarfiyat yapılmış, bunun ayrıntıları da (6) numaralı cetvelde gösterilmiş
tir. Dikkat edilecek olursa bu dönemde geçen dönemin 74.949.89 liralık masrafına 
göre 10.153.23 liralık daha az sarfiyat yapılmıştır.

4 — Bu işlemler sonucunda (2) numaralı cetvelde belirtildiği gibi 50.489,98 
liralık yapı fonu, 6.360,31 liralık gelir fazlası olmak üzere, 56.850,29 liralık tasarruf 
sağlanmıştır.

5 — Bu miktarın 105,05 lirası Dernek kasasında, 54.745,24 lirası Demeğimizin 
T. C. Ziraat Bankası Yenişehir Şubesi 630/25040 numaralı hesabı ile, T. İş Ban
kası Namık Kemal Şubesindeki Tas. F/2 -numaralı- hesaplarında, 2.000 lirası da 
Kurultayımız sırasında vuku bulacak harcamalar için avans olarak Genel Başkan 
Emrindedir.

6 — Bunlara ilâveten Derneğimizin Bültenlerinden Millî Eğitim Bakanlığı 
Yayımlar ve Basılı Eğitim - Malzemeleri Genel Müdürlüğü ile Millî Kütüphane Ge
nel Müdürlüğüne satılmış ve bedelleri tahakkuk etmiş olan ve ancak Eylül ayında 
tahsil edilebilecek 12.500 lira civarında alacağımız bulunmaktadır.

Aslında, bu miktarı da tasarrufumuza ekliyerek, tasarruf miktarımızın 69.350,29 
lira olduğunu söylememiz mümkündür. '

7 — Yurdumuzdaki meslekî dergilerin en ciddî ve ömürlülerinden olan T.K.D. 
B. nin bütün kütüphanelere ve kütüphanecilere ulaştırılmasını sağlıyan abone olma 
işini devam ettiren Kültür Müsteşarlığımıza, Kütüphaneci Genel Müdürlere ve Ya
yımlar - ve Basılı Eğitim Malzemeleri Genel Müdürlüğüne teşekkürü borç biliriz.

8 — Derneğimizin yayınlarından elde mevcut olanlar, rozetlerimizden halen sa
tılmamış bulunan miktar, yeni yönetim kurulumuza büyük gelirler sağlıyacak du
rumdadır.

Gelecek yönetim kurulumuza daha büyük başarılar diler, hepinizi saygı - ile 
selâmlarız.
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TÜRK KÜTÜPHANECİLER DERNEĞİ GENEL MERKEZİ
(1) 1968- 70 ÇALIŞMA DÖNEMİ KESİN HESAP CEDVELİ

GELİRLER Lira K. GİDERLER Lira K.

Görevliler Giderleri 3.700 00
Şubelerin % 10 Merkez aidatı 5.707 82 Büro- hizmetleri giderleri 5.885 55
Toplumsal çalışma gelirleri 6.428 25 Yayınlar giderleri 44.602 40
Yayınlar gelirleri 76.481 80 Toplumsal çalışma gider. 5.999 85
Diğer gelirler 4.993 76 Kurultay giderleri 3.497 75

Diğer giderler 1.111 11

1968-70 gelirleri toplamı 93.661 63 1968 - 70 Giderleri toplamı 64.796 66
1966-68 döneminin gelir 1970 -72 dönemine aktarılacak

fazlası 8.029 33 gelir fazlası 6.360 31
1966-68 döneminden devir 1970 - 72 dönemine aktarılacak

alınan yapı fonu miktarı 20.005 99 yapı fonu miktarı 50.489 98
121.646 95 121.646 95

(2) 1968-70 ÇALIŞMA DÖNEMİ MALÎ BLANÇOSU

AKTİF Lira K. PASİF Lira K.

1968 - 1970 Dönemi sonunda 1968 ■ 70 Dönemi gelir
Kasa Mevcudu 105- 05 fazlası mevcudu ^.6160 31

1968 - 70 Dönemi sonunda 1968 - 70 Dönemi sonunda yapı
banka mevcudu 54.745 24 Fonu mevcudu 50.480 98

Avans 2.000
56.850 29 56.850 29

(3) BANKA HESAPLARI DURUMUNU GÖSTERİR CEDVEL

Hesabın bulunduğu Banka Şubesi Hesap Numarası Mevcut

T. C. Ziraat Bankası Yenişehir Şubesi (Yapı Fonu) 630/25040 50.489 98
Türkiye İş Bankası Namıkkemal Şubesi Tas, F/2 4.255 26

■V..* ... ; . ....... ........ ...... . 54.745 24
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(4) SAYMANLIK DEFTERİ 1968-1970 DÖNEM SONU MİZANI

HESAPLAR
Mevcut Durum Artanlar

Lira K. Lira K. Lira K. Lira K.

Kasa ........................................ 97.081 17 96.976 12 105 05 —
Banka .................................... 108.682. 64 53.937 40 54.745 24 —
Avans .................................... 12.750 00 10.750 00 2.000 00 —
Yapı Fonu .......................... — 50.489 98 — 50.489 98
Gelir ve gider toplamı ......... 64.796 66 71.156 97 — 6.360 31
Görevliler giderleri ................ 3.700 00 3.700 00 — —
Büro Hizmetleri giderleri ... 5.885 55 5.885 55 — —
Yayınlar giderleri ................ 44.602 40 44.602 40 — —
Toplumsal Çalışma giderleri . 5.999 85 5.999- 85
Kurultay giderleri ................ 3.497 75 3.497 75 —
Diğer giderler ....................... 1.111 11 1.111 11 — —
Şubelerin % 10- Merkez aidatı 5.707 82 5.707 82 —
Toplumsal çalışma gelirleri... 6.428 25 6.428 ,25 — —
Yayınlar gelirleri ................... 76.481 80 76.481 -80 - — . —
Diğer geHillr.......................... 4.993 76 4.993 76 — ■—

441.718 76 441.718 76 56.850 29 56.850 29

(5) BÜTÇE GELİRLERİ CEDVELİ

BÜTÇE GELİRLERİ ÇEŞİTLERİ
Gelirler 
Toplam!

Bütçe 
Tahminleri

Bütçeye göre 
Eksik-fazla

2100 ŞUBLEERİN % 10 MERKEZ 
AİDATI ................................. 5.707 82 2.500 00 3.207 82

2200 TOPLUMSAL ÇALIŞMA GE
LİRLERİ ................................. 6.428 25 15.000 00 - 8.571 75

2300 YAYINLAR GELİRLERİ
2301 TKD Bülteni satışı gelirleri 68.976 40 60.000 00 8.976 40
2302 Kitap satışı gelirleri ......... 1.705 40 15.000 00 — 13.294 60
2303 Reklâm gelirleri ................ 5..800 00 — 5.800 00

76.481 80 75.000 00 1.481 80
2400 DİĞER GELİRLER
2401 Bağışlar ......... ..................... 80 00 1.000 00 — 920 00
2402 Banka faizleri ................... 2.070 41 2.500 00 — 429 59
2403 Rozet satışı ....................... 2.158 35 2.500 00 — 341 65

684 00 500 002404 Düşünülmeyen gelirler ...... 684 00
4.993 76 6.500 00 — 1.506 24

Carî gelirler toplamı 93.611 63 99.000 00 — 5.388 37
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(6) BÜTÇE GİDERLERİ CEDVELİ

BÜTÇE GİDERLERİ ÇEŞİTLERİ

1100 GÖREVLİLER GİDERLERİ
1101 Görevli ücretleri ................
1102 Yolluklar ..........................

1200 BÜRO HİZMETLERİ 
GİDERLERİ

1201 Kırtasiye giderleri ............
1202 Demirbaş giderleri ............
1203 Döşeme- giderleri ................
1204 PTT giderleri .......................
1205 Öteberi giderleri

1300 YAYINLAR GİDERLERİ
1301 TKD Bülteni giderleri ......
1302 Kitap yayınları giderleri ...
1303 Diğer yayınlar giderleri ......
1340 Telif hakları .......................

1400 TOPLUMSAL ÇALIŞMA
GİDERLERİ

1401 Kütüphane Haftası giderleri
1402 Yeni açılan şubelere yardım
1403 Kütüphanecilere yardım ...
1404 Çay ve benzeri toplantılar

giderleri .............................
1405 Diğer Toplantı ;alışma gid.

1500 KURULTAY GİDERLERİ
1501 Önceki Kurultay giderleri ..

1600 DİĞER GİDERLERİ
1601 Temsil giderleri ................
1602 IFLA aidatı giderleri ......
1603 Düşünülmeyen giderler ......

Gider 
Toplamı

Bütçe 
Tahminleri

Bütçeye göre 
Eksik-fazla

3.450 00 3.600 00 150.00
250 00 1.400 00 1.150 00

3.700 00 5.000 00 1.300 00

2.295 00 2.500 00 205 00
400 00 2.000 00 1.600 00

— 1 00 1 00
2.546 58 3.500 00 953 42

652 97 999 00 346 03
5.884 55 9.000 00 3.115 45

33.881 90 32.400 00 — 1.481 90
2.380 00 15.000 00 12.620 00

900 00 600 00 — 300 00
7.440 50 12.000 00 4.559 60

44.602 40 60.000 00 15.397 60

2.1664 60 2.500 00 335 40
1.400 00 2.000 00 600 00

400 00 1.000 00 600 00

385 75 5.500 00 5.114 25
1.649 50 1.000 00 — 649 50
5.999 85 12.000 00 6.000.15

1.372 75 1.500 00 127 25
2.125 00 1.500 00 — 625 00
3.497 75 3.000 00 — 497 75

500 00 500 00
854 96 1.500 00 645.04
256 15 1.500 00 1.243.85

1.111 11 3.500 00 2.388 89

64.796 66 92.500 00 27.703 54Carî giderler toplamı



1968 -1970 ÇALIŞMA DÖNEMİNE AİT
GENEL MERKEZ DENETLEME KURULU RAPORU

Türk Kütüphaneciler Derneği V. Kurultayının Sayın Üyeleri,

Türk Kütüphaneciler Derneği Genel Merkezi’nin 1968- - 1970 çalışma dönemine 
ait hesap - ve işlemler, IV. Kurultayın verdiği yetkiye dayanılarak tarafımızdan 
incelenmiştir.

Gerek altışar aylık hesapların incrlenmrsîndd, gerekse dönerh sonucunda yapı
lan denetlemede hesap ve işlemlerin usullere uygun bir şekilde yürütüldüğü, def
ter ve dosyaların dikkat ve itinayla düzenlendiği görülmüştür.

Geçen dönemden devredilen 8.029,33 TL. la birlikte 59 dan 1172 numaraya ka
dar işlenen makbuzlardaki gelir toplamı 71.156,97 TL., 479 işlemin gider toplamı , ise 
64.796 lira 66 kuruştur.

Derneğin Türkiye İş Bankası - Namık Kemal Şubesi TAS F. 2 numaralı hesa
bında 4.255,26 - TL. sı vardır. 2000 TL. V. Kurultay harcamaları için avans olarak 
alınmıştır. Kasa mevcudu ise 105.01 TL. dır. ■

Bu dönemin malî durumuyla ilgili hesaplar, Genel Merkez Yönetim Kurulu 
Kesin Hesap Raporu ile birlikte, detaylı cetveller halinde bilginize sunulduğundan, 
bunların daha fazla ayrıntılarına girilmemiştir.

Söz konusu cetvellerde belirtilen rakamların da saymanlık kayıtlarına uygun" 
olduğu ve derneğin 1968 -1970 dönemindeki malî - işlemlerini teferruatıyla gösterdiği 
tesbit edilmiştir.

Yönetim Kurulu’nun iki noktadaki başarısına bilhassa işaret etmek isteriz :

1 — IV. Kurultayımızın yapı fonuna 15.000 TL. -konulabileceği tasarlanmışken 
bu husus iki katıyla gerçekleşmiş, 20.005,99 TL. olarak devralınan Ziraat Bankası 
Yenişehir Şubesi 630/21040 numaralı Yapı Fonu - hesabı 50.489,98 TL. na - çıkarıl
mıştır.

2 — Bu dönem içinde 9 sayı dergi ve 1 kitap çıkarılmış, Dernek Bültenimizin 
yayınında geçen yıllarda görülen 1,2 sayılık gecikme de ortadan kaldırılmıştır.

Dernek defterlerinin - işlenişinde, dosyaların düzeninde, bilhassa muhasebe evra
kının hazirlanışmea Başkan Dr. Necmeddin Sefercioğlu’nun - dikkatli ve titiz çalış
maları müşahede edilmiş olup kendisine huzurlarınızda ayrıca teşekkür etmek 
isteriz.

Durumu bilgilerinize en derin sayglarımızla arz eder, yeni Yönetim ve Denet
leme Kurullarına - başarılar dileriz.

Denetleme Kurulu Başkanı Üye Üye

Dr. Müjgân Çunbur. Mehmet Ataberk Abdülkadir Köylü



TÜRK KÜTÜPHANECİLER DERNEĞİ GENEL MERKEZİ 
VI. (1970 - 72) ÇALIŞMA DÖNEMİ BÜTÇESİ

1 — Türk Kütüphaneciler Demeği Genel Merkezi’nin
1970-72 çalışma dönemindeki giderleri, 111.900 lira olarak tahmin edilmiştir.

2 — Bu dönem içindeki gelirler de gene 111,900 lira olarak tahmin edilmiştir.
3 — Bu gelir ve giderlere ait bütçe cetvelindeki maddeler arasında ihtiyaca uygun aktarmalar ve eklemeler Yö

netim Kurulunca yapılabilir.
4 — Bu bütçe yeni Yönetim Kurulunca kabulü tarihinden itibaren yürütülür.

Madde Giderlerin • Çeşidi

1. No. lu Cetvel 
GİDERLERİ
Tahmin, edilen gider

1100 GÖREVLİLER GİDERLERİ 4500
1101 Görevli ücretleri 3600

1102 Yolluklar 900

1200 BÜRO GİDERLERİ 9500
1201 Kırtasiye Giderleri 2500

1202 Demirbaş Giderleri 2500

1203 Döşeme Giderleri

1204 PTT Giderleri 3500
1205 Öteberi Giderleri 999

Açıklama

Genel Merkez hizmetlerinde çalışacak sürekli veya ge
çici görevlilere ödenecek, ayda 150.00 lira hesabıyla iki 
yıllık gider
Genel Merkez organları üyeleri ile şeref üyelerinin ve di
ğer Genel Merkez görevlilerinin Ankara dışına yapacak
ları yolluklar için ödenecek yolluklar ve zaruri giderler. 
Gn. Merkez Bürolarının her türlü basılı kâğıt, defter ve 
diğer kırtasiye gereçleri için yapılacak harcamalar.

Genel Merkez büroları için alınacak her türlü demirbaş 
eşya için yapılacak harcamalar.
Genel Merkez bürolarının döşemesi için alınacak eşya 
için yapılacak harcamalar. (Gn. Merkez için bir yapıya 
sahip bulunmadığı için, 1.00 liralık ödenek konulmuştur.) 
Genel Merkez bürolarının her türlü haberleşme giderleri 
ile dernek yayınlarının alıcı veya abonelere postalanma 
sı giderleri.

Genel Merkezin her türlü diğer giderleri ile Merkez or
ganları üyelerinin ve görevlilerinin Ankara içi yolluklar



Madde Giderlerin Çeşidi Tahmin edilen gider
1300 YAYINLAR GİDERLERİ 63000
1301 TKD Bülteni giderleri 35000

1203 Kitap Yayınları gid. 15000

1303 Diğer Yayınlar gid. 1000

1304 Telif Hakları 12000

1400 TOPLUMSAL ÇAL. GİD. 10000
1401 Kütüphane Haftaları gid. 2500

1402 Yeni Açılan Şubelere yar. 2500

1403 Kütüphanecilere yardım 2000

1404 Çay ve benzeri toplantılar gid. 1000

1405 Diğer toplumsal-çalışmalar gid. 2000

1500 KURULTAY GİDERLERİ 6000
1501 önceki Kurultay gid. 2000
1502 Gelecek Kurultay Gid. 4000

1600 DİĞER GİDERLERİ 3500
1601 Temsil giderleri 500



Aç ıklama

Türk Kütüphaneciler Demeği Bülteni'nin, çalışma döne
mi içinde çıkarılacak 9 sayısının kâğıt, baskı, vs. gi
derleri
Dernekçe yayınlanacak kitap ve risalelerin kâğıt, baskı, 
vs. giderleri
Demekçe Kütüphanelerin ve Kütüphaneciliğin tanınma
sını sağlamak üzere yapılacak diğer yayınların her türlü 
giderleri.
Dernekçe yayınlanan dergi veya kitaplarda eser ve
ya makalesi yayınlananlara ödenecek telif hakkı ücret
leri.

Kütüphane Haftalarının düzenlenmesi ile ilgili çalışma
lar için yapılacak her çeşit harcamalar.
Yeni açılan Şubelere, kuruluş masraflarını karşılamak 
üzere yapılan yardımlar.
Yardıma muhtaç durumda bulunan hasta meslektaşları
mıza yapılacak nakdi yardımlar için harcamalar. .
Genel Merkezce düzenlenecek çay ve benzeri tolpantılar 
için yapılacak harcamalar.
Genel Merkezin düzenleyeceği diğer toplumsal çalışma
lar için yapılacak harcamalar.

Önceki Kurultay için yapılmış harcamalar ve borçlar.
Gelecek Kurultaym hazırlıkları • için yapılacak her türlü 
harcamalar.

Demeğin temsili söz konusu olan durumlarda yapılacak 
her türlü harcamalar.



Madde
1602
1603

1700

2100

2200

2300
2301

2302

2400
2401
2402

2403

2404

2500

Giderlerin Çeşidi
IFLA aidatı
Düşünülemeyen giderler

Tahmin edilen gider
1500
1500

YAPI FONU 15400

111900
(2) Nu.li Cetvel: GELİRLERİ

111900

ŞUBELERİN % 10 MER. HİS. 4000

TOPLUMSAL ÇALIŞMA GEL. 10000

YAYINLAR GELİRLERİ 
TKD Bülteni Gelirleri 70000

85000

Kitap Gelirleri 15000

DİĞER GELİRLER 
Bağışlar 
Banka Faizi

1000
3000

6500

Rozet Satışı gelirleri 1500

Düşünülemeyen gelirler 1000

ÖNCEKİ DÖN. GELİR FAZ. 6400 6400



IFLA’ya ödenecek üç üyelik aidatı tutan.
Diğer bölüm ve maddelerde söz konusu edilemeyen Der
nek harcamaları ve eski dönemlerden kalan Dernek borç
ları.
Dernekçe satınalmması düşünülen Genel Merkez Lokali 
yapısı için kurulan fona gelir fazlasından ayrılacak mik
tar.

Türk Kütüphaneciler Derneği Şubelerinin, Anatüzük ge
reğince, gelirlerinin % 10’u oranında gönderecekleri mik
tar.
Genel Merkezin düzenleyeceği çay, balo, konser, vb. gibi 
toplumsal çalışmalardan elde edilecek gelir.

Türk Kütüphaneciler Demeği Bülteni satışlarından bağ
lanacak gelir.
Demek Yayını kitap ve risalelerin satışından elde edile- • 
cek gelir.

Şahıslar tarafından yapılacağı umulan bağışlar.
Genel Merkez adına Bankalarda bulunan paralardan elde 
edilecek faizler.
Türk Kütüphaneciler Derneği rozetlerinin satışından sağ
lanacak miktar.
Yukardaki bölüm ve maddelerde sözü edilmeyen bütün 
gelirler.
Önceki dönemin gelir fazlasından aktarılacak miktar.



V. KURULTAYA GÖI^I^l^I^ÎLEN TELGRAF V£ MESAJLAR
Derneğinizin 5. Kurultayı dolayısiyle düzenlenen açılış toplantısına ait dave

tiyenizi aldım. Teşekkür ederim. Toplantınızın camianıza hayırlı ve uğurlu olması 
dileğiyle üye arkadaşlarınıza muhabbetlerimi sunarım.

Süleyman Demirel — Başbakan

Derneğinizin 5. Kurultayı münasebetiyle düzenlenen açılış toplantısına vadeli 
işlerim sebebiyle katılma imkânı bulamadığım için müteessirim. Teşekkül* eder, 
başarı temennilerimle saygılarımı sunarım.

Haldun Menteşoğlu — İçişleri Bakanı

Derneğinizin 5. Kurultay dolayısiyle düzenlenen açılış toplantısına ait dave
tinizi aldım. Teşekkül-, ederim. Elimde olmıyarak davetinize katılamıyacağım için 
özür diler, başarılarınızın devamını temenni eder saygılar sunarım.

Nahit Menteşe — Ulaştırma Bakanı
Derneğinizin 5. Kurultayı münasebetiyle yaptığınız davete teşekkür eider, ba

şarı dileklerimle tebriklerimi sunarım. Saygılarımla.
Prof. Dr. Orhan Oğuz — Millî Eğitim Bakanı

Derneğinizin 5. Kurultayı dolayısiyle tertiplenen açılış toplantısına davetinize 
çok memnun oldum. İşlerimin çokluğu dolayısı ile iştirak edemiyeceğim için üz
günüm. Kurultayın başarılı geçmesini idler, saygılarımı sunarım.

Prof. Dr. Tahsin Özgüç — Ankara Üniversitesi Rektörü

Türk Kütüphaneciler Derneği 5. Kurultayı münasebetiyle vaki davete teşekkür 
eder, başarı dileklerimle saygılar sunarım.

Akif Tunceli — Meslekî ve Teknik Öğretim Müsteşarı

5. Kurultay dolayısiyle düzenlenen açılış toplantısına katılamadığım için üzgü
nüm. Teşekkürlerimle başarı dileklerimi saygı ile sunarım.

M. Zeki Sofuoğlu — Öğretmen Okulları Genel Müdürü

Adana — Eşimin geçirdiği ameliyat dolayısiyle Kurultaya katılamadığımdan 
çok üzgünüm. Kurultay divanına ve delegelere başarılar diler hürmetler.

. Neyyire Akış — Adana Şubesi Başkanı

Adana —: Türk Kütüphaneciliğinin geilşmesinde ulusumuzun kültür ve bilim ha
yatının yükselmesinde önemli yeni kararlariyle büyük hamleler yapacağına inan
dığımız ve güvendiğimiz kurultayımıza başarılar diler en derin saygılarımızı 
sunarız.

Tufan Ergene — Adana Kütüphanecileri adına

Ağrı — İmkânsızlıklar nedeniyle aranızda yer alamamaktan dolayı üzgünüz. Be
şinci Kurultayın Türk Kütüphaneciliğine hayırlı olmasını diler, başarılarınızın de
vamını temenni ederiz.

Ağrı Şubesi Başkanı

Amasya — Mazeretimden 5. Kurultaya katılamayışımdan müteessirim. Mesai ar
kadaşlarımın şubemizin varlığını hissedeceklerine eminim. Kurultayda alınacak 
olumlu kararların memleketimizin kütüphaneciliğine büyük hamleler hazırlaması
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nı temenni ederim. Kurultayda büyüklerime ve melsekdaşlarıma derin saygılar 
sunarım.

Dursun Gonca — Amasya Dernek Başkanı

Ankara — 5. Kurultayı yeni personel kanununun eskiye nisbetle getirdiği geniş 
imkânlar mutlulğu içinde idrak ediyoruz. Gelecekte kütüphaneci eğitim ve öğ
retim alanındaki büyük hizmetlerini topluluğa kabul ettirecek yeni imkânlar sağ- 
lıyacaktır. Bu inancın içinde Kurultayın sayın delegelerini saygılarla selâmlarım.

Türkiye Kütüphaneciler, Kütüphane Memur ve Hizmetlileri Sendikası

Ankara — 5. Kurultayın kutsal mesleğimize güç kazandırması dileğiyle saygıları
mızı sevgilerimizi ve başarı dileklerimizi sunarız.

Ankara İl Halk Kütüphanesine Yardım Derneği

Ankara — Kütüphanecilik Kürsüsü adına Türk ■ Kütüphaneciler Derneği 5. Kurul
tayına başarılar dilerim.

Fikret Donat — D.T.C.F.
Kütüphanecilik Öğrencileri Başkanı 

Ankara — Bütün meslektaşlara mutluluk dileklerimi arzederim.
Şahap Nazmi Coşkunlar

Ankara — Rahatsızlığım sebebiyle toplantılarınızda bulunamadığımdan çok üzgü
nüm. Üstün başarılı çalışmalarınızdan sizi ve bütün kütüphanecileri tebrik eder 
derin saygılarımı sunarım.

Melih Ege — Türkiye Büyük Millet Meclisi Kütüphane Müdürü

Ankara — Hastalık beni aranızda bulunmaktan alakoydu. Fakat yine de sizlerin 
heyecanınızı birlikte yaşıyorum. Kurultayımızın yurdumuz ve mesleğimiz için ha- 
yılı olmasını dilerim.

Ahmet Borcaklı
Ankara — Derneğimizin 5. Kurultayı dolayısiyle başarı dileklerimizi tekrarlar, 
saygı ve sevgilerimizi sunarız. .

Maden Tetkik Arama Enstitüsü Kütüphanecileri

Ankara — Polatlı — Türk Kütüphanecileri Derneği 5. Kurultayını tebrik eder, ha
yırlı olması dileğiyle bütün Kütüphanecilere sevgi ve saygılarımı iletirim.

Nurten Yurtman — Polatlı Halk Kütüphanesi Memuru

Bursa — Gemlik — 5. Kurultayın tüm kütüphaneciler için hayırlı olmasını diler 
saygılarımı iletirim.

Nurçin . Mutman — Gemlik İlçe Kütüphanesi

Çorum — Osmancık — Türk Kütüphaneciler Derneği Kurultayının 5. kez toplan
masının mutluluğu içinde olduğumu saygı ilö belirtir daha nice kurultaylar dile
rim. —

Merih Sakallı — Osmancık İlçesi Halk Kütüphanesi Memuru

Denizli — Türk Kütüphaneciler Derneği V. Kurultayına katılamadım ve temsilci 
gönderemediğimiz için üzgünüm. Türk Kütüphaneciliğinin sorunlarının çözülme
sinde ve lâyık olduğu yeri almasında önemli bir rolü olan Türk Kütüphaneciler 
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Derneği V. Kurultayının Türk Kütüphaneciliğine kutlu olmasını, başarılarının de
vamını dilerim.

Bilge Seçkin — Denizli İl Halk Kütüphanesi Müdürü 

Denizli — Yeşilyuva — Türk Kütüphaneciler Derneğinin Konya'da toplanacağı 
müjdelenen beşinci kurultayına tek memur olmam sebebiyle kütüphanemizi bu 
zaman içinde kapatamayacağımdan içinde o mutlu güne katılamıyacağım beşinci 
kurultayınızın büyük Türkiye için başarı ile olmasını diler mesai arkadaşlarıma 
ve Kurultaya Yeşilyuva'dan selâmlarımı yollarım.

Osman Nuri Erbaa — Halk Kütüphanesi Memuru

Diyarbakır — Beşinci Kurultay toplantısını tebrik eder .Kütüphaneciliğimiz için 
olumlu kararlar alınmasını candan dilerim saygılarımla.

Hasan Karadağ — Diyarbakır Halk Kütüphanesi Müdürü 

Diyarbakır — Beşinci Kurultayınıza başarılar diler, saygılarımı arzederim.
Sinan Olgun — Diyarbakır Çocuk Kütüphanesi Memuru

Erzurum — Kütüphane ve kütüphanecilik hizmetlerini geliştirilmesinde Türk Kü
tüphaneciler Derneği 5. Kurultayının büyük sorumluluklar yüklendiğini biliyoruz. 
Genç kuşak olarak bu görevin en iyi şekilde yerine getirileceğine güvenimiz son
suzdur. Sayın Kurultay üyelerine . selâm ve ■ saygılarımızı yollar başarılar dileriz.

Nilüfer ve Ali Ünal
Eskişehir — Kurultaya katılamadığım için üzüntü içindeyim. Kurultayın bütün 
meselelerimize eğileceğini, problemlerimizi halledeceğine inanıyorum. Bu yolda 
yüce kurultaya başarılar dilerken önümüzdeki Kurultayın Eskişehir'de yapılması
nı öneririm. Saygılarımla. ,

İsmail Ali Sarar — Türk Kütüphaneciler Derneği Eskişehir Şubesi 
Eskişehir — Mihalıççık — Kurultaya başarılar diler saygılarımı sunarım.

Afiyet Öncel — Annemin Kütüphanesi Memuru — Mihalıççık
Gaziantep — 16 Ağustos günü açılacak Kurultay münasebetiyle candan başarılar 
diler, . selâm ve muhabbetlerimizi sunarız.

Ali Mecdi Bilge — Gaziantep Kütüphaneler Tesis ve 
Yaşatma Derneği Başkanı

Giresun — Kütüphaneleriniz Halkımızın öğretmenlerin ve öğrencilerin daimi su
rette istifadelerine açık bulundurulmaktadır. Okuyucu mayısının çoğaltılmasını 
teminen gerekli tedbirlerin alınmasına memleket ve Millet için hayırlı kararınızı 
bekler başarılar diler saygılarımızı sunarız.

Ârif Ünal — İl Halk Kütüphanesi Müdürü 
İstanbul — Türk Kütüphane Kongresine başarılar dilerim. Kıymetli arkadaşları
mın gözlerinden öperim. Saygılar sunarım.

Sim Gürsan — İstanbul Hâkimi 
(TKD Şeref Üyesi)

İstanbul — Beşinci Kurultay çalışmalarının kütüphane vs kütüphaneciler için 
verimli ve başarılı olmasını diler bu yolda emeği geçenleri en derin saygılarımla 
tebrik ederim.

Halit Dener — Süleymaniye Kütüphanesi Müdürü 
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İstanbul — Türk Kütüphaneciler Derneğinin 5. Kurultayın başarılarını diler kü
tüphaneciliğimizin geliştirilmesi ve tanıtılmasında alacağınız isabetli kararlara 
intizaren bütün meslekdaşlarıma saygılarımı sunarm.

Leman Bakla — İstanbul Üniversitesi Kütüphanesi Uzmanı 
İstanbul — Tütün üzüm panayıriyle tanınan vilâyetlerimiz gibi Konyamız'da ki
tap . bölgesi olarak tanınmıştır. Gelecek Kongremizin Amasyamızda yapılması ve 
başarılar dileğiyle hürmet ve tebriklerimi arzederim.

Fuat Pınardağ
İstanbul — Türk Kütüphaneciler Derneği 5. Kurultayının Türk Kütüphanecilerine 
ve Türk Milletine hayırlı olmasını diler, çalışmalarınızda başarılar temenni ederiz.

Tayfun Suntekin ve İsmail Cebeci — Pendik Halk ve 
Çocuk Kütüphanesi memurları

İstanbul — Kurultay çalışmalarının memleketimiz için hayırlı olmasını temenni 
eder meslekdaşlarıma başarılar dilerim.

Kemal Dağlıgil
İstanbul — Kurultay çalışmalarının Türk Kütüphaneciliğinin geleceği için hayırlı 
olmasını dilerim.

Erdoğan Saygı 
İskenderun — Kurultay çalışmalarınızda başarılar diler yeni görevlileri kutlar 
bundan sonraki Kurultaylarınızın İskenderunlunuzda yapılmasını arz ve talep ede
rim.

Ali Dingiltepe — Belediye Başkanı 
İskenderun — Kurultay çalışmalarınızı kutlar müteakip toplantının İskenderunda 
yapılmasını dileriz.

Arif Tacettin — Ticaret Odası Başkanı 
İskenderun — Kurultay çalışmalarınızda başarılar dileriz. Yeni görev alan arka
daşları tebrik ederiz. Bundan sonraki Kurultayınızın İskenderunda yapılmasını 
arz ederiz.

>*. Ticaret Borsası
İskenderun — Türk Kültür ve Edebiyatında çağdaş hamle olan Kurultayımıza 
başarılar diler yeni görevlileri kutlar bundan sonraki Kurultayımızın Akdenizin 
incisi olan İskenderunumuzda yapılmasını bütün kalplerimizle dileriz.

Türk Kütüphaneciler Derneği İskenderun Şubesi

İzmir — Ülkemiz sorunlarını benimseyen 7 den 70 şe herkese her alanda faydalı 
olmaya çalışan Türk Kütüphaneciler Derneği sayın temsilcilerini candan kutlarız, 
Türkiye Çocuk Kütüphanecileri Derneğinin daima sizlerle beraber olduklarını bil
dirir. Kurultay çalışmalarınızın başarılı geçmesini temenni ederiz.

Emin Dereli — Türkiye Çocuk Kütüphanecileri 
Başkanı 
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İzmir — Türk Kütüphaneciliği için en olumlu kararların alınacağına inandığımız 
beşinci Kurultaya başarılar diler sayın kütüphanecileri hürmetle selâmlarım.

Maide Ünlü — Ege Üniversitesi Merkez Kütüphanesi 
Müdür Vekili

İzmir — Kütüphanecilerimizin daha çok köye ve köylüye yönetilmesi temennisiy
le başarılar diler saygılarımızı sunarız.

Mustafa Dikmen — Bademler Köyü Halkı adına 

Kars — Derneğimizin beşinci Kurultayında zaruri sebepler dolayısiyle bulunama
dığımdan ötürü özür diler. Kurultaya başarılar diler bütün üyeleri saygılarımla 
selâmlarım.

Sıtkı Aydoğan — İl Halk Kütüphanesi Müdürü 

Kastamonu — Beşinci Kurultayınızın Kültür hayatımızın temel rukni olan kütüp
haneciliğimiz için hayırlı olmasını Kütüphanemiz adına temenni eder saygılarımla.

Lütfi İkiz — Kastamonu Halk Kütüphanesi Müdürü 

Kayseri — Türk Kütüphaneciler Derneği ve Kurultay çalışmalarının Yurdumuz 
için hayırlı olmasını ve başarılı sonuçlar elde edilmesini dilerim.

Abdullah Asım İğneciler — Kayseri Valisi

Kayseri — Türk Kütüphaneciler Derneği ve Kurpltay çalışmalarının Yurdumuz 
ve Milletimize hayırlı olmasını ve olumlu sonuçlar elde edilmesini dilerim.

Selahattin Özcan — Kayseri Millî Eğitim Müdürü

Kayseri — Türk Kütüphaneciler Derneği ve Kurultay çalışmalarının mesleğimiz 
için başarılı sonuçlara ulaşmasını gönülden dileriz.

Parlak, Asker, Uzunağaç, Menekşe, Deniz, Dinçer, Cezaoğlu, Seçiler, 
Yıldız, Arık, Karabulut, Dinar, Aybek, Özdemir, Akyürek, Akı

Kayseri — Derneğimizin Kurultay çalışmalarını Yurdumuz için hayırlı olmasını 
mesleğimize başarılı sonuçlar getirmesini candan dilerim.

Hakkı Tombul — Kayseri Karadayı Kütüphanesi Memuru

Kayseri — Pazarören — Türk Kütüphaneciler Derneği temsilcilerini tebrik eder 
gelecek kuşaklara daha faydalı olmalarını dilerim. Saygılarımla.

Mithat Tahan — Halk Kütüphanesi Memuru

Kayseri — Pınarbaşı — 5. ci Kütüphanecilerin Kurultay toplantısının hayırlı ve 
başarılı olmasını diler meslek arkadaşlarımı selâm ve saygılarımla selâmlarım.

Rifat Birgen — Pınarbaşı Halk Kütüphanesi Baş Memuru

Kocaeli — Gölcük — Haberimiz olmadğından katılamadığımız kongremize başa
rılar dileriz.

Yüzbaşı Hayati Tezel — Deniz Kuvvetleri Komutanlığı 
Kütüphane ve Servis Müdürü 
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Maraş Türk Kütüphaneciler Derneği Beşinci Kurultayın Türk Kütüphanecili
ğine umut ve hayır getirmesini dileriz.

Maraş Halk Kütüphanesi
Maraş — Türk Kütüphaneciler Derneği 5. Kurultay çalışmalarının büyük Türk 
Ulusuna, Türk Kütüphaneciliğine ve Türk Kütüphanecilerine hayırlı . ve uğurlu ol
masını diler. Kurultaya katılmış olan sayın üyelere en samimi dileklerimizle selâm 
ve sevgilerimizi bildiririz.

Abdullah Paksoy — Maraş Kütüphane Yaşatma ve Geliştirme 
Derneği Yönetim Kurulu . adına

Maraş — Kurultay çalışmasına katılamadığım için üzgünüm. Çalışmalarınızın 
Türk Ulusuna, Türk Kütüphaneciliğine ve Türk Kütüphanecilerine hayırlı olma
sını ve Kurultay çalışmalarında başarılar diler saygılarımı sunarım.

Abdullah Paksoy 2. Çocuk Kütüphanesi Öğretmeni 
Nevşehir — Kurultaya çalışmalarında başarılar dilerim.

■ Nurten Tavacı — Halk Kütüphanesi

Nevşehir — Ürgüp — Türk Kütüphaneciler Derneğinin 5. Kurultayına başarılar 
dilerim. -------

Mustafa Güzelgöz — TKD Ürgüp Şubesi Başkanı 
Niğde — Millî ve Kültürel kalkınmamızda görevli olan Türk Kütüphaneciliğini il
gilendiren çok önemli meslek ve Yurt meselelerinde olumlu sonuçlara ulaşmamız 
samimi temennimdir. Başarılar ve saygılar.

Enver Kâzanoğlu — Niğde Valisi 
Niğde — Güzel vatanımızın Kültürel ve teknik kalkınmasında bütün gücüyle kat
kıda bulunan Kütüphanecileriniz için varacağınız olumlu sonuçlarda sizlerle be
raberim. Mutluluklar ve başarılar dilerim.

B. Sıtkı Kalaycı — Millî Eğitim Müdürü 
Niğde — Memleketimiz Kütüphaneciliğinde önder olan şahsınızda değerli üyeleri
nize saygılar sunarım.

Hüsamettin Taşdemir — Yetiştirme Yurdu 
Niğde — Bütün bir ömrünü kütüphanelere vakfeden yaz ve kış demeden her yaş
ta ve her seviyedeki okuyucularımıza gücü nisbetinde yardıma koşan meslekdaşla- 
rımız için alacağınız nihai kararı beklemekte olduğumuzu bildirir saygılarımı su
narım. —

Sabri Altıok — TKD Niğde Şubesi adına 
Niğde — Altınhisar — Türk Kütüphanecilik Derneği 5. Kurultayını iyi dileklerimle 
kutlar derin saygı ve hürmetlerimi sunarım.

Muhittin Kopan — Halk Kütüphane Memuru 
Samsun — 5. Kurultayın ulusumuz ve Türk Kütüphaneciliği için hayırlı ve uğur
lu olmasını gönülden diler saygılarımı sunarım.

Ertuğrul Ünlüer — Samsun Valisi 
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Samsun — Türk Kütüphaneciler Demeğinin V. Kurultayını faydalı çalışmaların
dan ötürü tebrik eder yüce emeklerinin eşsiz Milletimize ve Vatanımıza hayırlı 
olmasını saygı ile dilerim.

Hasan Sabri özgen — Samsun Millî Eğitim Müdürü

Samsun — Beşinci Kurultayın Türk Ulusu ve Türk Kütüphaneciliği için hayırlı ve 
uğurlu olmasını candan dilerim. Saygılarımla.

Pakize Altaylı — Samsun Gazi Kütüphanesi Memuru

Sinop — Kurultay çalışmalarının Türk Kütüphaneciliği için başarılı olmasını di
ler saygılarımı sunarım.

Rahim Erişti — Rıza Nur Halk Kütüphanesi Müdürü

Sivas — Reşadiye — 5. Kurultaya katılmadığımı bildirir başarılar dilerim.
Ömer Aldemir — Kızılca ören Halk Kütüphanesi Memuru

Urfa — ' Birecik — Bütün varlıkları ile kendilerini halkımıza hizmet yolunda ada
mış bulunan Kütüphanecilerimizin 5. Kurultayına en iyi dileklerimi sunar başa
rılar dilerim.

Rıza Gülsoy — Halk Kütüphanesi Memuru

Kurultaya katılanlar Atatürk Anıtına çelenk koyma töreninde
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Konya ili adına Kurultay'a katılan yöneticiler Atatürk ebediyete ulaşmış 
kütüphaneciler için saygı duruşunda.

M.E.B. Kültür Müsteşarı 
Mehmet Önder Kurultay 

üyelerine hitap ediyor,

TKD Genel Başkanı Dr. Necmeddin 
Sefercioğlu V. Kurultayı açış 

konuşmasını yaparken,
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Adna, Eskişehir ve Niğde’den gelen temsilcilerin bulunduğu bir grup, 
bir öğle yemeğinde

TKD V. Kurultayı’nın Konya’da 
Konya Millî Eğitim Müdürü 

Vahit Yılmaz

yükünü omuzlarında taşıyan iki yönetici 
Konya İl Halk Kütüphanesi Md.

Celâl'eddin Kişmir


